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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Τρεις 
«παραιτήσεις» 

και ένα αυτογκόλ

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Η στρατιωτική βοήθεια
στην Ουκρανία και 
η διχογνωμία για την 
παρουσία ευρωπαϊκών
δυνάμεων

ΔΗΜHΤΡΗΣ ΧΑΤΖΗΣΩΚΡAΤΗΣ
Μέλος της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«Πάμε ενωμένοι στις πολιτικές
και εκλογικές μάχες, με πρώτη 
αυτή των ευρωεκλογών»

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ
Bουλευτής Αρκαδίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

«Το εκλογικό αποτέλεσμα 
των ευρωεκλογών 
θα κρίνει τους πάντες»
ΣΕΛ.  23

ΣΕΛ.  19
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 Kάθε Σάββατο το superπεριοδικό 
με gossip, μόδα και «ζουμερά» 

καλλιτεχνικά παρασκήνια
ΣΕΛ. 53-64

ΓΙΩΡΓΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ

«Στόχος μας, αστικές 
συγκοινωνίες 

προσβάσιμες σε όλους»

«Διορθώνουμε στρεβλώσεις στο εμπόριο
προς όφελος των νοικοκυριών» 

Οπτική ίνα σε 
1,7 εκατ. πελάτες 

με επενδύσεις 
€680 εκατ. 

ΣΕΛ. 38 ΣΕΛ. 39

«Να καταργηθούν 
οι προκαταβολές 

στα δημόσια
έργα»

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ: 

Η γνωριμία με 
τον Στεφανόπουλο και 
η είσοδος στη Βουλή

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Νότης Μαριάς, Χάρης Τσιόκας
Αλέξιος Παναγόπουλος ΣΕΛ.  29-31

Γ. ΣΤAΣΣΗΣ - ΔΕH FIBERGRID

«Το σχέδιο
στήριξης και

αποκατάστασης ξεπερνά
τα 100 εκατ. ευρώ» ΟΛΟ ΤΟ ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ

Με εντολή Μητσοτάκη
δύο καρατομήσεις
και μία παραίτηση

ΕΥΡΩΕΚΛΟΓΕΣ
Προεκλογικός 

μαραθώνιος 100
ημερών της ΝΔ

Η περίεργη σιωπή
Αυγενάκη για
την εταιρεία με 

τις «χρυσές» δουλειές
ΣΕΛ. 9ΣΕΛ. 4

ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΡΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ 
ΑΠΟ ΕΒΡΟ:

ΣΕΛ.  26

ΣΕΛ.  25

Ξεκινά 20 μονάδες μπροστά
ΣΕΛ. 6,14

ΥΠΟΘΕΣΗ ΤΕΜΠΩΝ

ΗΧΗΡO
ΧΑΣΤΟYΚΙ
κατά της Ευρωπαίας

εισαγγελέως
Ο πρόεδρος της  Ένωσης 

Διοικητικών Δικαστών Παναγιώτης Δανιάς
βάζει στη θέση της τη Λάουρα Κοβέσι

Ο πρωθυπουργός δεν κάνει εκπτώσεις 
σε ζητήματα ηθικής

ΣΕΛ. 18

Διευθύνων σύμβουλος του ΟΑΣΑ
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Ο
ι δημοσκοπήσεις που βλέπουν το φως της δη-
μοσιότητας δείχνουν, η μια μετά την άλλη, ότι
ο Νίκος Ανδρουλάκης χάνει κι από τον TikTo-

ker Στέφανο Κασσελάκη. Παρά το γεγονός ότι η ΝΔ
προσπαθεί να τον κάνει βασικό της αντίπαλο, ο πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ δείχνει να κινείται σε ένα άλλο
σύμπαν, έχοντας προφανώς έλλειψη διορατικότητας.

Στην τελευταία δημοσκόπηση της GPO και στο
ερώτημα για τον καταλληλότερο πρωθυπουργό, ο
Κυριάκος Μητσοτάκης προηγείται με 42,5% και στη
δεύτερη θέση περνά ο Στέφανος Κασσελάκης με 12%.
Σε απόσταση αναπνοής με 11,8% ακολουθεί ο Νίκος

Ανδρουλάκης. Κρίμα και ο Νίκος το είχε σίγουρο ότι
θα είναι αξιωματική αντιπολίτευση… Και τον πέρασε
ο άλλος που πάει και κουρεύεται, ο influencer.

Βέβαια, θα μου πείτε, ο Ανδρουλάκης είναι εξαφα-
νισμένος από την κεντρική πολιτική σκηνή. Ουδείς
ξέρει με τι ασχολείται όλη μέρα. Η μόνη του έγνοια εί-
ναι να μην τον καπελώσουν ο Μανώλης Χριστοδουλά-
κης και ο Χάρης Δούκας. Βλέπει συνεχώς εφιάλτες
ότι θα του φάνε την καρέκλα και ασχολείται με τις
συνθήκες «Βυζαντίου» εντός της Χαριλάου Τρικούπη.

Στην εκτίμηση ψήφου ο ΣΥΡΙΖΑ επανέρχεται στη
δεύτερη θέση με 14,3% έναντι 13,9% του ΠΑΣΟΚ. Και

προσέξτε, δεν μπορεί να περάσει έναν διαλυμένο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Μετά από δυο γεμάτα χρόνια στην ηγεσία του
ΠΑΣΟΚ πρέπει να θεωρείται δεδομένο ότι δεν τραβά-
ει. Δεν είναι μόνο ότι δεν έχει τη στόφα «πρωθυπουρ-
γίσιμου» πολιτικού, αλλά ο κόσμος δεν τον αγκαλιά-
ζει ούτε για αρχηγό της αξιωματικής αντιπολίτευσης.
Τρέχει μόνος του και βγαίνει τρίτος και καταϊδρωμέ-
νος. Ο κόσμος του Κέντρου δεν μπορεί να εναποθέσει
τις ελπίδες του στον κ. Ανδρουλάκη. Κάποιοι πολιτι-
κοί αναλυτές που βλέπουν μακριά δεν αποκλείουν το
σενάριο να τον περάσει ακόμα και ο Κυριάκος Βελό-
πουλος στις επικείμενες ευρωεκλογές. 

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:
Κωνσταντίνος Αραβώσης, Καθηγητής ΕΜΠ

Ναπολέων Μαραβέγιας,  τ. υπουργός - αντιπρύτανης ΕΚΠΑ, 

Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο

Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)

Γιώργος Μέργος, Καθηγητής Οικονομικών Επιστημών

Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος

Μιχάλης Μάρκου, MBA Διευθυντικό στέλεχος-σύμβουλος 

Επιχειρήσεων & καθηγητής Διοίκησης Επιχειρήσεων/ Marketing

Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού, Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο 

Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - International Law and Human Rights

(Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

Δεν είναι μόνο
ότι δεν έχει 
τη στόφα 
«πρωθυπουργίσιμου»
πολιτικού, αλλά 
ο κόσμος δεν
τον αγκαλιάζει 
ούτε για αρχηγό 
της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης

Ο Νίκος κάνει ό,τι μπορεί 
για να έρθει 3ος στις ευρωεκλογές 





Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης και με την
υπόθεση Ασημακοπούλου υπενθυ-
μίζει στους πολιτικούς του αντιπά-

λους το υπόδειγμα που εφαρμόζει στη δια-
κυβέρνησή του, στέλνοντας το μήνυμα ότι
δεν θα επιτρέψει καμία σκιά να κηλιδώσει το
συμβόλαιο εμπιστοσύνης που έχει υπογρά-
ψει με τους πολίτες.

Η έρευνα που διεξήχθη κατ’ εντολή του
από το Μέγαρο Μαξίμου δημιούργησε τη

θρυαλλίδα των καταιγιστικών
εξελίξεων, οι οποίες σε πρώ-
το χρόνο έθεσαν εκτός κούρ-
σας των ευρωεκλογών την
ευρωβουλευτή του κόμματος
Άννα Μισέλ Ασημακόπου-
λου. Η αποχώρηση της κ.
Ασημακοπούλου προκάλεσε
ένα ντόμινο παραιτήσεων, με
τον γενικό γραμματέα του

ΥΠΕΣ Μιχάλη Σταυριανουδάκη να περνάει
την πόρτα της εξόδου αναλαμβάνοντας την
πολιτική ευθύνη.

Όπως προέκυψε από την έρευνα, από συ-
νεργάτη του διέρρευσαν τα emails επί υπη-
ρεσιακής κυβέρνησης και αμέσως μετά τις
εκλογές του Μαΐου του 2023. Αποδέκτης της
λίστας με τις διευθύνσεις ηλεκτρονικού τα-
χυδρομείου φέρεται να ήταν ο γραμματέας
Αποδήμων της ΝΔ Νίκος Θεοδωρόπουλος, ο
οποίος επίσης υπέβαλε την παραίτησή του
από το κόμμα. 

Σε δύσκολη θέση η αντιπολίτευση
Αυτή η ανατροπή έφερε σε δύσκολη θέση

την αντιπολίτευση, και δη την αξιωματική, η
οποία επέμεινε στις πολιτικάντικες πομφό-
λυγες για να αποτρέψει την αναπόφευκτη
σύγκριση με τις αλήστου μνήμης πρακτικές
που εφάρμοζε όταν κρατούσε τα ηνία διακυ-
βέρνησης της χώρας.

Η μεγάλη εικόνα δηλαδή, όπου απέναντι
στην ακαριαία αντίδραση της κυβέρνησης σε
φαινόμενα που προσκρούουν σε όσα πρε-
σβεύει μπαίνουν η ανοχή και η σιωπή στα
παραϋπουργεία Δικαιοσύνης που είχαν στη-
θεί στο Μέγαρο Μαξίμου.

Στην ίδια σύνθεση τοποθετείται αναπόδρα-
στα και η συνέχεια στη συμπόρευση με αμε-
τάκλητα καταδικασμένους 13-0 από τη Δι-
καιοσύνη. Σε αντίθεση με το μοντέλο ΣΥΡΙΖΑ,
ο Κυριάκος Μητσοτάκης και σε αυτή την πε-
ρίπτωση δεν επέτρεψε να μείνει κανένα ερώ-
τημα αναπάντητο. Λάμβανε ενημέρωση σε
πραγματικό χρόνο γύρω από την υπόθεση.

Κυρίως, όπως λένε από το περιβάλλον του,
μετά την περάτωση της έρευνας, την οποία
δημόσια είχε βάλει δίπλα σε εκείνες της
Ανεξάρτητης Αρχής Προστασίας Δεδομένων
Προσωπικού Χαρακτήρα και του υπουργείου
Εσωτερικών, ο πρωθυπουργός έκλεισε αυ-
θωρεί κάθε χαραμάδα σε υπόνοιες και κα-

κεντρεχή σχόλια ότι θα έκλεινε τα μάτια σε
μια υπόθεση με επίδικο περιεχόμενο.

Όπως αποδεικνύεται, σε καμία περίπτωση
η επίμαχη διαρροή σχετίζεται επ’ ουδενί
χρονικά με την πλατφόρμα εγγραφών για την
επιστολική ψήφο, γιατί ο τέως γενικός γραμ-
ματέας του υπουργείου Εσωτερικών Μιχά-
λης Σταυριανουδάκης είχε αυτή την αρμο-
διότητα μέχρι τον Ιούνιο του 2023. Υπό τα δε-
δομένα αυτά, όπως έλεγαν από την κυβέρνη-
ση, ο πρωθυπουργός, κινούμενος πάντα με
βάση τις δικές του αξίες, ήθελε να κλείσει το
θέμα χωρίς καμία έκπτωση και για αυτό η
μεν ευρωβουλευτής του κόμματος Άννα Μι-
σέλ Ασημακοπούλου διευκόλυνε και έθε-
σε... εαυτήν εκτός κούρσας ευρωεκλογών, ο
δε Μιχάλης Σταυριανουδάκης παραιτήθηκε

από γενικός γραμματέας αναλαμβάνοντας
την πολιτική ευθύνη της διαρροής προσωπι-
κών δεδομένων.

Το ίδιο συνέβη και με τον πρώην επικεφα-
λής της Γραμματείας Αποδήμων του κόμμα-
τος Νίκο Θεοδωρόπουλο. Όπως επισημαί-
νουν κυβερνητικές πηγές, η εξέλιξη αυτή
αδικεί την εν γένει παρουσία της Άννας Μι-
σέλ Ασημακοπούλου στο Ευρωκοινοβούλιο,
καθώς και το έργο του Μιχάλη Σταυριανου-
δάκη στο υπουργείο Εσωτερικών. Τα ίδια
πρόσωπα όμως σημείωναν ότι κάποια πράγ-
ματα δύσκολα μπορούν να ξεπεραστούν.

Από την άλλη, στην κυβέρνηση δεν θα επι-
τρέψουν στα κόμματα της αντιπολίτευσης να
τραυματίσουν την εμβληματική μεταρρύθμι-
ση της επιστολικής ψήφου. Για αυτό και το

κρυστάλλινο μήνυμα που εκπέμπεται από
την πρώτη στιγμή είναι ότι από την έρευνα
αποδείχθηκε ότι σε καμία περίπτωση η επί-
μαχη διαρροή σχετίζεται χρονικά με την
πλατφόρμα εγγραφών για την επιστολική
ψήφο, αρμοδιότητα που είχε ο τέως γενικός
γραμματέας του υπουργείου Εσωτερικών
έως τον Ιούνιο του 2023.

«Να μη γίνει απόπειρα 
εργαλειοποίησης»

«Τα στοιχεία δόθηκαν κάποιο χρονικό διά-
στημα, εβδομάδες, μήνες, μέσω του δεύτε-
ρου προσώπου, πριν από την αποστολή του
email που έκανε. Όμως, το πρόσωπο αυτό τα
είχε πολλούς μήνες πριν, απ’ ό,τι έχουμε κα-
ταλάβει, που το προσδιορίζουμε κάπου με-
ταξύ των εκλογικών διαδικασιών του 2023.
Είναι στοιχεία τα οποία προέκυψαν μετά την
εκλογική διαδικασία. Έχει πολύ μεγάλη ση-
μασία για να μη γίνει απόπειρα εργαλειοποί-
ησης. Ένα πράγμα είναι οι εκλογές, ένα
πράγμα είναι τα στοιχεία που προκύπτουν
μετά τις εκλογές», ξεκαθάρισε ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης.

Για αυτό και από την κυβέρνηση διαμη-
νύουν ότι είναι ζήτημα προστασίας προσωπι-
κών δεδομένων και όχι ασφάλειας εκλογών.
«Δεν έχει καμία σχέση με την επιστολική
ψήφο γιατί μιλάμε για μια χρονική περίοδο
που προηγείται μήνες, πολύ πριν δηλαδή όχι
απλώς την ψήφιση του νόμου για την επιστο-
λική ψήφο αλλά και τον ορισμό της νέας κυ-
βέρνησης, της κυβέρνησης του Ιουνίου»,
επανέλαβε ο κ. Μαρινάκης. 

Η επιστολική ψήφος, διαμηνύουν από την
κυβέρνηση, γίνεται με όλα τα πρωτόκολλα
ασφαλείας που προβλέπει η Ευρωπαϊκή
Ένωση και είναι η πιο αυστηρή διαδικασία σε
σχέση με οποιαδήποτε άλλη χώρα. 
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του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Ο πρωθυπουργός έχει διαμηνύσει ότι δεν κάνει εκπτώσεις 
σε ζητήματα ηθικής - Εκτός της κούρσας των ευρωεκλογών 
η Άννα Μισέλ Ασημακοπούλου για την υπόθεση της λίστας 

με τις διευθύνσεις ομογενών - Την πόρτα της εξόδου 
πέρασαν ο γγ του ΥΠΕΣ Μιχάλης Σταυριανουδάκης 

και ο γραμματέας Αποδήμων της ΝΔ Νίκος Θεοδωρόπουλος

Με εντολή Μητσοτάκη
δύο καρατομήσεις
και μία παραίτηση

Άννα Μισέλ Ασημακοπούλου

Μιχάλης Σταυριανουδάκης

Νίκος Θεοδωρόπουλος





Σ
ε προεκλογικούς ρυθμούς μπαίνει ο πρωθυ-

πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, καθώς

απομένουν λιγότερες από 100 μέρες έως τις

ευρωκάλπες του Ιουνίου. Βεβαίως το επόμενο διά-

στημα έχει μπροστά του αρκετά ταξίδια (Αίγυπτος,

Βρυξέλλες, Καναδάς) αλλά και

την επίσκεψη στον Λευκό Οίκο

στις αρχές Απριλίου, όμως αμέ-

σως μετά, με αφετηρία το συνέ-

δριο της ΝΔ που ξεκινά στις 5

Απριλίου στο Ζάππειο, θα μπει

δυναμικά στον προεκλογικό

αγώνα.

Καθώς ο πρωθυπουργός αντι-

μετωπίζει τις ευρωεκλογές ως εθνική κάλπη από την

οποία θα βγουν σημαντικά πολιτικά συμπεράσματα,

για αυτό και ξορκίζει τη χαλαρή ψήφο και ζητά τη μέ-

γιστη δυνατή συσπείρωση από τους «γαλάζιους»

ψηφοφόρους, ετοιμάζεται να βγει μπροστά με στο-

χευμένες επισκέψεις και περιοδείες. Άλλωστε,

όπως έχει δηλώσει, μετά την ευρωκάλπη το διακύ-

βευμα είναι η πολιτική σταθερότητα.

Ενόψει, λοιπόν, των ευρωεκλογών ο Κυριάκος

Μητσοτάκης αλλά και το κυβερνητικό επιτελείο δί-

νουν έμφαση στους τρεις τομείς που αναδεικνύουν

οι πολίτες ως τους κρισιμότερους για την ποιότητα

διαβίωσής τους, δηλαδή, την οικονομία-ακρίβεια,

την υγεία και την ασφάλεια. 

«Έχει δρομολογηθεί 
η δέσμευση της κυβέρνησης»

Χθες, ο πρωθυπουργός, ο οποίος σημειωτέον έχει

«πάρει πάνω του» την αντιμετώπιση των προβλημά-

των του αγροτικού κόσμου, στην τρίτη συνάντηση

που είχε με τους θεσμικούς εκπροσώπους τους στο

Μέγαρο Μαξίμου, για την προώθηση όσων έχουν

συμφωνηθεί κατά τις προηγούμενες επαφές τους,

τόνισε μεταξύ άλλων ότι έχει δρομολογηθεί η δέ-

σμευση της κυβέρνησης για χαμηλό ηλεκτρικό ρεύ-

μα σε αγρότες και κτηνοτρόφους σε ορίζοντα δεκαε-

τίας.

Κατά την εισήγησή του σημείωσε ότι πρόκειται

«για μια σημαντική παρέμβαση που εξασφαλίζει

προβλεψιμότητα για έναν σημαντικό συντελεστή κό-

στους».

«Το δεύτερο που θέλω να τονίσω γιατί είναι και

επίκαιρο, λαμβάνοντας υπ’ όψιν το πού βρισκόμαστε

στον εκλογικό κύκλο, σε τρεις μήνες θα έχουμε ευ-

ρωεκλογές και ένα από τα σημαντικά ζητήματα που

θα συζητήσουμε είναι τι θα γίνει την επόμενη ημέρα

με την ΚΑΠ. Η άποψη η δική μας είναι πολύ σαφής

και διατυπωμένη: χρειάζονται άμεσες παρεμβάσεις

στην ΚΑΠ. Ήδη το υπουργείο έχει καταθέσει σκέ-

ψεις για μείωση της γραφειοκρατίας και ευελιξία στα

εργαλεία της ΚΑΠ», τόνισε ο κ. Μητσοτάκης.

Όπως είπε, «χρειάζεται και μια συζήτηση που μπο-

ρεί να φτάσει και σε επίπεδο αρχηγών κρατών για την

ταχύτητα της πράσινης μετάβασης και το τι σημαίνει

για την επόμενη και τη μεθεπόμενη ημέρα».

Ικανοποιημένοι οι αγρότες
Μετά τη συνάντησή τους με τον πρωθυπουργό, οι

θεσμικοί αγροτικοί φορείς δήλωσαν ικανοποιημέ-

νοι, πλην ορισμένων σημείων. Ωστόσο, όπως σημεί-

ωσαν εξερχόμενοι του Μεγάρου Μαξίμου, έθεσαν

υπ’ όψιν του προβλήματα τα οποία αντιμετωπίζουν,

ζήτησαν άμεση καταβολή των αποζημιώσεων, να δο-

θεί λύση στο θέμα της λίμνης Κάρλα και σημείωσαν

ότι το βαμβάκι δεν πρέπει να φύγει από τη Θεσσαλία,

ενώ αναφέρθηκαν και στα θέματα που αντιμετωπί-

ζουν οι αλιείς.

«Για εμάς είναι κόκκινη γραμμή να φύγει το βαμ-

βάκι από τη Θεσσαλία», είπε μετά το τέλος της συ-

νάντησης ο πρόεδρος της Διεπαγγελματικής Οργά-

νωσης Βάμβακος, Ευθύμιος Φωτεινός. Ανέφερε ότι

η ολλανδική εταιρεία στο master plan για τη Θεσσα-

λία έκανε μια πρόταση σχετικά με το βαμβάκι και

πρόσθεσε ότι «εμείς θα απαντήσουμε με μελέτες

από τα πανεπιστήμια ότι το βαμβάκι δεν είναι τόσο

υδροφόρο που λένε και ότι πρέπει να παραμείνει

στον κάμπο».

Ο πρόεδρος της ΕΘΕΑΣ Παύλος Σατολιάς ζήτησε

από την πλευρά του να καταβληθούν άμεσα οι απο-

ζημιώσεις στους Θεσσαλούς αγρότες, για να έχουν

ρευστότητα ενόψει της νέας καλλιεργητικής περιό-

δου. Επίσης, στάθηκε στη λίμνη Κάρλα που όπως τό-

νισε «κανείς παραγωγός δεν μπορεί να καλλιεργή-

σει», προσθέτοντας πως «όσο καιρό θα χρειαστεί για

να γίνουν τα χωράφια πάλι καλλιεργήσιμα, θα πρέπει

να έχουν ένα εισόδημα». Τέλος, ο πρόεδρος της πα-

ράκτιας αλιείας Μαγνησίας, Παναγιώτης Περάκης,

ζήτησε την κατάργηση του τέλους επιτηδεύματος,

αλλά και την κατάργηση των «τελών κυκλοφορίας»

στα σκάφη.

Στη σύσκεψη μετείχαν εκ μέρους της κυβέρνησης

ο υπουργός Υποδομών Χρήστος Σταϊκούρας, ο

υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Θόδωρος

Σκυλακάκης, ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και

Τροφίμων Λευτέρης Αυγενάκης, ο υπουργός Επι-

κρατείας Σταύρος Παπασταύρου, ο υφυπουργός

Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Χρή-

στος Τριαντόπουλος και ο γενικός γραμματέας Αγρο-

τικής Ανάπτυξης και Τροφίμων Γιώργος Στρατάκος.

Συμμετείχαν επίσης ο πρόεδρος του ΕΛΓΑ Ανδρέας

Λυκουρέντζος, ο πρόεδρος του ΟΠΕΚΕΠΕ Κυριάκος

Μπαμπασίδης και ο αντιπρόεδρος Γιάννης Κουρδής.

«Βήμα βήμα χτίζουμε το νέο ΕΣΥ»
Επίσης, το Μέγαρο Μαξίμου και το αρμόδιο

υπουργείο Υγείας τρέχουν με ταχείς ρυθμούς τη με-

ταρρύθμιση στη δημόσια υγεία, η οποία αποτελεί και

έναν από τους βασικούς πυλώνες του προγράμματος

της ΝΔ. Ο πρωθυπουργός είναι σε διαρκή επαφή με

την ηγεσία του υπουργείου Υγείας, προκειμένου να

ενημερώνεται τόσο για την πορεία των απογευματι-

νών χειρουργείων όσο και για τις υπόλοιπες παρεμ-

βάσεις που προωθούνται. 

Σε αυτή την κατεύθυνση, ο κ. Μητσοτάκης επισκέ-

φτηκε χθες το Νοσοκομείο Μεταξά, προκειμένου να

διαπιστώσει την πρόοδο που έχει γίνει στο έργο της

ανακαίνισης και του εκσυγχρονισμού των εγκατα-

στάσεων. «Βήμα βήμα χτίζουμε το νέο ΕΣΥ, το οποίο

έχουμε οραματιστεί και το οποίο αξίζουν όλες οι Ελ-

ληνίδες και όλοι οι Έλληνες. Εδώ σήμερα, σε αυτό το

εμβληματικό αντικαρκινικό νοσοκομείο, βλέπουμε

μια μικρή πτυχή ενός πολύ μεγάλου κατασκευαστι-

κού έργου, το οποίο εκτείνεται σε ολόκληρη την επι-

κράτεια», σημείωσε.

Ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος συνοδευόταν από τον

υπουργό Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη και τον υπουργό

αναπληρωτή Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών

Νίκο Παπαθανάση, σημείωσε ότι «80 νοσοκομεία,

156 Κέντρα Υγείας, με προϋπολογισμό που ξεπερνά

τα 400 εκατ. ευρώ και χρηματοδότηση από το Ταμείο

Ανάκαμψης, αλλάζουν την όψη των υποδομών της

πρωτοβάθμιας και της δευτεροβάθμιας και της τρι-

τοβάθμιας φροντίδας υγείας στην πατρίδα μας». 

Πρόσθεσε επίσης ότι «το έργο που βρίσκεται σε

εξέλιξη στο Νοσοκομείο Μεταξά, όπως και πάρα

πολλά άλλα αντίστοιχα έργα, χρηματοδοτείται από το

Ταμείο Ανάκαμψης, τα 36 δισ. ευρώ τα οποία η κυ-

βέρνησή μας εξασφάλισε μετά την Covid για να στη-

ρίξουμε την ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας, αλ-

λά και την αναβάθμιση κρίσιμων κοινωνικών υποδο-

μών». 

Τέλος ανέφερε ότι «βρισκόμαστε τρεις μήνες πριν

από τις ευρωεκλογές και προφανώς το βασικό ζη-

τούμενο και σε αυτή την κάλπη, η οποία έρχεται, εί-

ναι ποια θα είναι εκείνη η πολιτική δύναμη η οποία

θα μπορεί να διεκδικεί προς όφελος των Ελλήνων

πολιτών αυτά που τους αξίζουν από την Ευρωπαϊκή

Ένωση».
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Σε ρυθμούς ευρωεκλογών ο πρωθυπουργός - Τις επόμενες 
μέρες ετοιμάζεται να «οργώσει» την Ελλάδα με στοχευμένες

περιοδείες και δίνοντας έμφαση σε τρεις τομείς: 
οικονομία-ακρίβεια, υγεία και ασφάλεια 

Ξεκινά προεκλογικό
μαραθώνιο με αιχμή 
την καθημερινότητα

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Μεγάλο το κόστος,
μικρό το κέρδος

Και να ήθελε να παραμερίσει τους
συνεργάτες του που του έλεγαν ότι με

τον Φαήλο Κρανιδιώτη στο ευ-
ρωψηφοδέλτιο το κέρδος

θα ήταν λιγότερο από
το κόστος της επιλο-
γής, ο πρωθυπουργός
βλέπει ότι το στέλεχος

αναπτύσσει σκληρές
θέσεις που δεν έχουν αν-

τίκτυπο στην κοινωνία. Όπως,
για παράδειγμα, όταν πήρε το μέρος της
εισαγγελέως που πρότεινε την αθώωση
του βιαστή και παιδεραστή Ηλία Μίχου.
Για φανταστείτε έναν υποψήφιο ευρω-
βουλευτή με τη θέση αυτή να ζητά την
ψήφο από τους πολίτες που στο σύνολό
τους έχουν καταδικάσει τον Μίχο και
θέλουν να τον δουν να είναι ισόβια στη
φυλακή…

Η Αίγυπτος στο
μενού της Συνόδου
Κορυφής

Η Αίγυπτος θα βρεθεί στο προσκή-
νιο της προσεχούς Συνόδου Κορυφής
που θα πραγματοποιηθεί την επόμενη
εβδομάδα. Για αυτό και το ταξίδι του
πρωθυπουργού στην Αίγυπτο γίνεται
πριν από τη Σύνοδο Κορυφής, καθώς
ουσιαστικά ο κ. Μητσοτάκης θα λει-
τουργήσει σε έναν άτυπο ρόλο μεσά-
ζοντος των προθέσεων του Καΐρου.
Στο προσκήνιο θα βρεθούν ζητήματα
όπως η αυξημένη ένταση στην Ερυ-
θρά Θάλασσα και το Μεταναστευτικό,
το οποίο πλέον έχει οξυνθεί από τα αι-
γυπτιακά παράλια και η ΕΕ θέλει να
βοηθήσει την Αίγυπτο να εξαλείψει τα
παράνομα δίκτυα λαθρομετανάστευ-
σης. Όμως, στο τραπέζι της Συνόδου
θα βρεθεί και το ενεργειακό σκέλος
των ευρωαιγυπτιακών, καθώς υπάρ-
χει ενδιαφέρον για το πώς προχωρά
το καλώδιο ηλεκτρικής ενέργειας
από την Αίγυπτο στην Ελλάδα και από
εκεί στην υπόλοιπη Ευρώπη.

Η Όλγα θυμήθηκε 
να πάρει 
το όπλο της

Μέσα σε όλα προέκυψε και μια
αναπάντεχη επίθεση
της υπουργού Του-
ρισμού Όλγας Κε-
φαλογιάννη κατά
της υπουργού Πο-
λιτισμού Λίνας
Μενδώνη για το
πρόσφατο νομοσχέδιο
που υποχρεώνει τις επιχειρήσεις του
τουρισμού να παίζουν ελληνική μου-
σική σε μεγαλύτερη ποσόστωση
έναντι της ξένης. Η ίδια η κυρία Κε-
φαλογιάννη έγινε, λέει, δέκτης πα-
ραπόνων από επιχειρήσεις τουρι-
σμού και εστίασης και είχε ζητήσει
να υπάρξει μια διαβούλευση και όχι
να περάσει έτσι το νομοσχέδιο. Βέ-
βαια, να πούμε ότι το νομοσχέδιο έχει
γίνει αποδεκτό από τους μουσικούς,
τους συνθέτες και τους στιχουργούς.
Κάτι δεν μπορώ να καταλάβω με την
ξαφνική επίθεση της Όλγας, της
οποίας ο σύζυγος Μίνως Μάτσας εί-
ναι και συνθέτης παραγωγός.

Δεν πάει παραπάνω
Όπως ομονοούν και οι δημοσκόποι, το

ΠΑΣΟΚ είναι ίσως το μόνο κόμμα που δεν

εμφανίζει εισροές από κανέναν άλλον πο-

λιτικό χώρο. Στις μετρήσεις που διεξάγουν

οι εταιρείες, το ΠΑΣΟΚ υπερεκ-

προσωπείται, δηλαδή

όσοι είναι ΠΑΣΟΚ το

λένε. Αυτό σημαίνει

ότι διαθέτει μια καλή

συσπείρωση και δεν

έχει πιθανότητες να

αυξήσει σημαντικά τα τελι-

κά του ποσοστά στις ευρωεκλογές του Ιου-

νίου. Για αυτό και όσες εταιρείες προχω-

ρούν σε εκτίμηση τελικής ψήφου είναι αρ-

κετά φειδωλές στο αν το ΠΑΣΟΚ καταφέρει

να ξεπεράσει τον πήχη που έχουν βάλει στη

Χαριλάου Τρικούπη, δηλαδή το 15%.

Και όμως η Άννα Μισέλ δεν έπεισε
Συνεργάτης του πρωθυπουργού μού τόνιζε ότι θεωρούν την
Άννα Μισέλ Ασημακοπούλου μαχήτρια και αγωνίστρια της
ΝΔ στην Ευρωβουλή, όμως -η αλήθεια να λέγεται- πιστεύουν
ότι δεν έπεισε με τις εξηγήσεις, καθώς αν θυμάστε η πρώτη
δικαιολογία της ήταν ότι «μάζεψε τα emails ένα ένα από προ-
σωπική επαφή με τους ομογενείς επί χρόνια». Κάτι τέτοιο
φυσικά δεν ισχύει και για αυτό κρίθηκε πολύ αυστηρά. Επί-
σης, μου μετέφεραν και τις γκρίνιες άλλων ευρωβουλευτών
που θεωρούσαν τους εαυτούς τους θύματα του αθέμιτου αν-
ταγωνισμού, αφού δεν έκαναν το ίδιο με τα emails. Το τι θα γί-
νει με το πολιτικό μέλλον της Ασημακοπούλου είναι ένας
γρίφος που είναι πολύ νωρίς να απαντηθεί, γιατί η ευρωβου-
λευτής έχει τρέξει αρκετά για τη ΝΔ.

O
πρωθυπουργός
έδειξε πυγμή
για άλλη μία φο-

ρά και δεν επέτρεψε να
αμαυρωθούν το όνομά
του και η παράταξη,
επειδή κάποιοι στο κόμ-
μα νόμιζαν ότι τα υπουρ-
γεία είναι τσιφλίκι τους.
Συνεργάτες του κ. Μη-
τσοτάκη τόνιζαν ότι από
την έρευνα που έκανε ο
ίδιος αλλά και οι συνερ-
γάτες του βρέθηκαν οι
υπαίτιοι της διαρροής
των στοιχείων και οι
ενέργειες ήταν άμεσες
και ακαριαίες. Και φυσι-
κά, όλα αυτά γίνονται για
να τονιστεί ότι, σε αντίθε-
ση με τον ΣΥΡΙΖΑ και τον
Κασσελάκη που κρατάει
στον στενό πυρήνα του
κατάδικους και συκοφάντες (Παππάς, Πολάκης), εκείνος δεν παίζει με την υπόληψή
του και τις ηθικές αξίες του κόμματος. Η υπόθεση της κ. Ασημακοπούλου ανάγκασε
τον πρωθυπουργό να «παραιτήσει» έναν πολύ καλό -κατά τ’ άλλα- γραμματέα και
πρώην δήμαρχο, τον Μιχάλη Σταυριανουδάκη, ενώ έβαλε χέρι και στο κόμμα διώχνον-
τας τον γραμματέα Αποδήμων Νίκο Θεοδωρόπουλο, ο οποίος -ειρήσθω εν παρόδω-
είχε δημιουργήσει πολλές έχθρες ούτως ή άλλως.

Ο Μητσοτάκης δεν είναι
Κασσελάκης, έδειξε πυγμή

Τι θα προηγηθεί της επίσκεψης του πρωθυπουργού στην Τουρκία
Τα επόμενα ορόσημα του οδικού χάρτη συνομιλιών

Ελλάδας - Τουρκίας, μετά την επίσκεψη της υφυπουρ-
γού Εξωτερικών, πρέσβειρας Αλεξάνδρας Παπαδοπού-
λου, στην Άγκυρα και τη συνάντησή της με τον ομόλογό
της Μπουράκ Ακτσαπάρ, αφορούν την έκτη συνάντηση
Θετικής Ατζέντας μεταξύ των υφυπουργών Εξωτερικών
Φραγκογιάννη και Ακτσαπάρ, που αναμένεται να λάβει

χώρα κατά πάσα πιθανότητα στην Κωνσταντινούπολη
στις 15 Απριλίου και ακολουθούν στις 22 Απριλίου τα
πολιτικοστρατιωτικά Μέτρα Οικοδόμησης Εμπιστοσύ-
νης, τα οποία θα συζητηθούν στην Αθήνα μεταξύ Μπου-
ράκ Ακτσαπάρ και πρέσβη Θεοχάρη Λαλάκου. Μετά θα
προγραμματιστεί και η επίσκεψη Μητσοτάκη στην
Τουρκία.



Θ
υσία για την πατρίδα θα γίνει ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανος Κασσελάκης, σύμ-
φωνα με πληροφορίες της «Political».

Ο πρόεδρος, που μπήκε φαντάρος χθες, για να
υπηρετήσει 20 ολόκληρες ημέρες, είναι έτοιμος
να δώσει το αίμα του για την πατρίδα. Και αφού
δεν μπορεί να κάνει αυτό, θα το αποδείξει αλλιώς. 

Συγκεκριμένα, αν και έχει το δικαίωμα να βγει
εξοδούχος την Καθαρά Δευτέρα, φαίνεται πως θα
παραμείνει εντός στρατοπέδου για να αποδείξει
την αφοσίωσή του στην πατρίδα. 

Έχει και 25η Μαρτίου μέσα στο 20ήμερο της θη-
τείας του, αλλά για αυτή δεν υπάρχει ακόμα σχετι-
κή πληροφόρηση. 

Τον βλέπω να παίρνει άδεια από τη… σημαία. Ο
δε Ευαγγελάτος στην εκπομπή του στο Mega με τη
βοήθεια των γραφικών τον έντυσε με στολή πα-
ραλλαγής και εξάρτυση, να κρατάει στα χέρια του
ένα όπλο. Χριστέ μου, τι άλλο θα δούμε… 
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Θυσία για 
την πατρίδα

Δίπλα στην Ομογένεια
σε Μόντρεαλ, Οτάβα και
Τορόντο ο Θεοδωρικάκος 

Ξεκίνησε την επίσημη επίσκεψη στον Κανα-
δά -προσκεκλημένος των οργανώσεων της
ελληνικής Ομογένειας- ο πρώην υπουργός
Τάκης Θεοδωρικάκος ως εκπρόσωπος της
Βουλής ενόψει του εορτασμού της εθνικής
επετείου. Το πρόγραμμά του είναι βαρύ και
περιλαμβάνει πολλές ομιλίες και συναντήσεις
από το Μόντρεαλ μέχρι την Οτάβα και το Οντά-
ριο. Την ημέρα της εθνικής επετείου θα παρα-
στεί στις εορταστικές εκδηλώσεις της ελληνι-
κής κοινότητας στο Τορόντο.

Στις 10.00 στον Ιερό Ναό Ευαγγελισμού της
Θεοτόκου και στις 18.00 θα παρευρεθεί στην
ομιλία του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσο-
τάκη που θα απευθύνει στους απόδημους Έλ-
ληνες.

Γεραπετρίτης 
για Ελληνοτουρκικά 
Πόσο πιο ξεκάθαρο να το κάνει; «Στο πλαίσιο
του ελληνοτουρκικού διαλόγου δεν συζη-
τούνται, ούτε θα μπορούσαν ποτέ να συζητη-
θούν ζητήματα που άπτονται της ελληνικής
εθνικής κυριαρχίας -και τούτο αφορά τόσο
τα ζητήματα της ελληνικής επικράτειας όσο
και ζητήματα τα οποία έχουν να κάνουν με τη
μειονότητα τη μουσουλμανική της Θράκης».
Αυτό επισήμανε ο υπουργός Εξωτερικών
Γιώργος Γεραπετρίτης από το βήμα της Βου-
λής στο πλαίσιο συζήτησης επίκαιρης ερώ-
τησης της βουλευτού του ΣΥΡΙΖΑ Ρένας
Δούρου, σύμφωνα με την οποία «μαθαίνου-
με από τον εκπρόσωπο του τουρκικού ΥΠΕΞ,
τον κ. Οντζού Κετσελί, ότι συζητήθηκαν θέ-
ματα Αιγαίου, καθώς και η κατάσταση των
μειονοτήτων».

Γιατί έγινε έξαλλος 
ο Άδωνις;
Τα διάφορα τρολάκια
του διαδικτύου δια-
κινούν fake news ότι
δήθεν ο Άδωνις Γε-
ωργιάδης που επι-
σκέφθηκε το νοσο-
κομείο Παπαγεωρ-
γίου ζήτησε από την
πτέρυγα του νοσο-
κομείου να αφαιρε-
θούν οι εικόνες του Χριστού και της Πανα-
γίας, γιατί δεν είναι ωραίο αισθητικά. Με πό-
ση τρέλα είναι φορτωμένοι τελικά; Ο Άδωνις
έγινε έξαλλος και έγραψε στα social media:
«Ενόψει ευρωεκλογών κάποιοι θέλουν να
παίξουν παιχνίδια με την Εκκλησία και εγώ
δεν θα τους κάνω το χατίρι, ενημερώνω ότι το
σχετικό μνμ είναι ψευδές και συκοφαντικό
και όποιος το διακινεί θα αντιμετωπίσει τις
συνέπειες της δικαιοσύνης».

Χ
ρο

νι
κό
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ου

Χ
ρό
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υ

Η σοφή κουβέντα 
του Αβραμόπουλου

Ο πρώην υπουργός της ΝΔ είπε
χθες σε ραδιοφωνική του συνέν-
τευξη κάτι εύστοχο. Δεν πρέπει η
ΝΔ να υποτιμά τον Κασσελάκη. Ο
Δημήτρης Αβραμόπουλος αναφέρθη-
κε στον Στέφανο Κασσελάκη, για τον
οποίο σημείωσε πως δεν πρέπει να υποτιμηθεί, καθώς κα-
νείς πολιτικός δεν πρέπει να υποτιμάται, λέγοντας πως αν
συμβαίνει κάτι τέτοιο, ουσιαστικά υποτιμάται και ένα τμήμα
της κοινωνίας που τον στηρίζει. Παλιά καραβάνα ο Δημή-
τρης, κάτι ξέρει… Άσε που αυτό μπορεί να γυρίσει μπούμε-
ρανγκ στη «γαλάζια» παράταξη; προσθέτω εγώ.

Έκαναν την Άννα Μισέλ
Ασημακοπούλου 
μέλος του iSyriza
Αυτό και αν είναι πρωτοφανές! Μέλος της
ηλεκτρονικής πλατφόρμας του ΣΥΡΙΖΑ έχει
γίνει εν αγνοία της
η Άννα Μισέλ Αση-
μακοπούλου, όπως
σημειώνει η ίδια
σε ανάρτησή της,
στην οποία μάλι-
στα παραθέτει και
σχετικές εικόνες.
Στην ίδια ανάρτη-
ση, καλεί τον πρό-
εδρο του ΣΥΡΙΖΑ
Στέφανο Κασσελάκη να απαντήσει πώς συ-
νέβη αυτό. «Τώρα ήρθε η ώρα ο κ. Κασσελά-
κης να μας απαντήσει για το ΠΩΣ με έκανε
το δικό του κόμμα μέλος του iSyriza εν
αγνοία μου. Οφείλει να δώσει πειστικές
απαντήσεις στους πολίτες», σημειώνει χα-
ρακτηριστικά.
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Ακόμη μία λύση στο χρόνιο πρόβλημα της
υδροδότησης της Κινέτας δρομολογήθηκε με
απόφαση του περιφερειάρχη Αττικής Νίκου
Χαρδαλιά, η οποία προβλέπει την κατασκευή του
αγωγού της ΕΥΔΑΠ στην περιοχή -έργο το οποίο
εντάσσεται στο πρόγραμμα «Αττική 2021 - 2027».

«Είναι αδιανόητο στην εποχή μας συμπολίτες
μας να μην έχουν πρόσβαση στην παροχή κατάλ-
ληλου, ποιοτικού πόσιμου νερού. Και αυτό τελει-
ώνει σήμερα», δήλωσε ο περιφερειάρχης Αττι-
κής. Σημειώνεται πως το έργο είναι συνολικού

προϋπολογισμού 6,4 εκατ. ευρώ και συγχρημα-
τοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερει-
ακής Ανάπτυξης. Περιλαμβάνει την κατασκευή
αγωγού μεταφοράς νερού της ΕΥΔΑΠ, συνολι-
κού μήκους 15 χλμ., από τα Μέγαρα στην Κινέτα,
καθώς και την κατασκευή νέας κεντρικής δεξα-
μενής -με δύο θαλάμους- χωρητικότητας
3.000τμ, επιλύοντας το χρόνιο πρόβλημα της
ακαταλληλότητας του νερού που αντιμετώπιζαν
περισσότεροι από 21.000 κάτοικοι της ευρύτερης
περιοχής.Τo

..
. 

Π
ρό
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ω
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Περί
συνταγματικής
αναθεώρησης  

Μπορεί η ίδρυση μη κρατικών,
μη κερδοσκοπικών πανεπιστη-
μίων να έχει πάρει πλέον και επί-
σημα τον δρόμο της, αλλά η κυ-
βέρνηση δεν έχει κάνει βήμα πί-
σω από την πρόθεσή της να προ-
ωθήσει, εντός της τρέχουσας τε-
τραετίας, την αναθεώρηση του
Συντάγματος, προκειμένου αυτή
να ψηφιστεί από την επόμενη
Βουλή. Η σχετική συζήτηση, βέ-
βαια, δεν αναμένεται να ανοίξει
δημοσίως πριν από τις ευρωκάλ-
πες, αφού για να περάσουν ως
αναθεωρητέα τα άρθρα, απαιτεί-
ται αυξημένη πλειοψηφία 180
ψήφων και η κυβέρνηση αναμέ-
νει να δει τι θα βγάλουν οι κάλπες
για τα κόμματα της αντιπολίτευ-
σης και τη δυναμική τους. 

Η κόρη ενός
πρώην υπουργού
της ΝΔ 
με τη Νίκη!

Το ευρωψηφοδέλτιο της Νίκης
περιλαμβάνει μια υποψηφιότητα πιο
ενδιαφέρουσα πολιτικά. Πρόκειται
για την Αθηνά Φούσα, κόρη του επί
σειρά ετών βουλευτή Ιωαννίνων και
πρώην υπουργού της ΝΔ Αντώνη
Φούσα, που απεβίωσε το 2022.

H καλύτερη πεθερά 
που κυκλοφορεί…

Δεν το λέω εγώ, η Ντόρα το είπε για
τον εαυτό της! Η Ντόρα Μπακογιάννη
έδειξε πολλές άγνωστες πτυχές του
εαυτού της σε μια συνέντευξη στον Νίκο
Χατζηνικολάου διαφορετική από εκεί-
νες που την έχουμε συνηθίσει ως σιδη-
ρά κυρία της πολιτικής. «Είμαι η καλύτε-
ρη πεθερά που κυκλοφορεί και το λέω
γιατί λατρεύω τη νύφη μου. Δεν είμαι
δυνατή πεθερά. Είναι δυνατή νύφη», εί-
πε. Τυχερή η Κοσιώνη…

Γιατί έστειλαν εξώδικο 
στη Γιάμαλη 
οι Σπαρτιάτες;

Ένα πολιτικοδημοσιογραφικό μέτωπο
έχει ανοίξει μεταξύ των Σπαρτιατών και
της παρουσιάστριας του Kontra Ανα-
στασίας Γιάμαλη. Οι Σπαρτιάτες έστει-
λαν εξώδικο στη Γιάμαλη, καθώς τους
αποκάλεσε επιγόνους των χρυσαυγι-
τών. Μπλεξίματα…

Το έλυσε και αυτό ο Χαρδαλιάς

E
να πέπλο σιωπής

έχει πέσει πάνω

από το υπουργείο

Αγροτικής Ανάπτυξης μετά

τις χθεσινές αποκαλύψεις

της «Political» για τη δράση

της εταιρείας ProExpo, η

οποία ακολουθεί τον

υπουργό Λευτέρη Αυγενά-

κη και έπαιρνε δουλειές

(συνολικά πάνω από 1 εκατ.

ευρώ) με απευθείας ανα-

θέσεις και από το υπουρ-

γείο Αθλητισμού, αλλά και

αργότερα από το Αγροτικής

Ανάπτυξης. 

Παρά τα ερωτήματα που

θέταμε χθες προς τον κ.

Αυγενάκη για τις σχέσεις

του με τη συγκεκριμένη

εταιρεία με τις χρυσές

δουλειές, απαντήσεις δεν

λάβαμε. 

Ο κατά τα άλλα λαλίστατος

υπουργός της ΝΔ είναι

άφαντος. Εμείς θα επιμεί-

νουμε στο κεντρικό ερώ-

τημα μέχρι να δοθεί κά-

ποια απάντηση είτε από

τον ίδιο είτε από το γρα-

φείο του πρωθυπουργού.

Αν, για παράδειγμα, τον

ρωτήσουν από το Μέγαρο Μαξίμου θα μάθουν… Αφήστε που, όπως πληροφορούμα-

στε, ομάδα βουλευτών ετοιμάζει επίκαιρη ερώτηση στη Βουλή. 

Κύριε Αυγενάκη, επαναδιατυπώνουμε την απορία: Πώς η συγκεκριμένη ΙΚΕ «μετα-

κόμισε» από το ένα υπουργείο στο άλλο, όταν αλλάξατε πόστο στην κυβέρνηση εσείς;

Αυτό είναι πρωτοφανές στα πολιτικά χρονικά. Να μετακινείται ένας υπουργός και μαζί

του και μια εταιρεία που λαμβάνει έργα από το υπουργείο;

Η «περίεργη» σιωπή 
του κ. Αυγενάκη για την εταιρεία 

με τις «χρυσές» δουλειές
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Α
ποφασισμένη να ενι-
σχύσει τη βοήθειά της
προς τη δοκιμαζόμενη

Ουκρανία είναι η Ευρωπαϊκή
Ένωση. Σε μια κρίσιμη χρονική
συγκυρία, όπου η Ρωσία συνεχί-
ζει να εκτοξεύει απειλές προς τη
Δύση και να προκαλεί περαιτέ-
ρω ανησυχία για τους γεωπολι-
τικούς της στόχους, τα κράτη-
μέλη της ΕΕ συνηγορούν στην
επιτάχυνση των διαδικασιών για τη δη-
μιουργία μιας πραγματικά ανθεκτικής
ομπρέλας προστασίας για την Ουκρα-
νία και για τις στρατιωτικές δυνάμεις
της χώρας που δίνουν σκληρές μάχες
εδώ και περίπου είκοσι πέντε μήνες.

Με το βλέμμα στις εξελίξεις στην
απέναντι πλευρά του Ατλαντικού και με
το ενδεχόμενο της επικράτησης του
Ντόναλντ Τραμπ στις αμερικανικές
εκλογές τον Νοέμβριο του 2024 να πα-
ραμένει ανοιχτό, η Ευρωπαϊκή Ένωση
έχει ήδη μπει σε τροχιά ανασυγκρότη-
σης, δίνοντας έμφαση στους
δείκτες στρατηγικής αυτο-
νομίας με άμεση προτεραι-
ότητα στον ευαίσθητο τομέα
της άμυνας και της ασφά-
λειας. Ωστόσο, στο εσωτερι-
κό της Ενωμένης Ευρώπης
και κάτω από αυτές τις πιε-
στικές συνθήκες καταγρά-
φονται ανάμεσα στους εταί-
ρους εκ διαμέτρου αντίθε-
τες απόψεις για τους χειρι-
σμούς της επόμενης μέρας.

Ένα χαρακτηριστικό πα-
ράδειγμα αποτελεί το ντιμ-
πέιτ που άνοιξε πρόσφατα
από τη γαλλική πλευρά σχε-
τικά με το ενδεχόμενο απο-
στολής ευρωπαϊκών στρα-
τευμάτων στο ουκρανικό
έδαφος. Η κίνηση αυτή
αξιολογείται από πολλούς
αναλυτές ως μια εξέλιξη
που θα ανατρέψει τα δεδο-
μένα και ενδέχεται να οδη-
γήσει σε γενικότερη ανά-
φλεξη και επέκταση του πο-
λέμου, με την εμπλοκή και
άλλων διεθνών δυνάμεων,
με ό,τι αυτό σημαίνει για τις
συνέπειες που θα υπάρ-
ξουν.

Σε κάθε περίπτωση η κα-
τάσταση φαίνεται οριακή,
με τις φίλιες δυνάμεις να
ισορροπούν επικίνδυνα με-
ταξύ της αδήριτης ανάγκης
να εγκαταστήσουν ένα αν-

θεκτικό ανάχωμα απέναντι στο
ρωσικό αναθεωρητισμό και της
διασφάλισης της παγκόσμιας
ειρήνης. Η Ευρώπη βρίσκεται
κοντά στο σημείο μηδέν και για
πρώτη φορά μετά το τέλος του Β’
Παγκοσμίου Πολέμου ο κίνδυ-
νος μιας γενικευμένης πολεμι-
κής σύρραξης είναι ορατός. Πώς
μπορεί ωστόσο να διαχειριστεί η
Ευρωπαϊκή Ένωση αυτή την τό-
σο σημαντική πρόκληση;

Από τη μία πλευρά, ο Γάλλος πρό-
εδρος Εμανουέλ Μακρόν ακολουθεί

πιο σκληρή γραμμή απέναντι
στη Ρωσία και τις τρέχουσες
εξελίξεις, αφήνοντας ανοιχτό το
ενδεχόμενο άμεσης εμπλοκής
των ευρωπαϊκών στρατευμάτων
στην ουκρανική επικράτεια. Μά-
λιστα, με νεότερες δηλώσεις του
τόνισε για μία ακόμη φορά πως
ο ίδιος δεν αποκλείει την ανά-
πτυξη στρατευμάτων στην Ου-
κρανία προκειμένου να αποτρα-

πεί η νίκη της Ρωσίας του Βλαντίμιρ
Πούτιν σε μια πολεμική σύγκρουση
που μαίνεται για πάνω από δύο χρόνια.

Ο Γάλλος πρόεδρος εκτιμά επίσης
πως η Ευρώπη δεν πρέπει σε καμία
περίπτωση να δείξει αδυναμία απέ-
ναντι στη ρωσική πολεμική μηχανή,
αν πραγματικά στοχεύει στο να πε-
τύχει τον στόχο της, δηλαδή την επι-
στροφή της ειρήνης στην Ουκρανία.

Σε διαφορετικό μήκος κύματος
κινείται η σύμμαχος Ιταλία, με την
ηγεσία της χώρας να τηρεί μια πιο
ψύχραιμη στάση ώστε να αποφευχ-

θεί πάση θυσία μια γενικευμένη ανά-
φλεξη. Χαρακτηριστικές υπήρξαν οι
σχετικές δηλώσεις του Αντόνιο Ταγιάνι,
ο οποίος μιλώντας στην ιταλική τηλεό-
ραση απέκλεισε κάθε ενδεχόμενο
αποστολής ιταλικών δυνάμεων στην
εμπόλεμη ζώνη. Η ιταλική ηγεσία
επενδύει περισσότερο στο χαρτί των
διαπραγματεύσεων, ενώ οι πάγια κα-
λές ιστορικές σχέσεις με τη Ρωσία συ-
νιστούν ανάχωμα για ταύτιση με τις
γαλλικές θέσεις. Αλλά και το ιταλικό
υπουργείο Άμυνας έχει ήδη διαμηνύ-

σει πως βασικός στόχος εί-
ναι η στήριξη της Ουκρανίας
για να αμυνθεί και όχι κάτι
παραπάνω.

Εκτός των άλλων, διχο-
γνωμία για τον τρόπο διαχεί-
ρισης του ουκρανικού ζητή-
ματος παρατηρείται και με-
ταξύ Παρισιού και Βερολί-
νου, με τη γερμανική πλευρά
να τηρεί μια πιο μετριοπαθή
στάση ως προς την ανάπτυξη
ευρωπαϊκών δυνάμεων σε
ουκρανικό έδαφος.

Πληροφορίες δε αναφέ-
ρουν πως το επίμαχο θέμα
συζητήθηκε εκτενώς κατά
τη συνάντηση που είχαν το
περασμένο εικοσιτετράωρο
στο Βερολίνο οι κύριοι Σολτς
και Μακρόν με τη συμμετο-
χή του Πολωνού Ντόναλντ
Τουσκ.

Εν κατακλείδι, η διαχείρι-
ση της επόμενης φάσης του
πολέμου στην Ουκρανία έχει
προκαλέσει μια διελκυστίν-
δα μεταξύ των Ευρωπαίων
hardliners και των μετριο-
παθών. Ωστόσο, πολλά θα
εξαρτηθούν από τις εξελί-
ξεις στο πεδίο της μάχης,
αφού σε ένα ενδεχόμενο
επέλασης της ρωσικής πο-
λεμικής μηχανής η σκλή-
ρυνση της στάσης των Βρυ-
ξελλών θα καταστεί αναπό-
φευκτη. 

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Η στρατιωτική βοήθεια
στην Ουκρανία και η διχογνωμία

για την παρουσία
ευρωπαϊκών δυνάμεων
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T η λέξη «παραίτηση» στην πολιτική υπάρχουν διάφοροι τρόποι
να τη διαβάσεις. Ένας από αυτούς είναι αυτό που συνέβη στην
περίπτωση της Άννας Μισέλ Ασημακοπούλου, του γενικού

γραμματέα του υπουργείου Εσωτερικών Μιχάλη Σταυριανουδάκη και
του γραμματέα Ελλήνων της Διασποράς της Νέας Δημοκρατίας Νίκου
Θεοδωρόπουλου. «Παραιτήθηκα» εν προκειμένω σημαίνει «τρία δευτε-
ρόλεπτα πριν με διώξετε έφυγα τρέχοντας μόνος/η μου».

Ποιος ευθύνεται για τη μεγάλη γκάφα με τα μαζικά προεκλογικά
newsletters που εστάλησαν από
την ευρωβουλευτή σε απόδη-
μους Έλληνες; Η ίδια σαφέστα-
τα. Αυτό είναι το εύκολο όμως.
Και θα της κοστίσει τη δεύτερη
θητεία της στην Ευρωβουλή, την
οποία η ίδια τόσο αγωνιούσε να
διασφαλίσει που δεν σκέφτηκε
το προφανές: δεν στέλνεις e-
mails σε ανθρώπους που δεν
σου έχουν δώσει οι ίδιοι την
ηλεκτρονική τους διεύθυνση. Ή
που, εν πάση περιπτώσει, δεν
έχουν δώσει σε κάποιον την
άδεια να τη δίνει δεξιά και αρι-
στερά. 

Ζήτημα εμπιστοσύνης
Και κυρίως δεν το κάνεις την

ώρα που η κυβέρνησή σου και

το κόμμα σου πασχίζουν να νο-

μιμοποιήσουν την επιστολική

ψήφο, η οποία ήδη συναντά πολιτικές δυσκολίες. Και να αντλή-

σουν και πολιτικά οφέλη από αυτήν τη μεταρρύθμιση, που δεν εί-

ναι εύκολη ούτε απλή.

Η κολοσσιαία αυτή γκάφα -δεν μπορεί να το χαρακτηρίσει αλ-

λιώς αυτό κάποιος- ήταν κάπως αστεία, όταν άρχισαν να βγαίνουν

στον αέρα οι καταγγελίες, αλλά έπαψε να είναι αστεία όταν πήρε

διαστάσεις. Στο Μέγαρο Μαξίμου πάντως δεν πρέπει να γέλασε

κανείς. Οι απόδημοι, τις ψήφους των οποίων θέλει η κυβέρνηση,

εξοργίστηκαν με τη διαρροή των προσωπικών τους δεδομένων

και οι απόδημοι κατά κανόνα ζουν σε χώρες που τα φροντίζουν αυτά τα

πράγματα, δεν είναι ξέφραγα αμπέλια τα προσωπικά τους δεδομένα.

Πώς θα εμπιστευτούν αυτό το κράτος, να πάνε να ψηφίσουν εξ αποστά-

σεως, όταν με το «καλημέρα» γίνεται τέτοια γκέλα; Και γίνεται και από

ευρωβουλευτή της ΝΔ; Άντε να πείσεις μετά ότι δεν είσαι ελέφαντας.

Επί του παρόντος διεξάγονται διάφορες έρευνες. Η Νίκη Κεραμέως

κάνει τη δική της (καθώς η διαρροή αφορά το δικό της υπουργείο), η Αρ-

χή Προστασίας Προσωπικών Δεδομένων κάνει άλλη και η Δικαιοσύνη

κάνει μια τρίτη. Ο πρωθυπουργός έκανε τη δική του και κατέληξε νωρί-

τερα από όλους τους άλλους σε μια απλή λύση: Αποκεφάλισε τους τρεις

για να έχει το δικό του κεφάλι κάπως ήσυχο. Βασικά για να δείξει πρωτο-

βουλία και διάθεση για κάθαρση.

Το συμβάν δεν είναι όμως αποκομμένο από τον τρόπο που λειτουργεί η
δημόσια διοίκηση συνολικά και αυτό δεν το λύνουν 2-3 «παραιτήσεις». Η
δυσπιστία παραμένει. Και θα πρέπει ούτως ή άλλως να δοθούν απαντή-
σεις. Ακόμη και αν το φορτωθούν τρεις «τράγοι» το όλο ζήτημα, η κυβέρ-
νηση θα πρέπει να πείσει τόσο τους αποδήμους όσο και όλους εμάς ότι
μπορεί να δημιουργήσει τις δικλίδες ασφαλείας ώστε να μην ξαναγίνει
κάτι παρόμοιο. Και όχι, δεν έχει καμία σημασία αν τα emails «ξέφυγαν»
από μια «πρώτη λίστα εκλογέων που δεν έχει καμία σχέση με την πλατ-

φόρμα εγγραφών για την επιστο-
λική». Αυτά να τα λέμε μεταξύ
μας, όχι παραέξω και γελάει ο
κόσμος.

«Ο γνωστός 
του γνωστού»

Η λίστα ήταν του υπουργείου
Εσωτερικών. Αν δεν ήταν του
υπουργείου Εσωτερικών, δεν θα
την πλήρωνε ο γενικός του γραμ-
ματέας. Και η διαρροή, που έγινε
από κάποιον που τα έδωσε σε κά-
ποιον άλλον με τη μεσολάβηση
κάποιου τρίτου, δείχνει πολλά
και διάφορα που δεν αφορούν
αυστηρά το θέμα της Άννας Μι-
σέλ, ούτε καν των ευρωεκλογών.
Δείχνει ότι στην Ελλάδα 2.0 (ή 3.0
ή 43.0) δεν μπορούμε να φυλά-
ξουμε ούτε τα δεδομένα σε έναν
υπολογιστή. Δείχνει επίσης ότι
«ο γνωστός του γνωστού» ζει και

βασιλεύει και μπαινοβγαίνει σε γραφεία και κάνει ό,τι θέλει. Δεί-
χνει, τέλος, ότι κάποιοι αισθάνονται ότι όλα αυτά δεν έχουν καμία
σημασία, δεν θα υπάρξουν συνέπειες, για αυτό δεν κρατάνε ούτε
τα προσχήματα.

Συνέπειες υπήρξαν, αλλά όλο αυτό ήταν το τελευταίο που χρει-
αζόταν αυτήν τη στιγμή η κυβέρνηση. Και πιθανώς θα υπάρξουν
συνέπειες και για την ίδια.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα πάει στον Καναδά να βρει τους απο-
δήμους και να τους πείσει αυτοπροσώπως να εγγραφούν στην

πλατφόρμα που για τον ίδιο είναι κάτι πολύ σημαντικότερο από μερικές
ψήφοι στις ευρωεκλογές. Είναι μέρος της γενικότερης «μεταρρυθμιστι-
κής» εικόνας που θέλει πάση θυσία να προβάλει. Αυτή η μεταρρυθμιστι-
κή εικόνα είναι υπαρξιακή για τον ίδιο και την κυβέρνησή του και το κόμ-
μα του, δεν το κρύβει. Και πάει ο άλλος (όποιος είναι αυτός) και παίρνει
τις λίστες και τις δίνει στην Άννα Μισέλ και αυτή βομβαρδίζει τους αν-
θρώπους με newsletters. Και τρως αυτογκόλ από τα αποδυτήρια. Εσύ
πας να παίξεις Champions League και τα στελέχη σου παίζουν με λογική
Γ’ Εθνικής.

Συγγνώμη κιόλας, αλλά ποιος φταίει; Καλός ο Καναδάς και οι απόδη-
μοι, αλλά άμα έχεις έναν οίκο που θέλει συμμάζεμα από όλες τις πλευ-
ρές, ποιος Καναδάς; Θα μου πείτε, σε λίγο καιρό θα έχει ξεχαστεί και αυ-
τό. Σωστά. Μέχρι το επόμενο.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Τρεις «παραιτήσεις» 
και ένα αυτογκόλ
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A
λλα στοιχεία έδωσε ο Στέφανος
Κασσελάκης σχετικά με τα…
αστακοκάραβα και την επιχειρη-

ματική του δραστηριότητα στο εξωτερικό.
Μετά τα «θα απαντήσει όταν νιώσει έτοι-
μος» αλλά και το «θα πληρώσω πρόστιμο
αν χρειαστεί», ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ

υποστηρίζει πλέον πως
«τον προηγούμενο χρόνο
έκανα την πλειοψηφία της
μεταβίβασης για πολλούς
λόγους που δεν είχαν σχέ-
ση με την πολιτική». Επο-
μένως δεν έχει παραβιά-
σει τον νόμο που εισήγαγε
ο ΣΥΡΙΖΑ το 2016, άρα

προς τι η φασαρία; Και γιατί δεν το έλεγε
από την αρχή, λοιπόν;

Ο Στέφανος Κασσελάκης εμφανίστηκε
μάλιστα με γαλάζιες κάλτσες με… αστα-
κούς στο πρωινό πρόγραμμα του ΑΝΤ1, για
να διασκεδάσει τις εντυπώσεις που έχουν
δημιουργηθεί από τις αόριστες απαντήσεις
του. «Δεν είναι θολό το περιβάλλον, είναι
στρεβλή η πραγματικότητα», σχολίασε ο
Στέφανος Κασσελάκης αναφορικά με την
εικόνα που υπάρχει γύρω από την επαγ-
γελματική του δράση, προσθέτοντας πως
«ήταν στον αόριστο αυτό που με ρωτούσε ο
Γιώργος Λιάγκας». 

«Ό,τι έχω πει συγκεκριμένα, στον κατάλ-
ληλο χρόνο, ενεστώτα και αόριστο, ισχύει»,
δήλωσε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ σχετικά με
την επιχειρηματική διαδρομή του, ενώ σε
ερώτηση που τέθηκε αν αυτή τη στιγμή έχει
κάποιες εταιρείες με ενεργή συμμετοχή,
απάντησε «Όχι». Παρ’ όλα αυτά δεν δίστα-
σε να επιτεθεί εκ νέου στην κυβέρνηση του
Αλέξη Τσίπρα και τον νόμο του 2016, λέ-
γοντας χαρακτηριστικά πως «αυτός ο νό-
μος κατά πάσα πιθανότητα είναι και αντι-
συνταγματικός».

«Και όπως είπα πριν δύο μέρες, είναι λά-
θος, ναι, πρέπει να αλλάξει αυτός ο νόμος»,
συνέχισε. Αναφερόμενος μάλιστα στο δά-
νειο που έδωσε στα κομματικά ΜΜΕ, προ-
σπάθησε να πείσει πως έχασε λεφτά παρά
το γεγονός πως το ποσό τού επιστράφηκε
ακέραιο, καθώς όπως ανέφερε: «Η Osios
δάνεισε τα media και πήρε πίσω το ποσό με
αλλαγή συναλλάγματος και έχασε και χρή-
ματα πάνω σε αυτό. Η Osios τα πήρε πίσω,
είμαι ξεκάθαρος».

Μια δημοσκόπηση χρειάστηκε
Μια μόλις δημοσκόπηση που εμφανίζει

τον ΣΥΡΙΖΑ οριακά πάνω από το ΠΑΣΟΚ,
στη δεύτερη θέση, χρειάστηκε ώστε ο Στέ-
φανος Κασσελάκης να ανακτήσει την αυ-
τοπεποίθησή του σχετικά με το περίφημο
σχέδιό του, που σύμφωνα με τον ίδιο θα
αναγεννήσει το κόμμα και θα το φέρει και
πάλι σε κυβερνητική τροχιά. 

Έτσι, εκεί που πριν από έναν μήνα από
το Λονδίνο, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ υπο-
στήριζε πρακτικά πως το αποτέλεσμα
των ευρωεκλογών δεν παίζει ιδιαίτερο
ρόλο και πως ο ίδιος θα παραμείνει αρ-
χηγός του κόμματος ακόμα και έπειτα
από ήττα με είκοσι μονάδες διαφορά από
τον Κυριάκο Μητσοτάκη, πλέον ανέβασε
και πάλι ψηλά τον πήχη. 

Σύμφωνα με τα όσα ανέφερε στο

πρωινό πρόγραμμα του ΑΝΤ1 και τον
Γιώργο Παπαδάκη, λίγες ώρες πριν πε-
ράσει το κατώφλι του Κέντρου Εκπαί-
δευσης Πυροβολικού στη Θήβα, ο ίδιος
και το κόμμα του δεν κατεβαίνουν στις
εκλογές για τη δεύτερη θέση και για να
χάσουν από τη Νέα Δημοκρατία. «Πάω
για την ανατροπή, δεν πάω για να χάσω,
δεν πάω να βγω δεύτερος», δήλωσε ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ σημείωσε

πως«θέλω να ξεπεράσω το 17%, εννοεί-
ται. Δεν είμαι ικανοποιημένος με δεύτε-
ρη θέση το 17%», παρά το γεγονός πως
στο παρελθόν έχει θέσει ως στόχο και το
17,8% που πέτυχε ο ΣΥΡΙΖΑ στις εθνικές
εκλογές του Ιουνίου. 

Παράλληλα, σε εμφάνισή του την Πέμ-
πτη στην ημερίδα Upfront, ο πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ επιχείρησε να τελειώσει
οποιαδήποτε κουβέντα περί «προοδευτι-
κών δυνάμεων», λέγοντας καθαρά πως
το ΠΑΣΟΚ είναι Κεντροδεξιά, όχι Κεν-
τροαριστερά. «Αυτή είναι η πραγματικό-
τητα. Υπάρχει μία προοδευτική παράταξη
της χώρας και αυτή είναι ο ΣΥΡΙΖΑ», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά. 

Τρίτωσε… η εκδοχή 
για τα επαγγελματικά 

του Κασσελάκη

Προέδρος ΣΥΡΙΖΑ: «Τον προηγούμενο χρόνο
έκανα την πλειοψηφία της μεταβίβασης για πολλούς

λόγους που δεν είχαν σχέση με την πολιτική»

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



Ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ στην τελευταία του συνέν-
τευξη πριν παρουσιαστεί στο στρατόπεδο της Θή-
βας επιχείρησε για μια ακόμα φορά να κόψει τους

όποιους δεσμούς του κόμματός του με το κυβερνητικό του
παρελθόν και κυρίως με τον… Αλέξη Τσίπρα. 

Όπως ανέφερε ερωτηθείς για τη διακυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, «ήμουν απογοητευμένος το 2015», σημειώνοντας
πάντως πως ο Αλέξης Τσίπρας «ήταν καλός πρωθυπουρ-
γός, αλλά έκανε και λάθη». 

«Αυτός ο κύκλος του 2015-2019 έχει κλείσει», ωστόσο,
τόνισε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ ερωτώμενος σχετικά
με τον Νίκο Παππά και τον Παύλο Πολάκη, σημείωσε πως
«χαίρουν της εμπιστοσύνης μου». «Προφανώς με τον
Παύλο διαφώνησα με το θέμα ισότητας στον γάμο, αλλά ο
ίδιος προσωπικά δεν έχει πρόβλημα, έκανε μια πολιτική
εκτίμηση», συμπλήρωσε, ενώ «ο Νίκος Παππάς είναι πο-
λύ χαρούμενος που αγκαλιάζουμε το προοδευτικό Κέν-
τρο», συμπλήρωσε.

Έναν καλό λόγο είχε πάντως και για την Όλγα Γεροβασί-
λη, η οποία έθεσε υποψηφιότητα απέναντί του, όταν τέθη-
κε θέμα στο πρόσφατο συνέδριο. Προειδοποίησε πάντως
οποιονδήποτε φιλοδοξεί να τον αμφισβητήσει στο μέλλον

πως θα ξανακερδίσει. «Με την Όλγα Γεροβασίλη έχουμε
εξαιρετική σχέση. Η Όλγα Γεροβασίλη στην κοινωνία έχει
φοβερό αντίκτυπο. Αυτούς τους ανθρώπους θέλω εγώ»,

σημείωσε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και συνέχισε: «Είναι
ευπρόσδεκτοι να με αμφισβητήσουν όποτε θέλω. Θα ξα-
νακερδίσω. Δεν με απασχολεί».
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«Ο κύκλος του 2015-2019 έκλεισε» 

Ξεκίνησε τη θητεία 
του ο Στέφανος 

Λίγο μετά τις 16.00 το απόγευμα της Παρασκευής,
ο Στέφανος Κασσελάκης συνοδευόμενος από τον
πατέρα του έφτασε στην πύλη του Κέντρου Εκπαί-
δευσης Πυροβολικού της Θήβας όπου θα υπηρετή-
σει την ολιγοήμερη στρατιωτική του θητεία. 

Νωρίτερα είχε περιοδεύσει στη Θήβα και είχε κά-
νει και μια μικρή ομιλία στο κέντρο της πόλης, στην
οποία τόνισε πως είναι τιμή του να υπηρετήσει την
πατρίδα. Λίγη ώρα αργότερα σε ανάρτησή του με
καλλιτεχνικές φωτογραφίες από τη στιγμή της άφι-
ξης στο στρατόπεδο, ανέφερε: «Σημαντική ημέρα για
κάθε Έλληνα. Πόσω μάλλον για εμένα, ένα “παιδί της
Ομογένειας”. Περήφανος που υπηρετώ την πατρίδα
μας -έστω για λίγες εβδομάδες. Όμως έχω αποφασί-
σει να την υπηρετώ για όλη μου τη ζωή».

Η τελευταία κίνηση στην πόλη της Θήβας πάντως
πριν μπει στο στρατόπεδο ήταν να μπει σε ένα κατά-
στημα οπτικών και να αγοράσει φακούς επαφής, που
όπως φαίνεται είχε ξεχάσει να πακετάρει.
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Η
διαρκής παρουσία του πρωθυ-
πουργού στο πλευρό των πολι-
τών και η προσωπική του προσή-

λωση στην επίλυση προβλημάτων σε κρί-
σιμους κοινωνικά τομείς επιβραβεύονται
από τις δημοσκοπήσεις, τα ευρήματα των
οποίων επιβεβαιώνουν ότι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης παραμένει μακράν ο δημο-
φιλέστερος πολιτικός αρχηγός και το
κόμμα του οποίου ηγείται σταθερά κυ-
ρίαρχο στην πολιτική σκηνή με διπλάσιο
ποσοστό από το επόμενο!

Η σταθερή πολιτική κυριαρχία της ΝΔ
ωστόσο ελλοχεύει και έναν ορατό κίνδυ-
νο, τον οποίο το Μέγαρο Μαξίμου θέλει να
ελαχιστοποιήσει: τη χαλαρότητα που μπο-
ρεί να οδηγήσει στην αύξηση της αποχής
που παραδοσιακά καταγράφεται στις ευ-
ρωεκλογές.

Για αυτό και για μια ακόμη φορά ο πρω-
θυπουργός ηγείται της εκλογικής μάχης
αλλά και της αναμέτρησης της κυβέρνη-
σης με τα καθημερινά προβλήματα των
πολιτών και σε αντίθεση με άλλους πολιτι-
κούς αρχηγούς αφουγκράζεται τις αγω-
νίες της κοινωνίας και ανταποκρίνεται για
τη μέγιστη και ταχύτερη δυνατή βελτίωση
της καθημερινότητάς της.

Δεν τραβάει ο Ανδρουλάκης
Την παραπάνω εικόνα επιβεβαιώνει η

χθεσινή δημοσκόπηση της GPO (Star),
στην οποία η ΝΔ παραμένει μακράν πρώ-
τη πολιτική δύναμη με διψήφιο προβάδι-
σμα έναντι του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Δείχνει επίσης
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ μετά το συνέδριο φαίνεται να
μαζεύει τις απώλειές του, καθώς προσπέ-

ρασε το ΠΑΣΟΚ και είναι οριακά ξανά στη
δεύτερη θέση. Δείχνει όμως και την αδυ-
ναμία του Νίκου Ανδρουλάκη να πλασάρει
το κόμμα του στη δεύτερη θέση
ώστε να παίξει ρόλο αξιωματικής
αντιπολίτευσης υποσκελίζοντας
τον ΣΥΡΙΖΑ.

Έτσι, αν και στις τελευταίες δημο-
σκοπήσεις φαινόταν να έχει βγει
μπροστά από τον ΣΥΡΙΖΑ, έστω και
με μικρή διαφορά, σε αυτήν ξανα-
βρίσκεται τρίτος προκαλώντας νέες
γκρίνιες στο ΠΑΣΟΚ, καθώς υπάρχει
έντονος προβληματισμός τόσο στα στελέχη
όσο και στους ψηφοφόρους του γιατί δεν
μπορούν να «ξεπαγώσουν» τα ποσοστά

τους και να κάνουν την υπέρβαση. 
Ειδικότερα, στο ερώτημα για την πρόθε-

ση ψήφου η Νέα Δημοκρατία καταγράφει
ποσοστό 28,8% και ακολουθούν ο
ΣΥΡΙΖΑ με 11,7%, το ΠΑΣΟΚ με 11,4%,
το ΚΚΕ με 7,8%, η Ελληνική Λύση με
6,5%, το κόμμα Νίκη με 2,8%, η Νέα
Αριστερά με 2,5%, η Πλεύση Ελευθε-
ρίας με 2,4%, οι Δημοκράτες με 2,1%,
το ΜέΡΑ25 με 1,9% και οι Σπαρτιάτες
με 1,5%. Με την αδιευκρίνιστη ψήφο
να είναι στο 16,6%.

Το αποτέλεσμα με την αναγωγή
επί των έγκυρων ψηφοδελτίων διαμορφώ-
νεται ως εξής: Νέα Δημοκρατία 34,8%, ΣΥ-
ΡΙΖΑ 14,3%, ΠΑΣΟΚ 13,9%, ΚΚΕ 9,5%, Ελλη-

νική Λύση 8%, Νίκη 3,4%, Νέα Αριστερά: 3%,
Πλεύση Ελευθερίας 2,9%, Δημοκράτες
2,6%, ΜέΡΑ25 2,3% και Σπαρτιάτες 1,8%.

Αναφορικά με το ποιος είναι καταλληλό-
τερος πρωθυπουργός, ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης επικρατεί με 42,5%, ακολουθεί ο Στέ-
φανος Κασσελάκης με 12% και ο Νίκος Αν-
δρουλάκης με 11,8%. Το 32,8% των ερωτη-
θέντων απάντησε κανέναν από τους τρεις.

Με ποια κριτήρια θα πάνε
στις ευρωκάλπες

Στις ευρωεκλογές διαχρονικά η ψήφος
είναι χαλαρότερη και, σύμφωνα με τη δη-
μοσκόπηση, το 42,1% θα επιλέξει να στείλει
μήνυμα αποδοκιμασίας στην κυβέρνηση,
το 35,4% να στηρίξει το κόμμα που συνή-
θως επιλέγει και το 17,5% να στηρίξει την
κυβέρνηση.

Το 40,6% των ερωτηθέντων θεωρεί ότι εί-
ναι πολύ και αρκετά πιθανό στις ευρωε-
κλογές να ψηφίσει διαφορετικό κόμμα από
αυτό που ψήφισε στις τελευταίες εθνικές
εκλογές, ενώ το 57,3% το θεωρεί λίγο ή κα-
θόλου πιθανό.

Ως προς τα κριτήρια της ψήφου των ευ-
ρωεκλογών, το 53,9% δηλώνει ότι θα επη-
ρεαστεί περισσότερο από τα θέματα εσω-
τερικής επικαιρότητας, το 26,1% από τις
προσωπικότητες των υποψηφίων και μόνο
το 18,8% θα επηρεαστεί από τα ευρωπαϊκά
θέματα.

Τέλος, το 42,1% θέλει στις ευρωεκλογές
να στείλει μήνυμα αποδοκιμασίας στην κυ-
βέρνηση, το 35,4% να στηρίξει το κόμμα
που συνήθως επιλέγει και το 17,5% να στη-
ρίξει την κυβέρνηση.

Νέα πρωτιά της ΝΔ
με χαοτική διαφορά

από τον ΣΥΡΙΖΑ

Με προβάδισμα 20,5 μονάδων η «γαλάζια» παράταξη στην εκτίμηση
ψήφου για τις ευρωεκλογές - Δεύτερος και... καταϊδρωμένος 

ο ΣΥΡΙΖΑ, στην τρίτη θέση επανήλθε το ΠΑΣΟΚ - Μακράν
καταλληλότερος πρωθυπουργός ο Κυριάκος Μητσοτάκης

ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ GPO

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 

Βουλίκι, Κατερίνη 60 100 • Τηλ. 23510 27809  210 5777006 (γραφεία Αθήνας)
• www.pigiolympou.gr • email: info@pigiolympou.gr

www.pogr.gr  info@pogr.gr 
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O
υπουργός Ανάπτυξης Κώστας Σκρέκας ανοίγει τα
χαρτιά του στην εφημερίδα «Political» και αναφέ-
ρεται την τελευταία δέσμη μέτρων για τη μείωση

των τιμών, ισχυριζόμενος ότι σε τουλάχιστον 4.000 προϊόν-
τα έχουν μειωθεί οι τιμές κατά 17%. Αφήνει ανοιχτό
να υπάρξουν και άλλες παρεμβάσεις από το υπουρ-
γείο, ενώ προαναγγέλλει και άλλους, συνεχείς
ελέγχους από τη ΔΙΜΕΑ. Μιλάει επίσης για το Κα-
λάθι της Σαρακοστής που θα ισχύσει μέχρι τις 4
Μαΐου, ενώ σημειώνει και το μεγάλο ύψος προστί-
μων που έχουν επιβληθεί σε πολυεθνικές που είναι
γύρω στα 16 δισ. ευρώ και υποστηρίζει ότι οι έλεγ-
χοι είναι καθολικοί και όχι δειγματοληπτικοί. 

Πριν από λίγες μέρες ανακοινώθηκε από το υπουργείο
Ανάπτυξης μια νέα δέσμη μέτρων κατά της ακρίβειας.
Περιλαμβάνει περιορισμό εκπτώσεων από τους

προμηθευτές, απαγόρευση προωθητικών ενεργειών
σε προϊόντα που αυξάνεται η τιμή τους, καθαρές τιμές
από το χωράφι στο ράφι, πλαφόν στο μεικτό κέρδος για
το βρεφικό γάλα. Γιατί πιστεύετε ότι με αυτά τα μέτρα

θα μειωθεί ο πληθωρισμός;
Οι τέσσερις κυβερνητικές παρεμβάσεις είναι
διαρθρωτικές. Διορθώνουν δομικές στρεβλώ-
σεις δεκαετιών στο εμπόριο. Εξασφαλίζουν και
προωθούν τον υγιή ανταγωνισμό στην αγορά
προς όφελος όλων των νοικοκυριών. 

Τα μέτρα έχουν αρχίσει να αποδίδουν. Περίπου
4.000 βασικά και ταχυκίνητα προϊόντα έχουν ήδη
μειωμένη τιμή που φτάνει το 17%, ενώ στο βρεφι-

κό γάλα, ένα τόσο βασικό προϊόν για κάθε οικογένεια, οι
μειώσεις αγγίζουν μεσοσταθμικά το 15%. Χαρακτηριστι-
κό είναι ότι υπάρχει μείωση στις ανατιμήσεις που αγγί-
ζει το 80% τον Φεβρουάριο του ’24 σε σχέση με τον Φε-

βρουάριο του ’23 και έχουν μειωθεί οι τιμές σε 4.000
προϊόντα. Δεν πανηγυρίζουμε, ούτε εφησυχάζουμε.
Συνεχίζουμε αταλάντευτα την προσπάθειά μας για να
στηρίξουμε τα νοικοκυριά.

Υπάρχει όντως μια εμφανής μείωση σε προϊόντα όπως
απορρυπαντικά, βρεφικά είδη και στο βρεφικό γάλα.
Το θέμα είναι πόσο θα κρατήσουν.

Οι παρεμβάσεις μας είναι μόνιμου χαρακτήρα και έχουν
στόχο να αλλάξουν αθέμιτες πρακτικές που νόθευαν για
χρόνια το κριτήριο του καταναλωτή. Υλοποιήσαμε σκλη-
ρά μέτρα που δεν έχει λάβει καμία άλλη χώρα στην Ευ-
ρώπη. Αν χρειαστεί μάλιστα δεν θα διστάσουμε να κά-
νουμε και επιπλέον παρεμβάσεις. Την ίδια στιγμή, συ-
νεχίζονται αμείωτοι οι έλεγχοι της ΔΙΜΕΑ σε όλη την
εφοδιαστική αλυσίδα και όποιος παρανομεί, θα πληρώ-
νει το ανάλογο αντίτιμο.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Υπάρχει μείωση στις ανατιμήσεις
που αγγίζει το 80% 

τον Φεβρουάριο του ’24
σε σχέση με τον Φεβρουάριο

του ’23 και έχουν μειωθεί 
οι τιμές σε 4.000 προϊόντα. 

Δεν πανηγυρίζουμε, 
ούτε εφησυχάζουμε
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«Διορθώνουμε στρεβλώσεις 
στο εμπόριο προς 

όφελος των νοικοκυριών» 

στον Σωτήρη 
Πίκουλα
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Αποφασίσατε να υπάρξει Καλάθι της
Σαρακοστής. Τι θα περιλαμβάνει; Θα
υπάρξει και Καλάθι του Πάσχα;

Το Καλάθι της Σαρακοστής, που θα ισχύσει
έως τις 4 Μαΐου, θα περιλαμβάνει όλα εκείνα
τα προϊόντα που δεν πρέπει να λείπουν από
κανένα οικογενειακό τραπέζι. Οι καταναλω-
τές θα μπορούν να αγοράσουν σε προσιτές
τιμές χαλβά, νηστίσιμες σαλάτες και κατε-
ψυγμένα θαλασσινά. Φέτος, το Καλάθι της
Σαρακοστής κοστίζει φθηνότερα ή το ίδιο σε
σχέση με το 2023. Ήδη σχεδιάζουμε τις
επόμενές μας πρωτοβουλίες τη στιγμή που,
ενώ κάποιοι υποτίμησαν τη δυναμική των
μέτρων, αυτές έχουν αγκαλιαστεί από την
αγορά και τους ίδιους τους καταναλωτές. 

Τα πρόστιμα που έχει επιβάλει το αρμόδιο
ελεγκτικό σώμα του υπουργείου
εισπράττονται; Υπάρχει συμμόρφωση;

Τα πρόστιμα επιβάλλονται, εισπράττονται
και ανακοινώνονται, όπως ορίζει η σχετική
νομοθεσία, γεγονός που αναδεικνύει τη
βούληση της κυβέρνησης να παρέμβει κα-
θολικά και καταλυτικά στην αγορά. Και ο πρωθυπουρ-
γός το είπε ξεκάθαρα πριν από λίγες ημέρες: Όποιος
παραβιάζει τον νόμο θα πληρώσει πρόστιμο. Οι έλεγχοι
της ΔΙΜΕΑ γίνονται προς όλους και προς όλες τις κα-
τευθύνσεις χωρίς την παραμικρή εξαίρεση ή διάκριση.
Το 2023 και τους πρώτους μήνες του 2024 έχουν επι-
βληθεί πρόστιμα που ξεπερνούν τα 16 εκατ. ευρώ και το
μεγαλύτερο ποσοστό έχει ήδη εισπραχθεί ή έχει βεβαι-
ωθεί προς είσπραξη στην εφορία. Μάλιστα, έχω προ-
σκομίσει και τα αντίστοιχα αποδεικτικά πληρωμής στη
Βουλή, ώστε να μην υπάρχει η παραμικρή σκιά και αμ-
φιβολία. Οι εταιρείες που παραβιάζουν τον νόμο υπο-
χρεούνται να διορθώσουν άμεσα τους τιμοκαταλόγους
τους και οι ελεγκτικοί μας μηχανισμοί επανέρχονται
και ελέγχουν αν έχουν συμμορφωθεί. 

Βρίσκονται και άλλες πολυεθνικές στο στόχαστρο του
υπουργείου;

Όλοι ελέγχονται και αυτό πρέπει να είναι απολύτως ξε-
κάθαρο. Οι πολίτες θα πρέπει να γνωρίζουν ότι δεν γί-
νεται η παραμικρή έκπτωση στους ελέγχους, είτε αφο-
ρούν πολυεθνική είτε μικρότερη εταιρεία, και το έχου-
με αποδείξει. Οι έλεγχοί μας είναι καθολικοί και όχι
δειγματοληπτικοί. Όποιος παραβιάσει τον νόμο που
έχει ψηφίσει η κυβέρνησή μας για το πλαφόν στο περι-
θώριο κέρδους, οφείλει να γνωρίζει ότι θα πληρώσει το
διπλάσιο του προσδοκώμενου οφέλους του. Τα ονόμα-
τα ανακοινώνονται για να γνωρίζουν οι πολίτες ποιοι
προσπάθησαν να κερδοσκοπήσουν εις βάρος τους.

ΔΙΜΕΑ: Πότε θα δούμε να ενισχύεται με στελέχη αυτό
το κρίσιμο, όπως φαίνεται, εργαλείο του υπουργείου;

Η ΔΙΜΕΑ είναι μια μάχιμη ελεγκτική υπηρεσία που συ-
στάθηκε επί δικής μας διακυβέρνησης και η οποία κα-
θημερινά σαρώνει εξονυχιστικά όλη την εφοδιαστική
αλυσίδα. Έχει ήδη επιτελέσει ένα σημαντικό έργο στο
κομμάτι των ελέγχων στην αγορά, στην προστασία του

καταναλωτή και την ενίσχυση της υγιούς επιχειρηματι-
κότητας. Θα εξακολουθούμε να ενισχύουμε τη ΔΙΜΕΑ
με προσωπικό αλλά και με εξοπλισμό μέσα από ευρω-
παϊκά κονδύλια. 

Ο πρωθυπουργός έχει πει ότι θα υπάρξει σύντομα νέα
αύξηση του κατώτατου μισθού. Μπορεί να αντισταθμίσει
το ολοένα και αυξανόμενο κόστος ζωής;

Ο κατώτατος μισθός βρισκόταν στα 650 ευρώ όταν ανέ-
λαβε τη διακυβέρνηση της χώρας η Νέα Δημοκρατία το

2019. Από την 1η Απριλίου θα είναι άνω των
800 ευρώ. Όπως έχει τονίσει κατ’ επανάλη-
ψη και ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτά-
κης, στόχος μας είναι ο κατώτατος μισθός να
φτάσει τα 950 ευρώ στο τέλος της τετραετίας
και ο μέσος μισθός τα 1.500 ευρώ. Από το
2019 οι μισθοί στη χώρα έχουν αυξηθεί πε-
ρισσότερο από 20%. Η ανεργία μειώνεται, ο
ανταγωνισμός ενισχύεται και αυτό οδηγεί τις
επιχειρήσεις στο να πληρώνουν περισσότε-
ρο για να προσελκύσουν εργαζόμενους. Οι
υψηλότερες αποδοχές για όλους τους πολί-
τες αποτελούν ριζική, διαρθρωτική και δυ-
ναμική λύση στην αντιμετώπιση της ακρίβει-
ας. Η ακρίβεια θα υποχωρήσει, οι αυξήσεις
των μισθών όμως θα μείνουν και αυτή είναι η
μόνιμη λύση στο πρόβλημα. 

Πριν από λίγο καιρό, ο ΣΥΡΙΖΑ είχε ένα
περιπετειώδες συνέδριο, ενώ το ΠΑΣΟΚ
φαίνεται να έχει εσωκομματικά θέματα με το
νομοσχέδιο για τα μη κρατικά πανεπιστήμια.
Πώς κρίνετε συνολικά την αντιπολίτευση στην
Ελλάδα;

Δεν θα ήθελα να σχολιάσω τα εσωκομματικά των πο-
λιτικών μας αντιπάλων. Δεν είναι θέμα προσώπων
αλλά αποτέλεσμα μιας πολιτικής που απέχει από την
κατανόηση της πραγματικότητας και την ίδια την κοι-
νωνία. ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ διαγκωνίζονται για τη
δεύτερη θέση, αγνοώντας τα προβλήματα των Ελλη-
νίδων και των Ελλήνων. Η κοινωνία μάς παρακολου-
θεί όλους και μας κρίνει. Και αυτό αποτυπώνεται
στην κάλπη.
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Τα πρόστιμα επιβάλλονται, εισπράττονται και ανακοινώνονται, 
όπως ορίζει η σχετική νομοθεσία, γεγονός που αναδεικνύει τη βούληση
της κυβέρνησης να παρέμβει καθολικά και καταλυτικά στην αγορά. 
Και ο πρωθυπουργός το είπε ξεκάθαρα πριν από λίγες ημέρες: 
όποιος παραβιάζει τον νόμο θα πληρώσει πρόστιμο

«
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Α
ιχμηρά σχόλια για τις δηλώσεις της Ευ-
ρωπαίας εισαγγελέως, η οποία θέλει
να αλλάξει ο νόμος περί ευθύνης

υπουργών ή και το ελληνικό Σύνταγμα, «ώστε
να μπορεί, δήθεν, να κάνει ανενόχλητη την
έρευνά της» στο θέμα των Τεμπών, έκανε ο
πρόεδρος της Ένωσης Διοικητικών Δικαστών
Παναγιώτης Δανιάς.

Με μια καυστική ανάρτηση στα σόσιαλ μίντια
ο κ. Δανιάς στρέφεται κατά της επικεφαλής της
Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας (EPPO) Λάουρα Κο-
βέσι, η οποία σε συνέντευξη που παραχώρησε
ανέφερε μεταξύ άλλων πως «μας μπλοκάρουν
από το να βρούμε την αλήθεια για την τραγωδία
των Τεμπών. Μας μπλοκάρουν από το να εφαρ-
μόσουμε δικαιοσύνη. Γιατί αν σου απαγο-
ρεύουν να κάνεις έρευνα, δεν μπορείς να απο-
καλύψεις την αλήθεια. Δυστυχώς, η συνταγμα-
τική πρόβλεψη πρέπει να αλλάξει. Για αυτό το
έχουμε ζητήσει και έχουμε στείλει επιστολή
στην Κομισιόν».

«Βαρύγδουπες δηλώσεις»
Στην ανάρτησή του στο Facebook ο κ. Δανιάς

συνιστά στην Ευρωπαία εισαγγελέα Λάουρα
Κοβέσι να μην κάνει «βαρύγδουπες δηλώσεις

που προσβάλλουν τη θεσμική αυτονομία των
κρατών-μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης», το-
νίζοντας πως δεν την εμποδίζει η ασυλία των
υπουργών να ζητήσει και να λάβει οποιοδήπο-
τε έγγραφο, μαρτυρίες και στοιχείο, που είναι
χρήσιμα για την έρευνά της. 

«Αν διαπιστώσει εμπόδια από υπουργούς,
μπορεί να τα κατονομάσει και να επιληφθεί η
ελληνική Βουλή», αναφέρει ο κ. Δανιάς και ση-
μειώνει με νόημα: «Εκτός αν ο σκοπός της εί-
ναι να κατέβει και αυτή στις ευρωεκλογές, σαν
τον Βέλγο ανακριτή της υπόθεσης της Καϊλή».

Στην ανάρτησή του ο κ. Δανιάς υπερασπιζό-
μενος το κύρος της ελληνικής δικαιοσύνης δί-
νει ηχηρή απάντηση στην κυρία Κοβέσι γρά-
φοντας επί λέξει: «Νομίζω ότι η Ευρωπαία ει-
σαγγελέας υπερβαίνει κατά πολύ τις αρμοδιό-
τητές της, όταν μας λέει ότι πρέπει να αλλάξου-
με τον νόμο περί ευθύνης υπουργών(!) ή και το
Σύνταγμα(!), ώστε να μπορεί, δήθεν, να κάνει
ανενόχλητη την έρευνά της».

Στη συνέχεια ο κ. Παναγιώτης Δανιάς ανα-
φέρει: «Θα της συνιστούσα, λοιπόν, να κάνει τη
δουλειά της αθόρυβα και μεθοδικά, όπως κά-

νουν οι ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΟΙ δικαστές και εισαγγε-
λείς στις χώρες-μέλη, χωρίς βαρύγδουπες δη-
λώσεις που προσβάλλουν τη θεσμική αυτονο-
μία των κρατών-μελών της ΕΕ και την καθι-
στούν μέρος του προβλήματος, αντί της λύσης.

Και δεν την εμποδίζει, βέβαια, η ασυλία των
υπουργών να ζητήσει έγγραφα (το σημαντικό-
τερο), μαρτυρίες από μέλη διοικήσεων κ.λπ.,
και στοιχεία από οποιαδήποτε πηγή τής είναι
χρήσιμα για την εργασία της. Και η εργασία της
δεν είναι να δίνει συνεντεύξεις στα μέσα και να
μιλάει για το “τραύμα” των συγγενών των θυμά-
των (αναμφίβολα υπαρκτό, αλλά ΑΔΙΑΦΟΡΟ
για την αναζήτηση της αλήθειας)».

Πολιτικές σκοπιμότητες
«Και αν διαπιστώσει, πράγματι, εμπόδια στο

έργο αυτό από υπουργούς, να τους κατονομά-
σει και να το στείλει στην (ελληνική) Βουλή,
που είναι η μόνη αρμόδια να επιληφθεί».

Ο κ. Δανιάς όχι μόνο υπερασπίζεται -ορθώς-
το κύρος της ελληνικής δικαιοσύνης, αλλά δια-
βλέπει και πολιτικές σκοπιμότητες από τη στάση
της Ευρωπαίας εισαγγελέως, για αυτό και τονίζει
ότι καλό θα ήταν «να κάνει τη δουλειά της, εκτός
αν θέλει να κατέβει στις ευρωεκλογές». 

Ηχηρό χαστούκι 
κατά της Ευρωπαίας 

εισαγγελέως

ΥΠΟΘΕΣΗ ΤΕΜΠΩΝ

Ο πρόεδρος
της  Ένωσης 
Διοικητικών

Δικαστών 
Παναγιώτης
Δανιάς βάζει 
στη θέση της

τη Λάουρα Κοβέσι



«Θ
α δώσουμε τη μάχη των ευρωεκλογών ώστε ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ να καταγράψει ένα ικανό εκλογικό
αποτέλεσμα που θα διατηρεί το κόμμα μας στη

δεύτερη θέση και δεν θα είναι κατώτερο από αυτό των εκλογών
του 2023», μας δηλώνει ο βετεράνος της Αριστεράς και μέλος
της ΚΕ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Δημήτρης Χατζησωκράτης.

Θεωρεί πως ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ μετά τις ευρωεκλογές πρέπει «να
αναλάβει τις αναγκαίες πρωτοβουλίες για ευρύτερη συσπείρω-
ση και νικηφόρο συνασπισμό των αριστερών και προοδευτικών
δυνάμεων, οψέποτε γίνουν οι βουλευτικές εκλογές», καθώς «η
αναγκαιότητα όχι μόνο της κοινής δράσης αλλά πολύ περισσό-
τερο της ευρύτερης σύγκλισης των αριστερών και προοδευτι-
κών πολιτικών και κοινωνικών δυνάμεων για μια αξιόπιστη
εναλλακτική πρόταση απέναντι στη ΝΔ αναβλύζει από κάθε
κύτταρο των αριστερών και προοδευτικών πολιτών». 

Μπορείτε άνετα να πείτε πως έκλεισε μια περίοδος εσω-
στρέφειας και γκρίνιας και ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ πορεύεται απρό-
σκοπτα στις ευρωεκλογές;

Μπορούμε να πούμε πρώτα και πάνω απ’ όλα ότι... είμαστε 85
μέρες πριν από τις ευρωεκλογές! Μπροστά σε μια μεγάλη δοκι-
μασία-πρόκληση για το κόμμα μας, αυτή της πανελλαδικής
κάλπης. Τρεις εβδομάδες μετά το 4ο Συνέδριο του κόμματος.

Το συνέδριό μας ήταν έντονο και δύσκολο, όπου δεν απο-
φεύχθηκαν ατομικές στάσεις και ομαδικές συμπεριφορές που
απάδουν από αρχές και αξίες της Αριστεράς και είναι βέβαιο ότι
δεν μας κάνουν όλους/ες… περήφανους/ες.

Ο ανοιχτός του χαρακτήρας σε όλες του τις διαδικασίες μάς
απαλλάσσει από την ανάγκη αναφοράς σε γεγονότα και στιγ-
μιότυπα και μας οδηγεί ευθέως στο κύριο, στην τελική απόφα-
ση του Συνεδρίου ότι δεν χρειάζεται νέα εκλογή προέδρου και
ότι «πάμε ενωμένοι στις επόμενες πολιτικές και εκλογικές μά-
χες, με πρώτη αυτή των ευρωεκλογών. Με νέα πολιτική λει-
τουργία, δεσμευόμενοι όλοι από το καταστατικό και τη διακή-
ρυξή μας για τα συμφέροντα της κοινωνίας και της χώρας».

Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, το στελεχικό του δυναμικό, απέδειξε ότι έχει
απολύτως την αίσθηση του κύριου, των προτεραιοτήτων που η
πολλαπλώς δοκιμαζόμενη ελληνική κοινωνία απαιτεί γενικώς
από τα πολιτικά κόμματα και ιδιαιτέρως από το κόμμα της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης.

Με ποιο αφήγημα και ποιο στόχο στη μάχη των ευρωε-
κλογών;

Για αυτή την πρώτη μεγάλη εθνική εκλογική μάχη στο συνέδριό
μας αποτυπώθηκε μια ομόθυμη θέση ως προς το πολιτικό πλαί-
σιο και στόχευση: στις ευρωεκλογές η ενίσχυση του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ είναι αναγκαία για την κατοχύρωση μιας άλλης δημοκρατι-
κής, κοινωνικής και πράσινης Ευρώπης και την ενδυνάμωση
της προοδευτικής φωνής της χώρας μας στο ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο. Προκειμένου να αντιμετωπιστούν αποτελεσματικά τα
μεγάλα επίδικα των καιρών: η κλιματική κρίση, η υγειονομική
κρίση, η οικονομική κρίση, οι εθνικισμοί, η άνοδος της Ακροδε-
ξιάς και η απάνθρωπη αντιπροσφυγική περιχαράκωση.

Ο κίνδυνος να εμφανιστούν για πρώτη φορά οι εξτρεμιστι-
κές, μισαλλόδοξες, ρατσιστικές, ξενοφοβικές ακροδεξιές δυ-
νάμεις ως ισχυρότατη πολιτική ομάδα στο Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο είναι περισσότερο από ποτέ προ των πυλών. Η απομά-
γευση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ευρωπαϊκού οράματος
στους Ευρωπαίους πολίτες και κύρια στους νέους και νέες επι-
βάλλει μια κολοσσιαία εκστρατεία αφύπνισης, εγρήγορσης και
μάχη ενάντια στην αποχή.

Είμαι βέβαιος ότι όλοι/ες θα δώσουμε αυτήν τη μάχη των ευ-
ρωεκλογών με όλες μας τις δυνάμεις, πέρα από τα όποια κρα-
τήματα τις όποιες προθεσμίες, πέρα από τις όποιες λευκές επι-
ταγές, ώστε ο ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ στις εκλογές αυτές να καταγράψει ένα
ικανό εκλογικό αποτέλεσμα. Αποτέλεσμα που σε κάθε περί-
πτωση θα διατηρεί το κόμμα μας στη δεύτερη θέση και δεν θα
είναι κατώτερο από αυτό των εκλογών του 2023.

Γίνεται ευρύτατα λόγος για συνεργασία των προοδευτι-
κών δυνάμεων απέναντι στην κυβέρνηση της ΝΔ. Πώς
μπορεί να γίνει όταν σε ένα κεφαλαιώδες θέμα, όπως η
τραγωδία στα Τέμπη, τα κόμματα της Κεντροαριστεράς
δεν συνέκλιναν ούτε σε ένα κοινό πόρισμα της Εξεταστι-
κής Επιτροπής;

Ένα ένα τα θέματα! Η συνεργασία των αντιπολιτευόμενων προ-
οδευτικών δυνάμεων προκύπτει ως πρωταρχική αναγκαιότητα:
για αντίσταση στις πολιτικές της κυβέρνησης του Κυρ. Μητσο-
τάκη, που διευρύνουν δραματικά τις ανισότητες, συρρικνώνουν
το πραγματικό εισόδημα ευρύτατων κοινωνικών κατηγοριών
και εκτινάσσουν τα κέρδη επιχειρηματικών ομίλων. Για την
υπεράσπιση θεμελιωδών ατομικών και κοινωνικών δικαιωμά-
των. Για την αποτροπή του καθεστωτικού αυταρχισμού και της
υπονόμευσης του κράτους δικαίου.

Ο ανταγωνισμός των προοδευτικών κομμάτων μεταξύ τους,
που παραμονές εκλογικών αναμετρήσεων παροξύνεται, καθι-
στά πολύ δύσκολη, φτάνει ώστε να μην επιτρέπει, την αυτονόη-
τη συμφωνία σε ένα κοινό πόρισμα για το έγκλημα των Τεμπών
προκειμένου να πολλαπλασιαστεί η πίεση για την αποτροπή
ενός νέου, αυτού της συγκάλυψης!

Όμως, η αναγκαιότητα όχι μόνο της κοινής δράσης αλλά πο-
λύ περισσότερο της ευρύτερης σύγκλισης των αριστερών και
προοδευτικών πολιτικών και κοινωνικών δυνάμεων για μια
αξιόπιστη εναλλακτική πρόταση απέναντι στη ΝΔ αναβλύζει
από κάθε κύτταρο των αριστερών και προοδευτικών πολιτών.
Παραμένει ως το μείζον στοίχημα για την όποια πολιτική προ-
οδευτική δύναμη. Πρωταρχικά για τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ…

Ποιον ρόλο οραματίζεστε στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ στο μετά τις ευ-
ρωεκλογές πολιτικό τοπίο;

Όπως είναι απολύτως προφανές, ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ να έχει επιτύχει
τον δικό του κεντρικό εκλογικό στόχο! Και βεβαίως τόσο η κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη στην Ελλάδα όσο και οι συντηρητικές και
κυρίως οι ακροδεξιές δυνάμεις, μέσα από την πανευρωπαϊκή
δημοκρατική αφύπνιση, να μην καταφέρουν να καταγράψουν
στο Ευρωκοινοβούλιο την προβλεπόμενη ραγδαία άνοδό τους.

Από εκεί και πέρα οραματίζομαι ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, ως η πιστο-
ποιημένη για μια ακόμη φορά δύναμη με τη λαϊκή ετυμηγορία
και πιστωμένη από τις χιλιάδες αριστερούς/ές και προοδευτι-
κούς/ές, να λειτουργήσει ως ο υπεύθυνος να αναλάβει τις ανα-
γκαίες πρωτοβουλίες για την ευρύτερη συσπείρωση και έναν
νικηφόρο συνασπισμό των αριστερών και προοδευτικών δυνά-
μεων, οψέποτε γίνουν οι βουλευτικές εκλογές.

Η ελληνική κοινωνία αντιμετωπίζει πολλά προβλήματα.
Αν επιχειρούσατε μια ιεράρχηση, ποια θα κρίνατε ότι χρή-
ζουν άμεσης επίλυσης;

Θα περιοριστώ στα μείζονα! Όχι από… κομματικό πατριωτισμό, αλλά
επειδή θεωρώ ότι ο πρόεδρος Στέφανος Κασσελάκης, πριν ξεκινή-
σουμε να ξεδιπλώνουμε το πρόγραμμά μας για τις ευρωεκλογές, απο-
λύτως ορθά έπραξε και τα ανέδειξε: ΑΚΡΙΒΕΙΑ και ΦΟΡΟΛΟΓΙΑ! Συ-
νυφαίνονται με πλείστες όσες πλευρές της καθημερινότητας του πο-
λίτη, αλλά και με την ίδια την προοπτική της οικονομίας της χώρας. Και
ήταν πράξη ευθύνης η ανάληψη αυτή της παρουσίασης ενός ολιστι-
κού σχεδίου για την αύξηση του διαθέσιμου εισοδήματος αλλά και της
κεφαλαιακής επάρκειας ιδιωτών, νοικοκυριών και επιχειρήσεων.Δ
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«Πάμε ενωμένοι στις πολιτικές
και εκλογικές μάχες, με πρώτη 

αυτή των ευρωεκλογών»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

O
βουλευτής της Νέας Δημοκρατίας Μάξιμος Χαρακό-

πουλος γεννήθηκε και μεγάλωσε σε ένα μικρό χωριό

στα σύνορα της Λάρισας με την Καρδίτσα, τα Βούναινα.

Οι γονείς του είναι αγρότες. Θυμάται όμως τη μάνα του, όταν τον

ξεπροβόδιζε για να πάρει το λεωφορείο για το Γυμνάσιο Ιτέας

Καρδίτσας, να του λέει να μάθει γράμματα για να γλιτώσει από

τις λάσπες. Έχει ρίξει μικρός λίπασμα με δισάκι στον ώμο σε

λασπωμένα χωράφια όπου βούλιαζε το τρακτέρ. Τελικά και στην

πολιτική υπάρχει λάσπη! Και τη γεύτηκε από τα πρώτα του βή-

ματα, όταν αντίπαλοί του τον εμφάνιζαν ως γιο του τσιφλι-

κά Χαρακόπουλου, της γνωστής οικογενείας που κάποτε

έκαναν νύφη τη Μελίνα Μερκούρη.

Όταν ήταν μικρός ήθελε να γίνει δάσκαλος, στο πανεπι-

στήμιο δημοσιογράφος και όταν πήρε το διδακτορικό με

την προτροπή του δασκάλου του Νεοκλή Σαρρή αποφάσι-

σε να ακολουθήσει ακαδημαϊκή καριέρα. «Τελικά κατάν-

τησα… πολιτικός. Καμιά δουλειά δεν είναι ντροπή! Δεν εί-

ναι τυχαία τα ρήματα που χρησιμοποιούνται για όσους

ασχολούνται με τα κοινά: “κατεβαίνει” στην πολιτική ή “εκτίθεται”

στην πολιτική…», μου είπε στην κουβέντα που κάναμε. Το ενδια-

φέρον του για την πολιτική το κέντρισε η γνωριμία στα φοιτητικά

του χρόνια με τον αείμνηστο Κωστή Στεφανόπουλο. Θυμάται ακό-

μη και σήμερα την προτροπή του «ομιλείτε περί πραγμάτων, σπα-

νίως περί προσώπων και ουδέποτε διά τον εαυτόν σας».

Βρέθηκε με υποτροφία του ΥΠΕΞ στην Κωνσταντινούπολη για

μεταπτυχιακές σπουδές στο Ινστιτούτο Πολιτικών Επιστημών

του Πανεπιστημίου της Πόλης. Έμενε ως φιλοξενούμενος σε

ένα εγκαταλελειμμένο κατάλυμα της Ευαγγελιστρίας στην ενο-

ρία του Βαφεοχωρίου. Οι συνθήκες ήταν έκρυθμες, με τους

Γκρίζους Λύκους να καίνε κάθε τόσο ομοιώματα του πατριάρχη

έξω από το Πατριαρχείο. Τελικά υπό την πίεση των γονιών του

που αγωνιούσαν -τότε δεν υπήρχαν κινητά και μιλούσαν με τη-

λέφωνα με κερματοδέκτη- επέστρεψε στην Αθήνα και εκπόνη-

σε τη διδακτορική του διατριβή για τους Ρωμιούς της Καππαδο-

κίας, την οποία προλογίζουν ο πρώην πρωθυπουργός Κώστας

Καραμανλής και ο Οικουμενικός Πατριάρχης Βαρθολομαίος.

Υπηρέτησε τη θητεία του ως έφεδρου αξιωματικού

και όταν απολύθηκε από τον στρατό γνώρισε τον Κώστα

Καραμανλή, νέο βουλευτή τότε, το 1994, σε μια ομιλία

του για το Μακεδονικό. Η συζήτησή τους είχε συνέχεια

στον Πολιτικό Σχεδιασμό της ΝΔ, όπου είχε αναλάβει

καθήκοντα γραμματέα και έτσι βρέθηκε συνεργάτης

της Γραμματείας.

Η συνέχεια είναι γνωστή, διευθυντής στο Γραφείο

Τύπου του κόμματος όταν ο Καραμανλής εξελέγη αρ-

χηγός και έπειτα, όταν υπήρξε κενό στο ψηφοδέλτιο της Λάρι-

σας λόγω της διαγραφής Σουφλιά, κατέβηκε για βουλευτής…

Αν δει κανείς το βιογραφικό του, θα καταλάβει ευθύς αμέσως

πως έχει πλούσια πορεία. Εκλέχθηκε πρώτη φορά βουλευτής

Λάρισας της Νέας Δημοκρατίας στις εκλογές της 7ης Μαρτίου

2004. Στη συνέχεια εκλέγεται συνεχώς στις εκλογικές αναμε-

τρήσεις της 16ης Σεπτεμβρίου 2007, της 4ης Οκτωβρίου 2009,

της 6ης Μαΐου 2012, της 17ης Ιουνίου 2012 (επικεφαλής του ψη-

φοδελτίου), της 25ης Ιανουαρίου 2015, της 20ής Σεπτεμβρίου

2015 (επικεφαλής του ψηφοδελτίου), της 7ης Ιουλίου 2019, της

21ης Μαΐου 2023 και της 25ης Ιουνίου 2023 (με λίστα).

Έχει υπάρξει μέλος της Κοινοβουλευτικής Αντιπροσωπείας

της Ελλάδας στον ΟΑΣΕ και πρόεδρος της Ομάδας Φιλίας του

ελληνικού Κοινοβουλίου με το Αζερμπαϊτζάν και την Ιορδανία.

Στο τέλος του 2009 τοποθετήθηκε γραμματέας Πολιτικού Σχε-

διασμού της Νέας Δημοκρατίας. Το 2012 ο τότε πρωθυπουργός

Αντώνης Σαμαράς τον όρισε υπουργό αναπληρωτή Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίμων. Από τη θέση αυτή υπηρέτησε μέχρι

και τις 29 Μαρτίου του 2014, οπότε και παραιτήθηκε λόγω της

διαφωνίας του για το ζήτημα του γάλακτος. Κατά την περίοδο

2016-19 είχε την ευθύνη αρχικά του Τομέα Παιδείας και κατόπιν

του Τομέα Προστασίας του Πολίτη της Νέας Δημοκρατίας. Είναι

μέλος των Κοινοβουλευτικών Επιτροπών: α) Δημόσιας Διοίκη-

σης, Δημόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης, β) Παραγωγής και Εμπο-

ρίου, Γ) Απόδημου Ελληνισμού και δ) Σωφρονιστικού Συστήμα-

τος. Το 2020 εκλέχθηκε επικεφαλής γενικός γραμματέας της

Διακοινοβουλευτικής Συνέλευσης Ορθοδοξίας, στην οποία

συμμετέχουν αντιπροσωπείες ορθοδόξων βουλευτών από 25

κοινοβούλια.

Παράλληλα, έχει πλούσιο συγγραφικό έργο, σας παραθέτω τα

εξής: Ρωμιοί της Καππαδοκίας (κοινωνιολογική μελέτη, Ελλη-

νικά Γράμματα 2003), Ενθύμιον Πανηγύρεως (λεύκωμα, Ελληνι-

κά Γράμματα 2005), Δείγματα Γραφής (πολιτικά δοκίμια, Με-

ταίχμιο 2007), Εκ νεότητός μου (διηγήματα, βιβλιοπωλείον της

ΕΣΤΙΑΣ 2011), Για την ταμπακιέρα… (πολιτικά κείμενα, αυτοέκ-

δοση 2012).

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Η γνωριμία με τον Στεφανόπουλο
και η είσοδος στη Βουλή

ΜΑΞΙΜΟΣ 
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Μάξιμος Χαρακόπουλος

Μ
ε τη γυναίκα του, Λίζα Κόντου, η οποία είναι γιατρός,

ήταν αυτό που λένε κεραυνοβόλος έρωτας! Γνωρί-

στηκαν σε ένα πάρτι κοινών γνωστών. Η πρόταση γά-

μου ουσιαστικά έγινε πολλά χρόνια πριν παντρευτούν, όταν έκα-

ναν τις πρώτες κοινές διακοπές τους στη Σκιάθο. Της είχε πει

όμως ότι μια μέρα θα πολιτευτεί. «Δεν ξέρω αν με πίστεψε, αλλά

δεν μπορεί να πει σήμερα ότι είχε… άγνοια κινδύνου όταν με

παντρεύτηκε για το τι θα ακολουθούσε. Οι γυναίκες των βουλευ-

τών επαρχίας είναι αφανείς ηρωίδες. Ουσιαστικά αυτή φροντί-

ζει στο σπίτι για όλα. Η πολιτική τρώει πολύ χρόνο από τη ζωή

μας. Δεν δικαιούμαι να διαμαρτύρομαι γιατί είναι επιλογή μου,

αλλά αυτή είναι η αλήθεια...», απαντάει σχετικά με αυτό.

Από τα παιδικά του χρόνια έμαθε από τη μάνα του, την κυρά

Δέσποινα, να νηστεύει τη Σαρακοστή. Νομίζει ότι είναι και μια

άσκηση παθών για… μερακλήδες στο φαγητό. Αλλά και για την

υγεία θεωρείται μια καλή αποτοξίνωση. Είχε διαβάσει ότι Αμε-

ρικανοί συνιστούσαν ως υγιεινή διατροφή τις νηστείες των ελ-

ληνορθοδόξων. Τετάρτες, Παρασκευές, Χριστούγεννα, Πάσχα,

Δεκαπενταύγουστο: αν τις μαζέψεις, δεν είναι λίγες! Μια χρονιά

που δεν νήστεψε δεν χάρηκε και το αρνί στη σούβλα. Αν δεν σου

λείψει κάτι, δεν το εκτιμάς.

Έχει δυο γιους, σήμερα φοιτητές, τον Παντελή και τον Νίκο,

που παίζουν μπάσκετ και ποδόσφαιρο. Τους έμαθε τάβλι για να

έχουν ένα κοινό… σπορ που θα μπορούσε να τους κερδίσει, αλ-

λά ενίοτε χάνει και σε αυτό... Δεν ξέρει αν θεωρείται χόμπι, αλλά

αναζητά παλιά καραμανλίδικα βιβλία, αυτά που είχαν οι Ρωμιοί

της Καππαδοκίας, όπως οι παππούδες του, που είχαν χάσει την

ελληνική λαλιά. Είναι αυτά με ελληνικά γράμματα στην τουρκι-

κή γλώσσα. Υπήρξε για χρόνια και εφημερίδα για αυτούς τους

τουρκόφωνους Έλληνες της Μικρασίας: «Η Ανατολή».

Έκλεισε τα 55. Τις πρώτες άσπρες τρίχες τις απόκτησε στο γυ-

μνάσιο. Τώρα πια όμως μπορεί να λέει ότι τα γκρίζα μαλλιά είναι

γοητεία. Αγαπημένη του τραγουδίστρια, η Ελευθερία Αρβανιτά-

κη. Του αρέσει το «γίναν όλα δυνατά τα αδύνατα» γιατί εκπέμπει

αισιοδοξία! Αγαπημένη ταινία, το «Αμέρικα Αμέρικα» του Ελία

Καζάν που θυμίζει ιστορίες που άκουσε παιδάκι από τον αδελφό

του προπάππου του που γεννήθηκε στην Καππαδοκία. Φράση

που τον εκφράζει είναι αυτή στο βιβλίο του Ντοστογιέφσκι «Οι

Αδελφοί Καραμαζόφ»: «Αν δεν υπάρχει Θεός, τότε όλα επιτρέ-

πονται…». Όπως επίσης η ρήση του Τσόρτσιλ, «η επιτυχία δεν

είναι παντοτινή, ούτε η αποτυχία μοιραία!».

Στην πολιτική πολιτεύεται με βάση αυτό που υπαγορεύει η

συνείδησή του. Μπορεί να μην κοιμάται στα πούπουλα, αλλά το

κάνει με ήσυχη τη συνείδησή του.

«Με τον πρωθυπουργό είμαστε μια ηλικία, παιδιά του ’68,

ενώ μπήκαμε μαζί και στη Βουλή το 2004. Είμαστε παλιοσει-

ρά, που λένε στον στρατό. Πιστεύω ότι ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης έχει ήδη ξεπεράσει τη βαριά σκιά του πατέρα του ως πρω-

θυπουργού, ενώ έχει ακόμη πολύ δρόμο μπροστά του. Ουσια-

στικά παίζει χωρίς αντίπαλο», λέει για τον πρωθυπουργό Κυ-

ριάκο Μητσοτάκη.

Ο Μάξιμος σε νεαρή ηλικία Μαζί με τον Κωστή Στεφανόπουλο Είναι βαθιά θρησκευόμενος 

Μαζί με τη σύζυγό του Δουλεύει ασταμάτητα κάθε μέρα Ο Μάξιμος προέρχεται από αγροτική οικογένεια

Μαζί με τους γιους και τη σύζυγό του

Η αγάπη για την οικογένεια
και τα χόμπι του
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Ν
έα σκληρή επίθεση εξαπέλυσε χθες η
Νέα Δημοκρατία κατά του προέδρου
του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανου Κασσελάκη,

αναφέροντας πως εμφανίζεται σαν αντίγραφο
του κ. Τσίπρα, σε εκδοχή influencer. Παράλ-
ληλα, το υπουργείο Οικονομικών με μια ανα-
κοίνωσή του, στην οποία περιέχονται αναλυτι-

κά στοιχεία για το πρόγραμμα
της αξιωματικής αντιπολίτευ-
σης, κάνει λόγο για «υποσχέ-
σεις χωρίς αντίκρισμα 40 δισ.
ευρώ την τετραετία από τον κ.
Κασσελάκη».

Μετά τη νέα τηλεοπτική εμ-
φάνιση του αρχηγού της
αξιωματικής αντιπολίτευσης,

αυτή τη φορά στον ΑΝΤ1, η ΝΔ τόνισε πως ο
επικεφαλής της Κουμουνδούρου «είναι σε
πλήρη σύγχυση. Είπε σήμερα τα πάντα και τα
αντίθετά τους».

«Εμφανίστηκε σαν αντίγραφο του κ. Τσί-
πρα, σε εκδοχή influencer. Δήλωσε εμπιστο-
σύνη στον καταδικασμένο 13-0 Νίκο Παππά
και τον καθ’ έξιν υβριστή Παύλο Πολάκη, που
υπόσχεται -κόντρα σε κάθε έννοια κράτους
δικαίου- πως “η δεύτερη φορά Αριστερά θα
είναι αλλιώς”. Απέδειξε ότι άλλα λέει τη μία
και άλλα την άλλη για την παραβίαση του νό-
μου που οι ίδιοι ψήφισαν, σε ό,τι αφορά τις
εταιρείες του στις ΗΠΑ και το δάνειο που
έδωσε προς τα κομματικά Μέσα Ενημέρωσης
του ΣΥΡΙΖΑ», τόνισε χαρακτηριστικά η ΝΔ.

Στη συνέχεια η «γαλάζια» παράταξη ανέ-
φερε: «Επανέλαβε ακοστολόγητες υποσχέ-
σεις αντιγράφοντας το “πρόγραμμα Θεσσα-
λονίκης” του προκατόχου του, που κατέληξε
σε καταιγίδα φόρων, περικοπή συντάξεων
και στραγγαλισμό της μεσαίας τάξης. Του ευ-
χόμαστε στον ελεύθερο χρόνο που θα έχει
στη θητεία του, αντί να διαβάζει τα βιογραφι-
κά των υποψηφίων του, να αναζητήσει τις
απαντήσεις που οφείλει».

«Χωρίς σχεδιασμό και έλεγχο»
Το υπουργείο Οικονομικών σε ανακοίνωσή

του στάθηκε στα μέτρα των 3,24 δισ. που ανα-
κοίνωσε ο ΣΥΡΙΖΑ. Ειδικότερα, επεσήμανε
ότι μπορεί ο κ. Κασσελάκης να απογαλακτί-
στηκε από τον κ. Τσίπρα στο πρόσφατο συνέ-
δριο του ΣΥΡΙΖΑ, όμως δεν απογαλακτίστηκε
από τις μεθόδους και τα εργαλεία του.

«Μέτρα με τεράστιο δημοσιονομικό κό-
στος, χωρίς στοιχειώδη κοστολόγηση, χωρίς
σχεδιασμό, χωρίς καν έλεγχο εάν εναρμονί-
ζονται με την ευρωπαϊκή νομοθεσία», ανέφε-
ρε η ανακοίνωση.

Συγκεκριμένα, όπως τόνισε το υπουργείο
Οικονομικών, προκύπτουν: «16 δισ. ευρώ
πρόσθετο δημοσιονομικό κόστος των βασι-
κών μέτρων κατά το πρώτο έτος εφαρμογής,
8 δισ. ευρώ ετήσιο κόστος για τα επόμενα έτη,
40 δισ. ευρώ συνολικό πρόσθετο δημοσιονο-

μικό κόστος στα τέσσερα έτη εφαρμογής, χω-
ρίς καμία ρεαλιστική πηγή εσόδων, αγνοών-
τας τη δημοσιονομική ισορροπία της χώρας».

«Υποσχέσεις χωρίς αντίκρισμα μοιράζει ο
κ. Κασσελάκης. Ακριβώς όπως έκανε ο κ.
Τσίπρας λίγους μήνες πριν. Αντιθέτως, η κυ-
βέρνησή μας συνεχίζει να εφαρμόζει απα-
ρέγκλιτα το πρόγραμμά της. Ήδη πάνω από το
50% του προγράμματός μας έχει ψηφιστεί και
εφαρμόζεται, ενώ αυτό βρίσκεται σε πλήρη
αντιστοιχία με το Πρόγραμμα Σταθερότητας.
Το πρόγραμμα της κυβέρνησης μειώνει ή κα-
ταργεί φόρους, αυξάνει το εισόδημα των πο-
λιτών και δεν θέτει σε κίνδυνο τη δημοσιονο-
μική σταθερότητα της χώρας», αναφέρεται
στην ίδια ανακοίνωση.

Επίσης, το υπουργείο Οικονομικών υπο-
γράμμισε τα εξής σχετικά με τα προτεινόμενα
μέτρα του ΣΥΡΙΖΑ:

• Η μείωση του ειδικού φόρου κατανάλω-
σης στα καύσιμα, στο χαμηλότερο επιτρεπτό
συντελεστή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, συνε-
πάγεται δημοσιονομικό κόστος για ένα έτος

1,9 δισ. ευρώ. Σημειώνεται ότι σύμφωνα με
τον προϋπολογισμό του 2024 τα έσοδα από
ΕΦΚ καυσίμων ανέρχονται σε 3,8 δισ. ευρώ
και 4,7 δισ. αν συνυπολογιστεί ο αναλογούν
ΦΠΑ.

• Αναφορικά με το αγροτικό πετρέλαιο,
όπως ήδη έχουμε εξαγγείλει, από το 2025 θα
επιστρέφεται ο ΕΦΚ με βάση την πραγματική
κατανάλωση. Ωστόσο τα καύσιμα σύμφωνα
με την Ευρωπαϊκή Οδηγία δεν είναι στα αγα-
θά που επιτρέπεται η μετάπτωσή τους σε χα-
μηλότερο συντελεστή ΦΠΑ. Συνεπώς η μεί-
ωση του ΦΠΑ στο 6% που προτείνεται είναι
ανεφάρμοστη.

• Για το ανώτατο όριο στο περιθώριο κέρ-
δους από τη διύλιση και την εμπορία πετρελαί-
ου σε μόνιμη βάση είναι εξαιρετικά αμφίβολο
αν συνάδει με τους ευρωπαϊκούς κανόνες.

• Η μείωση των συντελεστών σε 21%, 11%
και 5% υπολογίζεται ότι έχει δημοσιονομικό
κόστος περίπου 2,4 δισ. ευρώ κατ’ έτος. Ση-
μειώνεται ότι τα έσοδα από ΦΠΑ σύμφωνα με
τον προϋπολογισμό του 2024 (με συντελε-

στές 24%, 13% και 6% που ισχύουν σήμερα)
ανέρχονται σε 24,4 δισ. ευρώ σε ετήσια βάση.

• Επιπλέον, δεν μπορεί άλλα αγαθά (πχ,
ύδρευση-αποχέτευση) να έχουν διαφορετι-
κούς συντελεστές (6% ή 23%), καθώς από την
ΕΕ επιτρέπονται μόνο τρεις συντελεστές (κα-
νονικός, μειωμένος και υπερμειωμένος). 

«Μη ρεαλιστικές προτάσεις»
• Το κόστος των μέτρων συνεπώς ανέρχε-

ται σε 16 δισ. ευρώ το πρώτο έτος εφαρμογής
και σε 40 δισ. ευρώ σε βάθος τεσσάρων ετών.
Αυτά σύμφωνα με τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ θα καλυ-
φθούν από μέτρα είσπραξης εσόδων 3,6 δισ.
ευρώ τα οποία μάλιστα είναι εφάπαξ (one-
off), ενώ στην πραγματικότητα τα περισσότε-
ρα δημοσιονομικά μέτρα που προτείνει είναι
μόνιμα.

•Ακόμα όμως και αυτά τα μέτρα είσπραξης
υπερκερδών είναι στη φαντασία του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ. Υπολογίζει 900 εκατ. από υπερκέρδη
εταιρειών ενέργειας για την περίοδο Σεπτεμ-
βρίου 2022-Δεκεμβρίου 2023. Υπερκέρδη
που έχουν ήδη παρακρατηθεί μέσω του μη-
χανισμού παρακράτησης υπερκερδών που
εγκρίθηκε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και
αφορούν την ίδια περίοδο. 

• Για τις εταιρείες διύλισης υπολογίζει ει-
σπράξεις 715 εκατ. ευρώ το 2023. Τη στιγμή
που το ευρωπαϊκό πλαίσιο επιτρέπει φόρο
μόνο για το μέρος των κερδών που υπερβαί-
νει το 20% του μέσου όρου των κερδών των
προηγούμενων ετών και έχουν ήδη εισπραχ-
θεί 1,2 δισ. ευρώ φόρος και έκτακτη εισφορά
το προηγούμενο έτος που τα κέρδη ήταν αυ-
ξημένα.

Αναφορικά δε με τη φορολόγηση των τρα-
πεζών με έκτακτη εισφορά 1,6 δισ. ευρώ πα-
ραπέμπουμε τον κ. Κασσελάκη στο παρά-
δειγμα της Ιταλίας, που μετά την ανακοίνωση
έκτακτης εισφοράς στο τραπεζικό σύστημα,
έχασε την αξιοπιστία της στις χρηματαγορές
και αναγκάστηκε να λάβει πίσω τα μέτρα που
είχαν ανακοινωθεί. 

«Δυστυχώς ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δεν γνωρίζει, δεν
κοστολογεί, παραθέτοντας μη ρεαλιστικές
προτάσεις, σε πολλές περιπτώσεις ανεφάρ-
μοστες και αντίθετες στο Ευρωπαϊκό Δίκαιο,
αγνοώντας τη δημοσιονομική ισορροπία της
χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά η ίδια ανα-
κοίνωση.

«Αντίγραφο του Τσίπρα
σε εκδοχή influencer 
και με ακοστολόγητο 

πρόγραμμα»

Κατηγόρησε τον πρόεδρο
του ΣΥΡΙΖΑ ότι βρίσκεται 
σε πλήρη σύγχυση, μοιράζει
υποσχέσεις χωρίς αντίκρισμα 
και τα μέτρα που ανακοίνωσε 
δεν κοστίζουν 3,24 δισ. αλλά 
θα φτάσουν τα 40 δισ. ευρώ 
την τετραετία

Η ΝΔ ΞΕΣΠΑΘΩΣΕ ΚΑΤΑ ΚΑΣΣΕΛΑΚΗ

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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O
Οδυσσέας Κωνσταντινό-
πουλος, αντιπρόεδρος
της Βουλής και βουλευ-

τής νομού Αρκαδίας του ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ, μιλάει για τα πρόσφατα
νομοσχέδια που «ταρακούνησαν»
το ΠΑΣΟΚ αλλά και για τη διαφο-
ρετική άποψη-αντίληψη που έχει
καταθέσει για το πώς πρέπει να
κινηθεί πολιτικά το ΠΑΣΟΚ. Εμφανίζε-
ται ενωτικός, καταθέτει το σχόλιό του
για τη δημοσκοπική εικόνα του κόμμα-
τος αλλά και για την κατάσταση που επι-
κρατεί στον ΣΥΡΙΖΑ. Ξεκάθαρος όμως
είναι και για το μήνυμα που πρέπει να
εκπέμπει το ευρωψηφοδέλτιο του κόμ-
ματός του υπογραμμίζοντας ότι «το μή-
νυμα είναι ότι θέλουμε να “παίξουμε”
στον τελικό των εθνικών με τη ΝΔ και
όχι να “παίξουμε” στον μικρό τελικό με
τον ΣΥΡΙΖΑ».

Δύο νομοσχέδια ταρακούνησαν για
τα καλά το ΠΑΣΟΚ. Τι δεν πήγε καλά
και βγήκε προς τα έξω μια εικόνα
ρήγματος στο εσωτερικό της Κοινο-
βουλευτικής σας Ομάδας; 

Η δύναμη του ΠΑΣΟΚ ήταν πάντα οι ιδέ-
ες του και το στελεχιακό δυναμικό του. Ο
διάλογος που γινόταν πάντα στο εσωτε-
ρικό του και στο τέλος η συντεταγμένη
πορεία του από όλους. Στο πλαίσιο αυτό,
κατέθεσα ένα διαφορετικό πλαίσιο
στρατηγικής που πρέπει να αντιμετωπι-
στεί η ΝΔ, με στόχο τη νίκη στις ευρωε-
κλογές. 

Σε πρόσφατη συνέντευξή σας δη-
λώσατε ότι έχετε μια διαφορετική
άποψη σχετικά με το πώς μπορούν
να αναδεικνύονται κάποια θέματα.
Το πρόβλημα που εντοπίζετε είναι
επικοινωνιακό, δομικό ή και τα δύο; 

Έχω μια διαφορετική άποψη-αντίληψη
για το πώς πρέπει να κινηθεί πολιτικά το

ΠΑΣΟΚ και την έλεγα από την αρ-
χή με σαφήνεια και στον πρόεδρο
και στην Κοινοβουλευτική Ομά-
δα. Ποτέ δεν έκρυψα τις απόψεις
μου. Αυτό που θέλω είναι να με-
γαλώσει η παράταξή μου και αυτό
θα το κάνω με όλες μου τις δυνά-
μεις. Το ΠΑΣΟΚ πρέπει να τις
αξιοποιήσει θετικά και να τις συν-

δέσει στο εσωτερικό του κόμματος για
να έχει καλό αποτέλεσμα στις εκλογές.
Σήμερα, αυτό που πρέπει όλοι να αξιο-
λογήσουμε είναι το εξής: εάν θέλουμε
να υπάρχει ένας πόλος απέναντι στη ΝΔ
που θα τον εμπιστευτούν οι πολίτες,
ώστε να μπορέσει να είναι χρήσιμος και
για τη χώρα και για τη δημοκρατία. Εγώ
λέω ναι! Για αυτό θα αγωνιστώ να είναι
το ΠΑΣΟΚ. Τα υπόλοιπα θα τα αποφασί-
σει ο κόσμος με την ψήφο του. 

Γιατί η δημοσκοπική εικόνα του
ΠΑΣΟΚ μοιάζει να είναι παγωμένη; 

Η προσπάθειά μας στο ΠΑΣΟΚ είναι να
δώσουμε μια μάχη και να μπορέσουμε
να βρούμε το στρατηγικό πλαίσιο στο
οποίο να μπορούμε να κερδίσουμε όχι
απλά από τη φθορά των άλλων, αλλά τη
θετική ψήφο και να είμαστε πραγματικά
ο άλλος πόλος, ο αντίπαλος της ΝΔ,
όπως ήταν τα προηγούμενα χρόνια. Τη
φθορά που έχει υποστεί η ΝΔ, λόγω
ακρίβειας στα τρόφιμα, αισχροκέρδειας
στις τράπεζες, υποβάθμισης του ΕΣΥ,
δεν μπορούν να την οικειοποιηθούν τα
κόμματα της αντιπολίτευσης και ειδικό-
τερα το ΠΑΣΟΚ. Και πιστεύω ότι το μο-
ναδικό κόμμα που μπορεί και πρέπει να
το κάνει είναι το ΠΑΣΟΚ. Πρέπει να προ-
σπαθήσουμε, ώστε ο κόσμος να μας εμ-
πιστευτεί. Οι άνθρωποι που έμειναν σπί-
τι τους και δεν πήγαν να ψηφίσουν πρέ-
πει να ακούσουν τις προτάσεις μας και
να έρθουν μαζί μας.

Πώς βλέπετε τα δρώμενα 
στον ΣΥΡΙΖΑ; 

Ο ΣΥΡΙΖΑ περνάει εδώ και καιρό μεγάλη
κρίση. Έχει χάσει περίπου πάνω από
20% της εκλογικής του δύναμης. Δια-
σπάστηκε. Κατά την άποψή μου προσπα-
θεί να βρει την ιδεολογική και πολιτική
του ταυτότητα με βάση και τον νέο αρχη-
γό του. Δύσκολη εξίσωση. Ας μείνω σε
αυτά. Το εκλογικό αποτέλεσμα των ευ-
ρωεκλογών θα κρίνει τους πάντες.

Ποιο είναι το μήνυμα που πρέπει να
εκπέμπει το ευρωψηφοδέλτιο του
κόμματός σας; 

Οι ευρωεκλογές είναι οι προκριμα-

τικές για τις εθνικές. Το μήνυμα εί-
ναι ότι θέλουμε να «παίξουμε» στον
τελικό των εθνικών με τη ΝΔ και όχι
να «παίξουμε» στον μικρό τελικό με
τον ΣΥΡΙΖΑ. Η χώρα και η δημοκρα-
τία έχουν ανάγκη από μια αξιωματι-
κή αντιπολίτευση που να έχει προ-
οπτική να γίνει κυβέρνηση. Το ΠΑ-
ΣΟΚ πρέπει να γίνει η ελπίδα του κό-
σμου ότι μπορεί να κερδίσει τη ΝΔ.
Το ευρωψηφοδέλτιο πρέπει να ση-
ματοδοτεί με τους υποψήφιους όλα
όσα εκπροσωπεί ο χώρος της Κεν-
τροαριστεράς. Μια σύνθεση προσώ-
πων που θα στείλουν μήνυμα ενότη-
τας, προοπτικής και νίκης.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ
Αντιπρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων, βουλευτής Αρκαδίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

«Το εκλογικό αποτέλεσμα 
των ευρωεκλογών 

θα κρίνει τους πάντες»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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Ν
α αμβλύνει τις εντυπώσεις των τε-
λευταίων ημερών, όταν το ΠΑΣΟΚ
βρέθηκε στα σχοινιά του πολιτικού

ρινγκ, επιχειρεί ο Νίκος Ανδρουλάκης
ακολουθώντας την πεπατημένη. Δηλαδή,
με επίθεση κατά της ΝΔ και των επικοινω-
νιακών της μηχανισμών αλλά και με έμφα-
ση σε θέματα της επικαιρότητας, όπως η
χθεσινή επίσκεψή του στον Έβρο με φόντο
την έξαρση του Μεταναστευτικού.

Ωστόσο, οι πρόσφατες δημοσκοπήσεις
που εμφανίζουν το ΠΑΣΟΚ στην τρίτη θέση
έχουν προκαλέσει εκνευρισμό στη Χαριλά-

ου Τρικούπη. Μάλιστα,
αφήνουν υπονοούμενα για
την αξιοπιστία τους, ενώ εμ-
μέσως χρεώνουν αυτό το
αρνητικό περιβάλλον που
δημιουργείται στον επικοι-
νωνιακό μηχανισμό του
Μαξίμου. Ενδεικτικά είναι
το ύφος αλλά και το περιε-

χόμενο του σχολίου που έκανε ο κ. Αν-
δρουλάκης για την τελευταία δημοσκόπη-
ση της Ιnterview κατά τη διάρκεια της συ-
νέντευξης που παραχώρησε στον ΣΚΑΪ: «Η
συγκεκριμένη δημοσκοπική εταιρεία πά-
νω στην οποία στήθηκε εδώ και τρεις μέ-
ρες ένα πανηγύρι στα Media δεν έχει δείξει
ποτέ δεύτερο το ΠΑΣΟΚ αλλά μόνο τρίτο,
όταν οι άλλες εταιρείες κατέγραφαν το αν-
τίθετο. Η εταιρεία αυτή μάλιστα τον Ιούνιο
2023 “μετρούσε” ότι το ΠΑΣΟΚ θα έχει 7%
στις δεύτερες εκλογές και ο ΣΥΡΙΖΑ 31%.
Δεν έχουμε κοντή μνήμη».

«Κατασκευασμένη ιστορία»
Πριν αλέκτορα φωνήσαι, παρουσιαζόταν

δημοσκόπηση της GPO για το Star με τη ΝΔ
στην πρόθεση ψήφου να φτάνει στο 28,8%,
τον ΣΥΡΙΖΑ στη δεύτερη θέση με 11,7% και
στην τρίτη θέση το ΠΑΣΟΚ με το 11,4%. Αλλά
και στην εκτίμηση ψήφου η ΝΔ με 34,8%
εξασφαλίζει προβάδισμα 19,5 μονάδων και
ο ΣΥΡΙΖΑ κατοχυρώνει τη δεύτερη θέση με
14,3% έναντι 13,9% του ΠΑΣΟΚ. Ως προς το
ερώτημα για τον καταλληλότερο πρωθυ-
πουργό, ο Κυριάκος Μητσοτάκης προηγεί-
ται με ποσοστό 42,5%, ακολουθεί ο «Κανέ-
νας» στη δεύτερη θέση με 32,8% και έπον-
ται ο Στέφανος Κασσελάκης με 12% και ο
Νίκος Ανδρουλάκης με 11,8%.

Συνεχίζοντας την επιθετική ρητορική
του, ο κ. Ανδρουλάκης έβαλε στο επίκεντρο
και πάλι τα ΜΜΕ, αποδίδοντας τον θόρυβο
που προκλήθηκε με τη μη συμμετοχή του
Μανώλη Χριστοδουλάκη στην ημερίδα του
InSocial για το περιβάλλον σε κατασκευα-
σμένη ιστορία από τα Media.

«Όλοι είχαν κληθεί και μου μιλάτε για
αποκλεισμούς, όταν ο Γιάννης Μανιάτης
παρουσίαζε το βιβλίο του στην Καλαμάτα, ο
δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας ήταν

σε μια εκδήλωση για την αειφορία στις πό-
λεις και δεν μπορούσε να έρθει, ο κ. Χρι-
στοδουλάκης ήταν εκεί, ο Γιώργος Παπαν-
δρέου ήταν εκεί και μάλιστα πήρε τον λόγο.
Την ιστορία την έφτιαξαν τα Media, αντί να
συζητάμε την ουσία της εκδήλωσης. Όποι-
ος δημιουργεί τέτοια ζητήματα δεν βοηθά
την παράταξή μας», ισχυρίστηκε.

Στο μεταξύ, το ΠΑΣΟΚ ανακοίνωσε και

επίσημα τους τρεις πρώτους υποψήφιους
ευρωβουλευτές του: τον δικηγόρο-εργα-
τολόγο Κώστα Τσουκαλά, την εκπαιδευτικό
Μαρία Δαφέρμου και τη μηχανικό Όλγα
Μαρκογιαννάκη.

«Οι ευρωπαϊκές εκλογές της 9ης Ιουνίου
είναι μια κρίσιμη μάχη για το μέλλον της
Ευρώπης, της πατρίδας μας αλλά και της
Δημοκρατικής Παράταξης. Σήμερα λοιπόν

ξεκινάμε. Με πυξίδα την ανανέωση παρου-
σιάζουμε τις τρεις πρώτες υποψηφιότητές
μας. […] Τρεις νέοι άνθρωποι με επιστημο-
νική επάρκεια και κοινωνική αξιοπιστία,
που μπορούν να πετύχουν πολλά προς
όφελος του λαού μας στο ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο», δήλωσε ο κ. Ανδρουλάκης μετά
τη συνάντηση που είχε μαζί τους. 

Στόχος το 17%
Παρά την πτώση των δημοσκοπικών πο-

σοστών, η εικόνα και η αίσθηση που επι-
κρατούν στη Χαριλάου Τρικούπη από την
επαφή που έχουν με την κοινωνία είναι εν-
τελώς διαφορετικές και εκτιμούν ότι στις
ευρωεκλογές μπορούν να αγγίξουν το 17%
και να εκλέξουν τέσσερις ευρωβουλευτές.

«Το ΠΑΣΟΚ θα είναι δεύτερο κόμμα. Ο
στόχος είναι αυτό να γίνει με πραγματικά
αυξημένα τα ποσοστά του. Για να υπάρχει
ισχυρή αντιπολίτευση απέναντι στη ΝΔ,
που απ’ ό,τι φαίνεται προτιμά τη lifestyle
αντιπολίτευση αντί να ασχολούμαστε με τα
προβλήματα της ακρίβειας και των ανισο-
τήτων», ανέφερε ο κ. Ανδρουλάκης στον
ΣΚΑΪ, συμπληρώνοντας ότι «ο κ. Μητσοτά-
κης είναι ξεκάθαρο ότι προτιμά να μην έχει
αντιπολίτευση. Προτιμά αυτή η κατάσταση
της αντιπολίτευσης να είναι το άλλοθι της
ελλειμματικής του παρουσίας. Ένας πρω-
θυπουργός ο οποίος επαίρεται ότι έβαλε
πρόστιμο 41 εκατ. ευρώ σε τράπεζες λόγω
των υπέρογκων χρεώσεων στους κατανα-
λωτές, την ώρα που το 2023 τα έσοδα των
τραπεζών από τις συγκεκριμένες χρεώσεις
άγγιξαν περίπου τα 2 δισ. ευρώ, προφανέ-
στατα δεν θέλει αντιπολίτευση».

Ερωτηθείς ότι στις δημοσκοπήσεις
υπερτερούν όσοι υποστηρίζουν την ίδρυση
μη κερδοσκοπικών πανεπιστημίων, ο πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής ση-
μείωσε με νόημα: «Αν με ρωτούσε ένας
απλός πολίτης “θέλεις μη κρατικά, μη κερ-
δοσκοπικά πανεπιστήμια;”, θα απαντούσα
“ναι”. Αν με ρωτούσε “θέλεις απογευματινά
χειρουργεία για να μειωθούν οι λίστες;”, θα
έλεγα “ναι”. Αλλά το θέμα είναι αν όσα κά-
νει η ΝΔ θα βοηθήσουν προς αυτή την κα-
τεύθυνση. Μιλούν για μη κρατικά, μη κερ-
δοσκοπικά και βγαίνει η επιστημονική επι-
τροπή της Βουλής και επισημαίνει ότι με
τον τρόπο που νομοθετεί η κυβέρνηση εν-
τέλει είναι κερδοσκοπικά παραρτήματα.
Απαντώ στη Νέα Δημοκρατία: Αφού λοιπόν
ο κ. Πιερρακάκης πιστεύει ότι θα είναι μη
κρατικά, μη κερδοσκοπικά όσα ιδρυθούν,
καλώ τόσο εκείνον όσο και τον κ. Μητσοτά-
κης να δεσμευτούν σήμερα ότι κατά την
Αναθεώρηση του Συντάγματος θα βάλουμε
στην αναθεώρηση του άρθρου 16 να ανα-
φέρεται σε “μη κρατικά, μη κερδοσκοπι-
κά”. Για να δεσμεύει το Σύνταγμα και όχι να
κοροϊδεύουν τον ελληνικό λαό». 

Τώρα του φταίνε 
οι δημοσκοπήσεις 

και τα ΜΜΕ

Σε μια προσπάθεια να δικαιολογήσει τα «παγωμένα» 
ποσοστά του ΠΑΣΟΚ, κατηγορεί τους πάντες και τα πάντα 

αποδιώχνοντας από πάνω του κάθε ευθύνη

ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 



Ο
Γιώργος Σπηλιόπουλος, χημικός μηχα-

νικός, PhD, με μακροχρόνια εμπειρία

σε ιδιωτικές εταιρείες σε Ελλάδα, Ιτα-

λία και Ελβετία, ανέλαβε καθήκοντα CEO στον

μητροπολιτικό φορέα των συγκοινωνιών της

Αθήνας (ΟΑΣΑ) στις 9 Ιανουαρίου 2023. Μίλησε

στην «Political» για την αναβάθμιση των υπηρε-

σιών των αστικών συγκοινω-

νιών με νέες τεχνολογίες και

ψηφιακά εργαλεία, για τον

σχεδιασμό που έχει θέσει ο

οργανισμός για το 2024, απάν-

τησε σε ερώτησή μας αναφορι-

κά με την αναβάθμιση της

γραμμής 1 του μετρό (πρώην

ηλεκτρικός) και βεβαίως για τα νέας τεχνολο-

γίας οχήματα με τα οποία εξοπλίζονται οι Οδικές

Συγκοινωνίες (ΟΣΥ).

Είδαμε τις προηγούμενες ημέρες ότι
έφτασαν στην Αθήνα τα νέα ηλεκτρικά λε-
ωφορεία. Ωστόσο όλοι γνωρίζουμε πως τα
οχήματα αυτά δεν αρκούν για να καλύψουν
τις ανάγκες της πρωτεύουσας. Ο στόλος
είναι απαρχαιωμένος και οι συχνότητες
των δρομολογίων μόνο ικανοποιητικές δεν
μπορούν να χαρακτηριστούν. Ποιο είναι το
σχέδιο για την περαιτέρω αναβάθμιση του
στόλου και τη βελτίωση των υπηρεσιών
προς το επιβατικό κοινό;

Το επιχειρησιακό πλάνο των Συγκοινωνιών Αθη-

νών, το οποίο σήμερα βρίσκεται σε πλήρη εξέλι-

ξη, προβλέπει την πλήρη ανανέωση του στόλου

οχημάτων σε βάθος τριετίας. Μέχρι το 2025 θα

έχουν ενταχθεί 951 ολοκαίνουργια μπλε λεωφο-

ρεία στον στόλο του ΟΑΣΑ, ενώ το 2027 αναμένε-

ται να είναι η χρονιά που θα προστεθούν επιπλέ-

ον 525 νέα οχήματα. 

Η αναβάθμιση του στόλου μας ξεκινά, όπως

είπατε, με τα πρώτα 140 νέα ηλεκτρικά λεωφο-

ρεία, που σύντομα θα κάνουν την εμφάνισή τους

στους δρόμους της Αθήνας.

Τον περασμένο μήνα υπεγράφη η σύμβαση

για την προμήθεια 100 νέων αρθρωτών λεωφο-

ρείων CNG, ενώ τις επόμενες εβδομάδες αναμέ-

νεται να υπογραφεί η σύμβαση για επιπλέον 200

οχήματα, που θα ενισχύσουν τις συγκοινωνίες

της πρωτεύουσας σταδιακά έως το 2025.

Εντός του επόμενου έτους θα ενεργοποιηθεί

και η δεκαετής μίσθωση 300 νέων λεωφορείων

με leasing, τα οποία θα αντικαταστήσουν τα 300

μεταχειρισμένα λεωφορεία που αποκτήθηκαν το

2021 με βραχυχρόνια μίσθωση.

Παράλληλα, ολοκληρώνεται σύντομα και ο

διεθνής διαγωνισμός του ΟΑΣΑ για την παραχώ-

ρηση έργου σε περιαστικές λεωφορειακές

γραμμές, οι οποίες θα εξυπηρετούνται με επι-

πλέον 211 νέα λεωφορεία. 

Υπό τον συντονισμό του υπουργείου Υποδο-

μών και Μεταφορών, ετοιμάζεται ήδη ο νέος με-

γάλος διαγωνισμός για την προμήθεια οχημάτων,

530 εκ των οποίων (355 λεωφορεία και 175 τρό-

λεϊ) αναμένεται να ενταχθούν στον στόλο του ΟΑ-

ΣΑ εντός του 2027.

Με τη σταδιακή ένταξή τους, οι Συγκοινωνίες

Αθηνών θα αποκτήσουν έναν νέας γενιάς στόλο

οχημάτων, πλήρως προσβάσιμο από όλους, που

φιλοδοξούμε να αποτελεί την πρώτη επιλογή για

τη μετακίνηση των πολιτών.

Πέραν όμως των λεωφορείων, οι Αθηναίοι
πότε θα δουν νέους συρμούς τρένων, ειδι-
κά στη γραμμή 1, που παρουσιάζει και τη
χαμηλότερη συχνότητα στα δρομολόγια; 

Είναι σε εξέλιξη το έργο αναβάθμισης 14 συρμών

της γραμμής 1. Ο πρώτος συρμός αναμένεται να

παραδοθεί και να επανενταχθεί στην κυκλοφο-

ρία αρχές του 2025 και έως το τέλος του έτους

σταδιακά θα παραδίδονται και θα επανακυκλο-

φορήσουν και οι υπόλοιποι 13 συρμοί. Οι ανα-

βαθμισμένοι συρμοί θα είναι λειτουργικά ικανοί

για 25 επιπλέον χρόνια. 

Τους τελευταίους δε μήνες, είναι σε εξέλιξη

ευρείας κλίμακας παρεμβάσεις στους σταθμούς

της γραμμής 1 του μετρό, που αγγίζουν τα 2 εκατ.

ευρώ, σε μια προσπάθεια να αναβαθμιστούν οι

εγκαταστάσεις στην ιστορική και παλαιότερη

γραμμή μετρό των Σταθερών Συγκοινωνιών.

Σχεδιάζουμε παρεμβάσεις για τον μετασχη-

ματισμό των αστικών συγκοινωνιών, προσβλέ-

ποντας στη δημιουργία φιλικότερων και με μη-

δενικό περιβαλλοντικό αποτύπωμα μεταφορών.

Σε αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και το έργο για την

ανάκτηση ενέργειας από το φρενάρισμα των

συρμών. Ένα σύστημα έλξης ανάκτησης ενέρ-

γειας από την ηλεκτροδότηση κατά την επιβρά-

δυνση των συρμών, προκειμένου η ενέργεια που

δεν καταναλώνεται από τους συρμούς της γραμ-

μής 1 να επιστρέφει στο δίκτυο του ΔΕΔΔΗΕ. Αρ-

γότερα, θα επεκταθεί στις γραμμές 2 και 3 του

μετρό.

Ποια είναι η στρατηγική στόχευση που
έχει θέσει ο ΟΑΣΑ για το 2024;

Ο ΟΑΣΑ, ως ο μητροπολιτικός φορέας συγκοινω-

νιών στην Αθήνα, έχει την επίβλεψη των αστικών

συγκοινωνιών της πρωτεύουσας που παρέχονται

μέσω των θυγατρικών του εταιρειών ΟΣΥ και

ΣΤΑΣΥ, αλλά και οποιουδήποτε παρόχου συγκοι-

νωνιών στον αστικό ιστό, όπως οι δήμοι.

Σε αυτό ακριβώς το πλαίσιο, το 2024 θα είναι

καθοριστικό έτος για τις Συγκοινωνίες Αθηνών.

Καθοριστικό με την έννοια ότι για πρώτη φορά

μετά το 2009 θα ξεκινήσει η εκπόνηση του νέου

Στρατηγικού Σχέδιου Μεταφορών Αττικής

(ΣΣΜΑ), το οποίο ουσιαστικά θα καταγράψει και

θα προδιαγράψει τις ανάγκες του δικτύου αστι-

κών συγκοινωνιών σε ορίζοντα εικοσαετίας. Οι

δημογραφικές αλλαγές και η ενίσχυση της αστι-

κοποίησης επιβάλλουν τη διαμόρφωση ενός

ολοκληρωμένου, βιώσιμου, τεχνολογικά εξελιγ-

μένου και προσβάσιμου δικτύου συγκοινωνιών,

που θα ικανοποιεί τις ανάγκες και τις απαιτήσεις

του επιβατικού κοινού. 

Οι αστικές συγκοινωνίες αποτελούν ένα κοι-

νωνικό δημόσιο αγαθό, οπότε ενεργούμε δια-

σφαλίζοντας την προσβασιμότητα στα ΜΜΜ για

όλους. Και αυτό το υλοποιούμε με ένα πλήρως

προσβάσιμο συγκοινωνιακό δίκτυο και έναν

100% προσβάσιμο στόλο οχημάτων και συρμών.

Ποιες θα είναι οι επόμενες νέες υπηρε-
σίες του ΟΑΣΑ προς το επιβατικό κοινό; 

Ο επιβάτης ανέκαθεν βρισκόταν στο επίκεντρο

της προσέγγισής μας. Για τον λόγο αυτό, παράλ-

ληλα με τη διαμόρφωση της μακροπρόθεσμης

στρατηγικής μας που είναι απαραίτητη, θέτουμε

και τα θεμέλια για την αναβάθμιση των υπηρε-

σιών μας.

Αξιοποιούμε έτσι τα νέα τεχνολογικά εργαλεία

για τη βέλτιστη χρήση των διαθέσιμων πόρων

(οχημάτων/συρμών/ανθρώπινου δυναμικού).

Θα εισαγάγουμε τις ανέπαφες συναλλαγές

(EMV) για τις μετακινήσεις με τα ΜΜΜ με τη χρή-

ση τραπεζικών καρτών, αναβαθμίσαμε το σύστη-

μα τηλεματικής επιτρέποντας την ταχύτερη και

πιο αξιόπιστη μετάδοση πληροφοριών, σχεδιά-

ζουμε την εγκατάσταση 500 επιπλέον «έξυπνων

στάσεων» στους δρόμους του πολεοδομικού

συγκροτήματος της Αθήνας, ενώ μετατρέπουμε

σταδιακά σε «έξυπνες» και τις 7.500 στάσεις του

συγκοινωνιακού δικτύου της πρωτεύουσας, με

την τοποθέτηση QR Codes στο σύνολο των στά-

σεων λεωφορείων και τρόλεϊ, επιτρέποντας την

απευθείας σύνδεση στην αναβαθμισμένη, για τα

smartphones, εφαρμογή OASA Telematics.

Το 2023 καταφέραμε να κερδίσουμε εκ νέου

την εμπιστοσύνη των πολιτών στα Μέσα Μαζικής

Μεταφοράς και στόχος μας είναι όχι μόνο να τη

διατηρήσουμε, αλλά να την ενισχύσουμε.

ΓΙΩΡΓΟΣ 
ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ
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Διευθύνων σύμβουλος Οργανισμού Αστικών 
Συγκοινωνιών Αθηνών (ΟΑΣΑ)

«Στόχος μας, αστικές 
συγκοινωνίες 

προσβάσιμες σε όλους»

στη
Ρεγγίνα 

Σαβούρδου



Σ
τον Έβρο βρέθηκε την περασμένη
Τετάρτη και Πέμπτη ο υφυπουργός
Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής

Προστασίας, αρμόδιος για την αποκατά-
σταση από φυσικές καταστροφές και την
κρατική αρωγή, Χρήστος Τριαντόπουλος,

στο πλαίσιο του κυβερνητι-
κού έργου που υλοποιείται
μετά την πύρινη λαίλαπα
τον Αύγουστο του 2023,
που έκαιγε ανεξέλεγκτα επί
17 μέρες, προκαλώντας τε-
ράστια οικολογική ζημιά,
κάνοντας στάχτη χιλιάδες
στρέμματα δασικής έκτα-

σης και καταστρέφοντας το παραγωγικό,
κτηνοτροφικό και αγροτικό δυναμικό της
περιοχής.

Σε ανακοίνωση που εξέδωσε το υπουρ-
γείο Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας, επισημάνθηκε πως «ο Χρή-
στος Τριαντόπουλος συμμετείχε στο δεύτε-
ρο East Macedonia & Thrace Forum στην
Αλεξανδρούπολη, συγκεκριμένα στο πά-
νελ “Rising Phoenix: Social and Economic
Strategies to rebuild Evros”, όπου και πα-
ρουσιάστηκε η πορεία υλοποίησης του
σχεδίου στήριξης και αποκατάστασης της
περιοχής, το οποίο και τέθηκε σε εφαρμο-
γή αμέσως μετά τη μεγάλη φυσική κατα-
στροφή. Πρόκειται για ένα ολοκληρωμένο
σχέδιο με τη συνεργασία όλων των εμπλε-
κόμενων υπουργείων και των οργανισμών
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, που αφορά τόσο
την αποκατάσταση του πολύτιμου φυσικού
περιβάλλοντος όσο και την ενίσχυση όσων
επλήγησαν από την πυρκαγιά».

Οι 6 πυλώνες του σχεδίου
Κατά την ομιλία του στο Forum ο κ.

Τριαντόπουλος τόνισε ότι «ξεπερνά τα 100
εκατ. ευρώ η δημοσιονομική επίπτωση του
σχεδίου στήριξης και αποκατάστασης του
Έβρου, το οποίο τέθηκε σε εφαρμογή αμέ-
σως μετά τη φυσική καταστροφή». Συγκε-
κριμένα, όπως ανακοίνωσε το υπουργείο
Κλιματικής Αλλαγής, το σχέδιο μεταξύ άλ-
λων περιλαμβάνει:

1. Την παροχή πρώτης αρωγής έναντι
στεγαστικής συνδρομής και έναντι επιχο-
ρήγησης κρατικής αρωγής προς πληγείσες
επιχειρήσεις, αγροτικές εκμεταλλεύσεις
και κτηνοτροφικές μονάδες ύψους 0,7
εκατ. ευρώ.

2. Την παροχή προκαταβολής του 50%
της κρατικής αρωγής προς πληγείσες επι-
χειρήσεις, αγροτικές εκμεταλλεύσεις και
κτηνοτροφικές μονάδες ύψους 1,1 εκατ.
ευρώ μέχρι τώρα.

3. Την καταβολή αποζημιώσεων ΕΛΓΑ -
κυρίως για ζωικό κεφάλαιο- ύψους 0,3
εκατ. ευρώ.

4. Τη δρομολόγηση -σε συνεργασία με
τον ΕΛΓΑ- της παροχής της προκαταβολής
του 50% της κρατικής αρωγής για την απο-
κατάσταση των απωλειών σε φυτικό κεφά-
λαιο ύψους 7,4 εκατ. ευρώ.

5. Τη δρομολόγηση -έπειτα από έγκριση
της Κυβερνητικής Επιτροπής Κρατικής
Αρωγής- έκτακτης χρηματοδότησης προς
τους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης
πρώτου και δευτέρου βαθμού, συνολικού

ύψους περίπου 16 εκατ. ευρώ μέχρι τώρα.
6. Τις δράσεις και τα έργα αναβάθμισης

και αποκατάστασης των δασικών οικοσυ-
στημάτων -υπό το υπουργείο Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας- συνολικού ύψους 74
εκατ. ευρώ.

Η παρουσίαση του master plan
Στη συνέχεια, το απόγευμα της ίδιας μέ-

ρας, πραγματοποιήθηκε στη Δαδιά η 4η
Συνεδρίαση της Ειδικής Ομάδας για την
Ανασυγκρότηση και Ανάπτυξη του Έβρου,
όπου παρουσιάστηκε η πρόοδος που έχει
πραγματοποιηθεί όσον αφορά την προερ-
γασία και την προετοιμασία του master
plan για την Ανάπτυξη του Έβρου, σε ένα

πλαίσιο συνεργασίας με όλα τα εμπλεκό-
μενα υπουργεία, την Περιφέρεια Ανατολι-
κής Μακεδονίας και Θράκης, τους δήμους
του Έβρου, το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο
Θράκης, τους ενεργούς πολίτες και φορείς
της περιοχής και το σωματείο «Διάζωμα».
Πρόκειται για ένα έργο το οποίο προχωρά
και αποτυπώνεται στον διαδικτυακό τόπο
evrosmeta.gr.

Αξίζει να σημειωθεί πως το πρωί της πε-
ρασμένης Πέμπτης ο υφυπουργός Χρή-
στος Τριαντόπουλος και ο δήμαρχος Σου-
φλίου Παναγιώτης Καλακίκος επισκέφτη-
καν ορεινά χωριά του δήμου, όπως το Με-
γάλο Δέρειο και τη Σιδηρώ, όπου συζήτη-
σαν με τους κατοίκους για τις παρεμβάσεις
που δρομολογούνται έπειτα από νέα έκτα-
κτη χρηματοδότηση προς τον δήμο, αλλά
και μια σειρά από άλλα ζητήματα που σχε-
τίζονται με ανάγκες αποκατάστασης και
στήριξης σε συνέχεια ακραίων καιρικών
φαινομένων και φυσικών καταστροφών
που έπληξαν την περιοχή. 
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ο υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
παρουσίασε την πορεία υλοποίησης του κυβερνητικού έργου 
για την ανασυγκρότηση της περιοχής μετά την καταστροφική 

πυρκαγιά το καλοκαίρι του 2023

ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΡΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ ΑΠΟ ΕΒΡΟ:

«Το σχέδιο στήριξης
και αποκατάστασης
ξεπερνά τα 100 εκατ.»
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H
Τουρκία ελπίζει ότι θα μπορέσει να πά-
ρει πίσω τα χρήματα που δαπά-
νησε για την αγορά των αμερι-

κανικών μαχητικών αεροσκαφών F-35
αλλά που ποτέ δεν έλαβε λόγω του μπλό-
κου από το Κογκρέσο των ΗΠΑ.

Υπενθυμίζεται ότι, στα τέλη της προ-
εδρικής θητείας του Ντόναλντ Τραμπ, η
Βουλή των Αντιπροσώπων και η Γερουσία
ψήφισαν την αποβολή της Τουρκίας από το
εξοπλιστικό πρόγραμμα και την επιβολή κυρώσε-
ων επειδή προχώρησε στην αγορά των ρωσικών
S-400, κάτι που απαγορεύεται από την αμερικα-
νική νομοθεσία, δηλαδή μια χώρα να αγοράζει
στρατιωτικό υλικό από κράτη εκτός ΝΑΤΟ.

«Πιστεύουμε ότι θα μπορέσουμε να πάρουμε
πίσω τα χρήματα που πληρώσαμε για τα F-35. Οι
διαπραγματεύσεις για το θέμα αυτό βρίσκονται
σε εξέλιξη. Στην παρούσα φάση, πρέπει να επι-
κεντρωθούμε στο KAAN», δήλωσαν πηγές του
τουρκικού υπουργείου Άμυνας.

Αντιρρήσεις από το Βερολίνο
Εν τω μεταξύ, αμείωτο παραμένει το ενδιαφέ-

ρον της Τουρκίας για την αγορά 40 τελευταίας
τεχνολογίας μαχητικών αεροσκαφών Eurofight-
er. Τα αεροσκάφη αυτά κατασκευάζονται από
ευρωπαϊκή κοινοπραξία, στην οποία συμμετέ-
χουν το Ηνωμένο Βασίλειο, η Γερμανία, η Ισπα-
νία και η Ιταλία. 

Το Βερολίνο όμως προβάλλει αντιρρήσεις για
την πώληση των συγκεκριμένων αερο-
σκαφών στην Τουρκία. Η γερμανική κυ-
βέρνηση αποφεύγει μια σαφή απάντηση,
αφού η περιοριστική πολιτική της κυβέρ-
νησής της για τις εξαγωγές όπλων παρα-
μένει σε ισχύ. Άλλωστε το Βερολίνο χρη-

σιμοποιούσε παρόμοια γλώσσα για να
απορρίψει την πώληση Eurofighter στη
Σαουδική Αραβία. Η έγκριση της πώλη-

σης των αεροσκαφών αυτών στο Ριάντ έχει δι-
καιολογημένα τροφοδοτήσει τις τουρκικές
προσδοκίες. Επίσης, η φιλοδυτική στροφή του
Ερντογάν αυξάνει την πίεση στο Βερολίνο να
αναθεωρήσει τη στάση του. 

Ενώ το Λονδίνο και η Μαδρίτη έχουν ήδη δη-
λώσει ότι ενδιαφέρονται για την επικερδή συμ-
φωνία με την Άγκυρα, η Γερμανία έχει σταθεί
μέχρι στιγμής εμπόδιο. «Δεν θα είναι εύκολο για
τη γερμανική κυβέρνηση να δικαιολογήσει το
βέτο της στο θέμα του Eurofighter, τη στιγμή που
το Βερολίνο συμπεριλαμβάνει την Τουρκία στη
στρατηγικής σημασίας πρωτοβουλία της δυτι-
κής αεράμυνας», ανέφερε πρόσφατα το ΒΒC.

«Καλή εναλλακτική λύση»
Υπενθυμίζεται ότι τον περασμένο Νοέμβριο

έγινε γνωστό ότι η Τουρκία διαπραγματεύεται
με τη Βρετανία και την Ισπανία την αγορά σα-
ράντα Eurofighter Typhoon. «Το Eurofighter

είναι μια πολύ καλή εναλλακτική λύση και θέ-
λουμε να το αγοράσουμε», δήλωνε εκείνη την
περίοδο ο Τούρκος υπουργός Άμυνας Γιασάρ
Γκιουλέ.

«Οι πρωτοβουλίες μας για την προμήθεια των
Eurofighter συνεχίζονται. Σε αυτό το θέμα, οι
αρχές του Ηνωμένου Βασιλείου και οι αρχές της

Γερμανίας συνεχίζουν τις διαπραγματεύσεις. Η
δική μας προσδοκία είναι να λάβουν οι σύμμαχοί
μας αποφάσεις σύμφωνα με το πνεύμα της συμ-
μαχίας και την κοινή προοπτική ασφάλειας. Πι-
στεύουμε ότι θα επιτευχθεί ένα θετικό αποτέλε-
σμα», αναφέρουν πηγές από το τουρκικό υπουρ-
γείο Άμυνας.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Η Άγκυρα ζητά να της επιστραφούν από τις ΗΠΑ τα χρήματα 
που δαπάνησε για να αγοράσει τα F-35, τα οποίa όμως ποτέ δεν πήρε -

Συνεχίζει τις διαπραγματεύσεις για τα Eurofighter

Εξοπλιστικά 
μπερδέματα
για την Τουρκία

Γ Ι Ω Ρ Γ Ο Σ  Γ Ε Ρ Α Π Ε Τ Ρ Ι Τ Η Σ
«Δεν συζητάμε με την Τουρκία  
θέματα εθνικής κυριαρχίας»

Από το βήμα της Βουλής, ο Γιώργος Γεραπετρίτης τόνισε πως ούτε συζητήθηκαν

ούτε και θα συζητηθούν ποτέ με την Τουρκία θέματα εθνικής κυριαρχίας. «Στο πλαίσιο

του ελληνοτουρκικού διαλόγου δεν συζητούνται ούτε θα μπορούσαν ποτέ να συζητηθούν

ζητήματα που άπτονται της ελληνικής εθνικής κυριαρχίας -και τούτο αφορά τόσο τα ζητήματα

της ελληνικής επικράτειας όσο και ζητήματα τα οποία έχουν να κάνουν με τη μειονότητα τη μουσουλμανική της

Θράκης», είπε ο υπουργός Εξωτερικών απαντώντας σε επίκαιρη ερώτηση της Ρένας Δούρου.  Ο επικεφαλής

της ελληνικής διπλωματίας είπε ακόμη ότι η Ελλάδα θα προχωρήσει σε μια συζήτηση με την Τουρκία, έτσι

ώστε να συνεχίσουμε να διάγουμε μια περίοδο σχετικής καταλλαγής. «Δεν λύθηκαν μονομιάς όλα τα προβλή-

ματα, ούτε θα μπορούσαν να λυθούν. Εκείνο το οποίο προσπαθούμε να οικοδομήσουμε είναι μια σχέση αμοι-

βαίας κατανόησης, έτσι ώστε οι εντάσεις, οι οποίες προκαλούνται αναπόφευκτα, διότι κάθε χώρα έχει τις δικές

της θέσεις, να μην παράγουν κρίσεις. Και είναι η δικιά μου προσωπική πεποίθηση ότι θα πρέπει να μπορούμε

να διαβουλευόμαστε με νηφαλιότητα, να μπορούμε να συζητούμε, όχι τα θέματα που ανάγονται στην κυριαρ-

χία τη δική μας, τα οποία δεν είναι αντικείμενο αυτού του διαλόγου, αλλά πάντως να συζητούμε».



Α
πό τις πρώτες κιόλας συζητήσεις για απο-
στολή δυνάμεων στην εμπόλεμη ζώνη
της Ερυθράς Θάλασσας, η Ελλάδα βγήκε

μπροστά, όπως προστάζουν η ιστορία της, τα συμ-
φέροντά της και η στρατηγική της σε ένα ασταθές
και συνεχώς μεταβαλλόμενο γεωπολιτικό περι-
βάλλον. 

Όταν χώρες ισχυρές στρατιω-
τικά και οικονομικά, όπως η Ιτα-
λία, η Ολλανδία και η Γερμανία,
εξέφραζαν σκεπτικισμό για το
ευρωπαϊκό εγχείρημα να στείλει
για πρώτη φορά συντονισμένα
δυνάμεις σε μια περιοχή, όπου
ομάδες ανταρτών απειλούν την
παγκόσμια ναυσιπλοΐα, η χώρα
μας όχι απλώς τάχθηκε στην

πρώτη γραμμή, αλλά ζήτησε να αναλάβει και τη
χερσαία διοίκηση της αποστολής από το Στρατη-
γείο της Λάρισας. 

Τα αποτελέσματα, μέχρι στιγμής, δικαιώνουν
απόλυτα την απόφαση της πολιτικής και στρατιω-
τικής ηγεσίας. Επί του πεδίου, η χώρα μας κατα-
φέρνει να συνοδεύει με επιτυχία τα εμπορικά
πλοία που επιχειρούν να εισέλθουν από τον Κόλ-
πο του Άντεν στην Ερυθρά Θάλασσα, σε συνεργα-
σία πάντα με τα συμμαχικά πλοία της Γερμανίας
και της Ιταλίας που βρίσκονται εν πλω αυτή τη
στιγμή, αλλά και της Γαλλίας που ανεφοδιάζεται
αυτές τις μέρες στο λιμάνι του Τζιμπουτί. 

Τρία θέματα στην ατζέντα 
των Βρυξελλών

Η φρεγάτα «Ύδρα» του Πολεμικού μας Ναυτι-
κού, η οποία έχει ρόλο συνοδείας και προστασίας
των εμπορικών πλοίων, από τον Κόλπο του Άντεν
μέχρι σχεδόν την «Πύλη των Δακρύων», πήρε και
το βάπτισμα του πυρός πριν από μερικά 24ωρα,
στέλνοντας ηχηρό μήνυμα πως μπορεί το σκαρί να
είναι σχετικά γερασμένο και τα συστήματα όχι και
τόσο προηγμένα τεχνολογικά, ωστόσο, επί του πε-
δίου, αυτό που έχει ύψιστη σημασία είναι η αποφα-
σιστικότητα, η διορατικότητα και η ελληνική ναυ-
τοσύνη που καλύπτουν το όποιο τεχνολογικό κενό. 

Ρίχνοντας μια ματιά στις ευρωπαϊκές πολιτικές
ατζέντες, υπάρχουν τρία θέματα που ξεχωρίζουν
και κυριαρχούν στις συζητήσεις: η άμυνα, η
ασφάλεια και η μετανάστευση. Και τα τρία θέματα
είναι πολύ περίπλοκα στη φύση τους, με τους ηγέ-
τες να αναζητούν συνεχώς λύσεις. 

Τα δεδομένα εδώ και σχεδόν μια δεκαετία οδη-
γούν σε από κοινού επιχειρήσεις που απαιτούν
στενή αλληλεπίδραση, τόσο μεταξύ των χωρών
όσο και μεταξύ των κρατικών και μη κρατικών φο-
ρέων. 

Σε μια κατάσταση κρίσης, όπως αυτή που ξεκί-
νησε το 2015 στη Μεσόγειο λόγω των εξεγέρσεων
της Αραβικής Άνοιξης ή της παρατεταμένης αστά-
θειας στη Λιβύη, οι πολιτικοί φορείς της ΕΕ απάν-
τησαν με την έναρξη των στρατιωτικών επιχειρή-
σεων Eunavfor Med-Sophia και Eunavfor Med-
Irini. Δράσεις με κοινό ευρωπαϊκό πρόσημο, δρά-
σεις με στόχο την προστασία των ευρωπαϊκών
συμφερόντων. 

Η επιχείρηση «Ασπίδες» αποτελεί ακόμα μία
επιχείρηση προς αυτή την κατεύθυνση. Μόνο
που είναι ακόμα πιο περίπλοκη, ακόμα πιο απαι-
τητική, σε μια εμπόλεμη ζώνη που απαιτεί άμε-
ση στρατιωτική επέμβαση απέναντι σε ομάδες
ανταρτών Χούθι που διαθέτουν πανίσχυρο οπλι-

σμό. Παρά το γεγονός ότι είναι αμυντική η απο-
στολή, οι ευρωπαϊκές δυνάμεις εμπλέκονται
κανονικότατα επί του πεδίου, ανοίγοντας ταυτό-
χρονα νέες συζητήσεις εντός Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Τι συζητήσεις; Για ενίσχυση της αμυντικής συ-
νεργασίας μεταξύ των χωρών, για κοινές δράσεις
και συμπράξεις στην αμυντική βιομηχανία, ενδε-
χομένως ακόμα και για πιο… εξευρωπαϊσμένα
οπλικά συστήματα. 

Ίδρυση ταμείου για παραγωγή 
πυρομαχικών

Η πρόταση που παρουσίασε πριν από μερικές
μέρες η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και η οποία προ-

βλέπει την ίδρυση ταμείου επιδότησης ύψους 1,5
δισεκατομμυρίου ευρώ την περίοδο 2025-2027
για την παραγωγή πυρομαχικών και τη συγχρημα-
τοδότηση της κοινής αγοράς οπλισμού στις περι-
πτώσεις έκτακτης ανάγκης, αποτελεί μια πρώτη
κίνηση προς αυτή την κατεύθυνση. 

Όπως εκτιμάται, η ευρωπαϊκή αμυντική βιομη-
χανική στρατηγική σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένω-
σης κάνει τα πρώτα της βήματα, με σκοπό τα κρά-
τη-μέλη να αναπτύξουν περισσότερο την αμυντι-
κή συνεργασία τους σε επίπεδο κατασκευής και
παραγωγής αμυντικού υλικού ή και κάτι παραπά-
νω σε επίπεδο επιχειρήσεων. 

Μιλάμε, επομένως, για κοινή ευρωπαϊκή άμυ-
να; Κάτι τέτοιο δεν προβλέπεται από τις Ευρωπαϊ-
κές Συνθήκες, παρά μόνον ως ευέλικτη συνεργα-
σία όσων χωρών το επιθυμούν. Οι σκέψεις, ωστό-
σο, στις Βρυξέλλες υπάρχουν και αναπτύσσονται
συνεχώς, με την πρόεδρο Ούρσουλα φον ντερ
Λάιεν να έχει δηλώσει πως αν εκλεγεί ξανά επικε-
φαλής της Κομισιόν θα ορίσει έναν επίτροπο ειδι-
κά για τα θέματα άμυνας.

Αντιδράσεις θα υπάρξουν; Προφανώς… αρκεί
να σκεφτούμε πως οι σκέψεις για παραγωγή ευ-
ρωπαϊκού αμυντικού υλικού και για πιο εξευρω-
παϊσμένα οπλικά συστήματα θίγουν σαφώς τα
συμφέροντα χωρών όπως για παράδειγμα οι ΗΠΑ,
που προμηθεύουν με όπλα ευρωπαϊκές χώρες.
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

Οι «Ασπίδες» άνοιξαν 
την… όρεξη για κοινή 

ευρωπαϊκή άμυνα

Η αποστολή δυνάμεων της ΕΕ 
στην Ερυθρά Θάλασσα έθεσε 
στο τραπέζι των συζητήσεων 
την ενίσχυση της αμυντικής 
συνεργασίας μεταξύ των κρατών-
μελών για δράσεις αλλά και 
συμπράξεις στην αμυντική βιομηχανία
και τα οπλικά συστήματα
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Ο ιπαγκόσμιεςεξελίξειςπουδιαμορφώ-
νονται με γεωμετρική πρόοδο και λό-
γωτηςτεχνολογικήςπλημμυρίδαςδεί-

χνουν πως το μεγάλο μέρος της γεωπολιτικής
ισχύος μεταφέρθηκε στη ΝΑ Ασία. Διαμορφώ-
νεταιέναςνέος,πολυπολικός κόσμος.

Με κυρίαρχη την αντίθεση ανάμεσα
στην αμερικανική Δύση και τους BRICS

Βιώνουμε ένα νέο περιβάλλον με πολλαπλές
προκλήσεις και ηθικά διλήμματα για τις νέες
κοινωνικοοικονομικές και γεωστρατηγικές
αντιθέσειςκαιανταγωνισμούς.Ηκλιματικήαλ-
λαγή, η 4η Βιομηχανική Επανάσταση, οι εκτυ-
πωτές τριών διαστάσεων, η βιοτεχνολογία, ο
πόλεμος των άστρων, η βιοηθική, η ρομποτική,
ο ρόλος των δυνάμεων της επισφαλούς εργα-
σίας (precariato) έρχονται να προστεθούν κα-
θοριστικά στους συντελεστές που διαμορφώ-
νουν τις σύγχρονες αντιθέσεις.

Αναμφισβήτητα η παγκόσμια οικονομία
περνά από την περίοδο έντασης εργασίας στην
περίοδο έντασης γνώσης και κεφαλαίου.

Στις ενδοκαπιταλιστικές αντιθέσεις πρέπει
να προσθέσουμε τη σκληρή πλέον αναμέτρηση
ανάμεσα στις «κλειστές» οικονομίες και τις
ανοιχτές χρηματιστηριακές…

Με αφορμή την πλημμυρίδα των κατακτήσε-
ων της επιστήμης και της τεχνολογίας και των
ανταγωνισμών,εκτωνπραγμάτωναμφισβητεί-
ται η ανθρώπινη αυταξία.Σ’ αυτό το σύγχρονα
ρευστόπεριβάλλονηκατάστασηεπιδεινώνεται
και από ένα ακόμη έλλειμμα.Ενώ η αγορά έχει
παγκοσμιοποιηθεί, δεν υπάρχει παγκόσμιος
θεσμός να διαμορφώνει το πλαίσιο κανόνων
λειτουργίας της.

Τα προηγούμενα θέτουν ένα αμείλικτο ερώ-
τημα:

Στις πυκνές διεργασίες κρίσης, ανακατατά-
ξεων και νέων αντιθέσεων του καπιταλισμού ο
προοδευτικός χώρος, η κυβερνώσα Αριστερά,
η Σοσιαλδημοκρατία θα παραμένουν αμήχανα
διαμαρτυρόμενοι ή ενσωματώσιμοι
στη διαχείριση ή θα αντιπαραθέσουν
μια νέα κοινωνική προγραμματική
και πολιτική ενότητα (alternative);

Μπορεί να συμμετέχει η σημερινή

Ευρώπη σε αυτές τις εξελίξεις;
Τα προηγούμενα εκ των πραγμά-

των θέτουν ένα κρίσιμο ερώτημα στο
ευρύτερο γεωγραφικό περιβάλλον
που βιώνουμε. Η Ευρώπη χωρίς πο-
λιτική ενοποίηση μπορεί να συμμε-
τέχει ή θα υποβαθμιστεί με ό,τι αυτό
συνεπάγεται στον παγκόσμιο οικο-
νομικό καταμερισμό;

Ο ευρωσκεπτικισμός δυναμώνει… και η
στροφή των κοινωνιών σε επιλογές αμυντικής
περιχαράκωσης δυναμώνουν, γεγονός που
αξιοποιεί η Ακροδεξιά. Η διάσπαση όμως, ο
πολυτεμαχισμός της σε Ευρώπη πολλαπλών
ταχυτήτων και ανισοτήτων, την καθιστά θύμα
του νέου γεωστρατηγικού ανταγωνισμού.

Αλήθεια, ποιος πληρώνει το μάρμαρο της ει-
σβολής και του πολέμου στην Ουκρανία, τη Γά-
ζα, αν όχι οι λαοί της Ευρώπης κ.λπ.;

Ποιες δυνάμεις, ποια συμφέροντα τους προ-
κάλεσαν… πού ήταν και είναι η Ευρώπη;

Ζητούμενο γίνεται όχι η διάλυση της Ευρώ-
πης… αλλά η αλλαγή των εσωτερικών πολιτι-
κών συσχετισμών προκειμένου να διαμορφω-
θούν συγκλίσεις για μια Ευρώπη με κοινή
αμυντική και εξωτερική πολιτική, με σχέδιο
πράσινης μετάβασης για όλους, με οικονομική
πολιτική που ανατρέπει την Ευρώπη των πολ-

λαπλώνταχυτήτων.
Χρειαζόμαστε την Ευρώπη των λα-

ών και των δικαιωμάτων. Την Ευρώπη
της αλληλεγγύης, της κοινωνικής συ-
νοχήςκαι τηςασφάλειας.ΤηνΕυρώπη
της εργασίας και της ευημερίας των
πολλών. Την Ευρώπη της περιφερει-
ακής ανάπτυξης και της ψηφιακής
σύγκλισης προς όφελος όλων των λα-
ών της. Την Ευρώπη ως παράγοντα ει-
ρήνης και σταθερότητας στον κόσμο.

Για αυτό στην Ευρώπη οι δυνάμεις
τουπροοδευτικούχώρουοφείλουννα
συναντηθούν υπό το πρίσμα μιας
εναλλακτικής πρότασης με κέντρο τον

άνθρωπο, την πραγματική οικονομία και τη δη-
μοκρατία. Σοσιαλιστές, αριστεροί, οικολόγοι
έχουν λόγους να διαμορφώσουν μια εναλλα-
κτική πρόταση απέναντι στις νεοφιλελεύθερες
πολιτικές και τις δυνάμεις που ευνοούν τον εκ-
φασισμό τωνκοινωνιών.

Ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία τα τελευ-
ταία χρόνια είχε αναδειχτεί σε μια αξιόπιστη
και διακριτά αναγνωρίσιμη δύναμη στον ευρω-
παϊκό χώρο.

Με τη συμβολή του Αλέξη Τσίπρα είχε λει-

τουργήσει ως καταλύτης για τη συνάντηση των
προοδευτικών δυνάμεων στην Ευρώπη και αυ-
τό πρέπει να συνεχιστεί.

Γίνεται λοιπόν κρίσιμο στις ευρωεκλογές
που ακολουθούν να χαραχτεί κοινωνικοπολιτι-
κό πλαίσιο μονομέτωπου αγώνα για την ευρω-
παϊκή ολοκλήρωση.

Η ψήφος των πολιτών στις εκλογές πρέπει
να εξελιχθεί σε μήνυμα προς τις ηγεσίες των
δυνάμεων του προοδευτικού τόξου. Μήνυμα
συμβολής τους σε αυτή την κατεύθυνση.

Η αλλαγή των συνθηκών διαμορφώνει
περιβάλλον κοινωνικής ρευστότητας

Κανείς δεν μπορεί να περιμένει ότι το αυρια-
νό status θα είναι ίδιο με το χθες. Και προφα-
νώς είναι λάθος να αναμένεται ότι η κοινωνική
ανασφάλεια, αποστασιοποιούμενη από τις κυ-
ρίαρχες νεοφιλελεύθερες επιλογές, θα έχει
σίγουρα προοδευτικό προσανατολισμό. Βρι-
σκόμαστε σε φάση έντονων κοινωνικών διερ-
γασιών. Υπάρχει όμως μια λανθασμένη εντύ-
πωση που φαίνεται να διαχέεται σε ένα τμήμα
του προοδευτικού χώρου. Και αυτή σχετίζεται
με την άποψη ότι οι εκλογικές απώλειες που θα
έχειηΝΔλόγωτηςκοινωνικοοικονομικήςκρί-
σης θα κατευθυνθούν μονοσήμαντα στον προ-
οδευτικό χώρο. 

Για να ξεπεραστούν η αποχή
και η ιδιώτευση χρειάζεται
κοινωνικοπολιτική προοδευτική
πλειοψηφία με προγραμματική ενότητα

Ο ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμμαχία τα τελευ-

ταία χρόνια μετεξελίχθηκε σε ένα πολυσυλλε-
κτικό κόμμα. Γίνεται επιβεβλημένο όσο ποτέ
άλλοτε να διατηρηθεί αυτό και να επικεντρωθεί
η συμβολή όλων στη διαμόρφωση των όρων
της πολιτικής και προγραμματικής ενότητας.

Με ένα μοντέλο λειτουργίας πολιτικού φο-
ρέα που απορρίπτει τον άνευ όρων «εξουσιο-
δοτισμό». Απαιτούνται λειτουργίες που ενι-
σχύουν τη διαλεκτική σχέση με την κοινωνι-
κή και πολιτική πλειοψηφία που θέλει να εκ-
φράζει.

Η κοινωνία δεν πείθεται με αντιπαραθέσεις
αντικυβερνητισμού. Μπορεί όμως να πειστεί
από εναλλακτικά προγράμματα διακυβέρνη-
σης που θα στηρίζονται σε συγκεκριμένη κοι-
νωνική συμμαχία.

Και αυτό αποκτά ισχυρά κοινωνικά θεμέλια
όταν με το μοντέλο κόμματος και λειτουργίας
διευρύνεται η πολύπλευρη πρόσβαση συμμε-
τοχής, συναπόφασης, ελέγχουκαι δράσης.

Όταν ηαπεύθυνση γίνεταιξεκάθαρηστιςδυ-
νάμεις της εργασίας, της παραγωγής, των με-
σαίων στρωμάτων, του πρωτογενούς τομέα,
του πρεκαριάτου, της επιστήμης, της τεχνολο-
γίας, του πολιτισμού και της νεολαίας. Δυνά-
μεις που χαρακτηρίζουν την πλειοψηφία που
έχει λόγους να αγωνιστείγιαμιαάλληΕυρώπη,
για τηνπολιτική αλλαγή.

Οι ευρωεκλογές μπορούν και πρέπει να γί-
νουν η σπίθα ώστε η πολιτική να επιστρέψει
στα χέρια τωνπολιτών.

Γιατί «όποιος είναι ενάντια στην πολιτική, εί-
ναι υπέρ της πολιτικής που του επιβάλλεται»
διατύπωνε όχι άστοχα ο Μπέρτολτ Μπρεχτ. 

Ένας νέος πολυπολικός
κόσμος ante portas

του

Χάρη 
Τσιόκα

Πρώην βουλευτής,
μέλος της ΚΕ 

του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ



ΣΑΒΒΑΤΟ 16 ΜΑΡΤΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΘΕΣH30

του

Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής

O
ι τεράστιες μεταναστευτικές ροές από την περιοχή

του Τομπρούκ της Λιβύης προς τη Γαύδο και την Κρή-

τη προμηνύουν ότι σε σύντομο χρονικό διάστημα η

Γαύδος θα κινδυνεύει να μετατραπεί σε μια νέα Λαμπεντούζα.

«Ενδεικτικά, το περασμένο Σαββατοκύριακο ήρθαν στη Νότια

Κρήτη 300 μετανάστες, ενώ μόνο το τελευταίο τρίμηνο υπολο-

γίζεται ότι έχουν φτάσει 1.500 άτομα από την Αίγυπτο σε Κρήτη

και Γαύδο, μέσω Λιβύης» (www.militaire.gr 13/3/2024).

Όπως ήδη έχουμε αναλύσει σε τηλεοπτική συνέντευξή μας

στις 28 Φεβρουαρίου 2024 (https:// www.youtube.com -

/watch?v=4xBm7AK0ab8&t=10s), η αύξηση των μεταναστευ-

τικών ροών προς την Κρήτη είναι αποτέλεσμα της συμφωνίας

που έκανε η Μελόνι με τον Ράμα στις 6 Νοεμβρίου 2023

(https://apnews.com 6/11/2023), με την οποία γίνεται «out-

sourcing» στην Αλβανία των υποχρεώσεων της Ιταλίας σε σχέ-

ση με το Προσφυγικό όπως αυτές καθορίζονται από το Δουβλί-

νο 3.

Άλλωστε, αμέσως μετά την εκλογή της, η Μελόνι έδειξε ιδι-

αίτερη κινητικότητα για την ανάσχεση των παράνομων μετανα-

στευτικών ροών από Λιβύη προς Ιταλία. Για τον λόγο αυτό επι-

σκέφθηκε τη Λιβύη στις αρχές του 2023

(https://decode39.com 27/1/2023), όπως αναλύσαμε από τη

στήλη αυτή (www.political.gr 4/2/2023). Στη συνέχεια η Μελόνι

στις 3-4 Μαΐου 2023 συναντήθηκε στη Ρώμη με τον Χαλίφα Χα-

φτάρ για το Μεταναστευτικό (https://decode39.com 4/5/2023),

ενώ στις 7 Ιουνίου 2023 ο πρωθυπουργός της κυβέρνησης της

Τρίπολης επισκέφτηκε και αυτός με τη σειρά του τη Ρώμη με

αντικείμενο τον έλεγχο των παράνομων μεταναστευτικών ροών

από Λιβύη (www.libyanexpress.com 8/7/2023). 

Επιπλέον και προκειμένου η Ρώμη να αποφύγει τις υποχρε-

ώσεις της δυνάμει του Κανονισμού Δουβλίνο 3, να φιλοξενεί

δηλαδή όσα πρόσωπα εισέρχονται παράνομα από Λιβύη στην

Ιταλία, μάλιστα για όσο διάστημα εξετάζει τις αιτήσεις τους για

άσυλο, η Μελόνι υπέγραψε με τον Ράμα μια διεθνή συμφωνία,

προκειμένου η Αλβανία σε δύο χώρους φιλοξενίας δυναμικό-

τητας 3.000 ατόμων τα επόμενα πέντε χρόνια να φιλοξενήσει

συνολικά 36.000 παράνομους μετανάστες

(https://apnews.com 6/12/2023). Έτσι, αντί να εξετάζονται οι

αιτήσεις ασύλου των παράνομων μεταναστών στην Ιταλία, τελι-

κά αυτές θα εξετάζονται στην Αλβανία και μάλιστα από Ιταλούς

αξιωματούχους. 

Παρά τις σφοδρές αντιδράσεις σε Ιταλία και Αλβανία, η συμ-

φωνία Μελόνι - Ράμα από τα τέλη Φεβρουαρίου 2024 βρίσκεται

πλέον σε ισχύ, καθώς έχουν αρθεί και τα τελευταία εμπόδια,

μιας και αφού το Συνταγματικό Δικαστήριο της Αλβανίας έδωσε

το «πράσινο φως» στα τέλη Ιανουαρίου 2024 (www.naftempo-

riki.gr 30/1/2024), η συμφωνία εγκρίθηκε τελικά από το αλβα-

νικό Κοινοβούλιο στις 22 Φεβρουαρίου 2024

(https://apnews.com 22/2/2024). 

Έτσι, πλέον και με τις ευλογίες της Φον ντερ Λάιεν

(https://apnews.com 4/12/2023) όσα πλοιάρια με παράνομους

μετανάστες από τη Λιβύη θα προσεγγίζουν στην ανοιχτή θάλασ-

σα προς την Ιταλία, θα συλλαμβάνονται από την ιταλική ακτοφυ-

λακή και το ιταλικό ναυτικό και θα οδηγούνται συνοδεία των

ιταλικών δυνάμεων στην Αλβανία.

Μετά λοιπόν την «κίνηση ματ» της Μελόνι η διαδρομή των

παράνομων μεταναστευτικών ροών από το Τομπρούκ προς την

Ιταλία αλλάζει, καθώς οι παράνομοι μετανάστες δεν έχουν κα-

μία διάθεση να πληρώσουν 5.000 δολάρια και τελικά να βρε-

θούν στην Αλβανία.

Ως εκ τούτου, η ρότα των παράνομων μεταναστευτικών ροών

κατευθύνεται πλέον προς τη Γαύδο και την Κρήτη.

Προκειμένου λοιπόν η Γαύδος να μη μετατραπεί σε νέα Λαμ-

πεντούζα, απαιτείται η κυβέρνηση να υπογράψει με την Αίγυ-

πτο συμφωνία επαναπροώθησης σε σχέση με τους Αιγύπτιους

πολίτες οι οποίοι φτάνουν παράνομα μέσω Τομπρούκ στην

Κρήτη.

Επιπλέον η κυβέρνηση οφείλει να ζητήσει την ενεργοποίηση

της ναυτικής επιχείρησης της ΕΕ «Ειρήνη» (EUNAVFOR MED

IRINI) και στο πεδίο της αποτροπής της παράνομης μετανάστευ-

σης.

Η EUNAVFOR MED IRINI που εδρεύει στη Ρώμη είναι αρμό-

δια για τον έγκαιρο εντοπισμό των δουλεμπορικών τα οποία ξε-

κινούν από τις ακτές της Λιβύης. 

Ειδικότερα, σύμφωνα με την Απόφαση Ίδρυσής της, η EU-

NAVFOR MED IRINI υποτίθεται ότι «συμβάλλει επίσης στην

εξάρθρωση του επιχειρηματικού μοντέλου των δικτύων παρά-

νομης διακίνησης και εμπορίας ανθρώπων, σύμφωνα με το

ισχύον διεθνές δίκαιο, συμπεριλαμβανομένης της σύμβασης

των Ηνωμένων Εθνών για το Δίκαιο της Θάλασσας και σχετικών

Αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ καθώς και

του εφαρμοστέου διεθνούς δικαίου των ανθρωπίνων δικαιω-

μάτων». 

Εν προκειμένω ειδικότερα σύμφωνα με την Απόφαση 2240

(2015) του Συμβουλίου Ασφαλείας που κυρώθηκε με το ΠΔ

24/2017 τα κράτη-μέλη του ΟΗΕ έχουν επί λέξει εξουσιοδοτη-

θεί «ενεργώντας σε εθνικό επίπεδο ή μέσω περιφερειακών ορ-

γανισμών που συμμετέχουν στην καταπολέμηση της λαθραίας

διακίνησης μεταναστών και της εμπορίας ανθρώπων» να «επι-

θεωρούν, όπως επιτρέπεται από το διεθνές δίκαιο, στην ανοιχτή

θάλασσα στα ανοιχτά των ακτών της Λιβύης οποιαδήποτε σκά-

φη δεν φέρουν σημαία, τα οποία ευλόγως θεωρούν ότι χρησι-

μοποιήθηκαν, χρησιμοποιούνται ή πρόκειται άμεσα να χρησι-

μοποιηθούν από ομάδες οργανωμένου εγκλήματος για τη λα-

θραία διακίνηση μεταναστών ή την εμπορία ανθρώπων από τη

Λιβύη».

Επιπλέον σύμφωνα με το άρθρο 5 της Ιδρυτικής Απόφασης

της επιχείρησης «Ειρήνη» και υπό τον τίτλο «Συμβολή στην

εξάρθρωση του επιχειρηματικού μοντέλου των δικτύων παρά-

νομης διακίνησης και εμπορίας ανθρώπων», «ως ένα ακόμη

δευτερεύον καθήκον, και σύμφωνα με την ΑΣΑΗΕ 2240 (2015),

η επιχείρηση EUNAVFOR MED IRINI υποστηρίζει τον εντοπισμό

και την παρακολούθηση των δικτύων παράνομης διακίνησης

και εμπορίας ανθρώπων μέσω της συλλογής πληροφοριών και

της πραγματοποίησης περιπολιών με εναέρια μέσα στην ανοι-

χτή θάλασσα, στο συμφωνημένο θέατρο επιχειρήσεων».

Στη συνέχεια, μετά τον εντοπισμό των λαθρεμπορικών, οφεί-

λουν να αναλάβουν δράση η Ελληνική Ακτοφυλακή αλλά και η

Frontex. Στο πλαίσιο αυτό θα πρέπει να επισημανθεί ότι σύμ-

φωνα με τον Κανονισμό 656/2014 της ΕΕ, που εφαρμόζεται σε

επιχειρήσεις επιτήρησης των συνόρων που διεξάγονται από τα

κράτη-μέλη στα θαλάσσια εξωτερικά τους σύνορα, η οικεία

επιχειρησιακή συνεργασία συντονίζεται από τη Frontex. 

Δεδομένου ότι τα λαθρεμπορικά από το Τομπρούκ προς την

Κρήτη επί διήμερο περίπου βρίσκονται σε διεθνή ύδατα και μά-

λιστα χωρίς να φέρουν σημαία, η Ευρωπαϊκή Συνοριοφυλακή

και Ακτοφυλακή, η οποία ως γνωστόν αποτελείται από τη Fron-

tex και τις εθνικές αρχές που είναι αρμόδιες για τη διαχείριση

των συνόρων, οφείλουν να σχεδιάσουν τον τρόπο εφαρμογής

του άρθρου 7 του Κανονισμού 656/2014, το οποίο τιτλοφορείται

«Σύλληψη στην ανοιχτή θάλασσα» και ιδίως της παραγράφου 11

αυτού που προβλέπει ρητά ότι «όταν υπάρχουν εύλογες υπό-

νοιες ότι ένα σκάφος που στερείται εθνικότητας διενεργεί λα-

θραία μεταφορά μεταναστών διά θαλάσσης, η συμμετέχουσα

μονάδα έχει δικαίωμα να προβαίνει σε κατάσχεση του σκάφους

και σύλληψη των δουλεμπόρων, προβαίνοντας ταυτόχρονα σε

διάσωση των λοιπόν επιβαινόντων προσώπων». Επιπλέον προ-

βλέπεται και η «προσαγωγή του σκάφους ή των επιβαινόντων

σε τρίτη χώρα ή παράδοση με άλλο τρόπο του σκάφους ή των

επιβαινόντων στις αρχές τρίτης χώρας» (Κανονισμός ΕΕ

656/2014, άρθρο 7 παρ. 11 σε συνδυασμό με παρ. 2).

Για τον λόγο αυτόν λοιπόν απαιτείται πλέον η σύναψη συμ-

φωνιών επαναπροώθησης σε Αίγυπτο και Λιβύη.

Η Κρήτη έγινε  Έβρος στο Μεταναστευτικό 
μετά τη συμφωνία Μελόνι - Ράμα
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Τ
ο προοίμιο του Ελληνικού Συντάγ-
ματος ή αλλιώς η Προμετωπίδα σαν
να ενοχλεί κάποιους σήμερα, επει-

δή στον 21ο αιώνα προτάσσεται έναντι του
Συντάγματος η ιερά επίκληση «εις το όνομα
της Αγίας και Ομοουσίου και Αδιαιρέτου
Τριάδος».

Για κάποιους που δεν γνωρί-
ζουν ή δεν αποδέχονται το Εκκλη-
σιαστικό και Κανονικό Δίκαιο, αυ-
τή η Προμετωπίδα προσδίδει για
αυτούς δήθεν θεοκρατικό χαρα-
κτήρα στο ίδιο το θεμέλιο της συν-
ταγματικής τάξης. Πιθανόν ξε-
χνούν τους βασικούς συνιδρυτές
αυτού, ότι οι ήρωες πρόγονοί μας
το αυτό επέλεξαν οι ίδιοι, γιατί οι
ίδιοι πίστευαν ότι ελευθερώθηκαν
από τον ζυγό για του Χριστού την
Πίστη την Αγία και κατόπιν της
Πατρίδος την Ελευθερία.

Προσωπικά νιώθω περήφανος
που έχω καταγωγή από πρόγονο
που πρωτοστάτησε στην απελευθέρωση
και την επανάσταση του 1821 στην Ιερά Μο-
νή Αγίας Λαύρας Καλαβρύτων, της οποίας
πολιούχος είναι ο άγιος στα λείψανα του
οποίου ορκίστηκαν και του οποίου φέρω
και το όνομα ως πνευματικό κληρονόμημα
εκ των προγόνων μου του ένδοξου εκείνου
τόπου του Μοριά. Εάν κάποιος δεν έχει
άμεσα ένδοξους προγόνους, έχει σίγουρα

έμμεσα, γιατί στον ηρωικό τόπο τούτο οι
ήρωες ήταν πολύ περισσότεροι από τους
Εφιάλτες και τους νενέκους.

Η Προμετωπίδα αυτή ως προοίμιο του
Ελληνικού Συντάγματος δεν είναι τίποτα
άλλο πέρα από το σεπτό προοίμιο της Δια-
κήρυξης της Ανεξαρτησίας, που προτάσσε-

ται του Ελληνικού Συντάγματος της
Επιδαύρου ως της απόλυτης κατα-
στατικής και ηρωικά γενέθλιας
πράξης του νέου ελληνικού Κρά-
τους. Είναι το προοίμιο της κατα-
στατικής πράξης της μετά από αι-
ματηρές ηρωικές θυσίες για την
«πολιτική ύπαρξη και ανεξαρτη-
σία» του ελληνικού έθνους, που
κηρύχθηκε διά των νομίμων παρα-
στατών του «εις εθνικήν συνηγμέ-
νων συνέλευσιν ενώπιον Θεού και
ανθρώπων εν Επιδαύρω», όπως
ήδη έχω αναφέρει και σε βιβλίο
μου: «Ανθρώπινα Δικαιώματα,
σύνταγμα, πολίτης, παγκοσμιοποί-

ηση και κράτος δικαίου», Αθήνα 2023.
Η διατήρηση της Συνταγματικής Προμε-

τωπίδας, δηλαδή του προοιμίου, είναι μια
ύψιστη νομική πράξη ιστορικής μνήμης και
σεβασμού της συνέχειας του νεουελληνι-
κού κράτους, δεν είναι πράξη θρησκευτι-
κού θεοκρατισμού ή χρωματισμού, που δή-
θεν προσβάλλει το θρησκευτικό φρόνημα
και τις κοσμοθεωρίες ή φιλοσοφικές πε-

ποιθήσεις των μη χριστιανών ή των μη ορ-
θοδόξων.

Η Προμετωπίδα ή το προοίμιο, ενώ δεν
έχει κανονιστικό περιεχόμενο, προβάλλει
το ήθος και τη συνέπεια στις αρχές των
προγόνων μας, έτσι παρέμεινε και διατυ-
πωμένο σε καθαρεύουσα, ακόμα και μετά
τη μεταγλώτισση του Ελληνικού Συντάγμα-
τος στη δημοτική γραφή με το Β’ Ψήφισμα
της ΣΤ’ Αναθεωρητικής Βουλής.

Χαρακτηριστικά ας αναφέρουμε ότι και
το Σύνταγμα της Ιρλανδίας του 1937/1987
επικαλείται την Αγία Τριάδα, το Σύνταγμα
της Ελβετίας του 1874 το όνομα του Παντο-
δύναμου Θεού, η Διακήρυξη της Ανεξαρτη-
σίας των ΗΠΑ του 1776 επικαλείται τη
«Μαρτυρία του Ανωτάτου Κριτή του Σύμ-
παντος», με εμπιστοσύνη στην «Προστασία
της Θείας Πρόνοιας», δίχως να θίγει τη
θρησκευτική ουδετερότητα του Κράτους.
Στο Προοίμιο του Θεμελιώδους Νόμου της
Βόννης του έτους 1949 υπάρχει η «Συνεί-
δηση της Ευθύνης ενώπιον του Θεού και
των Ανθρώπων». Τα προοίμια αυτά, ενώ δεν
υποδηλώνουν όλα χριστιανική ή ορθόδοξη
πίστη, όμως είναι θρησκευτικού χαρακτή-
ρα και αποδίδουν σεβασμό στον Δημιουρ-
γό, όπως ο κάθε λαός το κατανοεί και το
βιώνει.

Η επίκληση της Αγίας Τριάδος δεν είναι
μια παρωχημένη αντίληψη, αλλά είναι νομι-
κή και ιστορική επανάληψη της προμετωπί-

δας των συνθηκών που συνήπτοντο και με-
ταξύ των Ευρωπαίων χριστιανών μοναρχών
και κατά την περίοδο της απόλυτης μοναρ-
χίας. Οι επιστολές και η δημόσια αλληλο-
γραφία των Ορθοδόξων ηγεμόνων πάντα θα
είχαν την επίκληση εις το όνομα του Θεού.

Η επίκληση του θείου ως invocatio dei
στη δημόσια αλληλογραφία της καθ’ ημάς
Ανατολής και στο Ανατολικό Ρωμαϊκό Κρά-
τος ήταν πάντοτε εμφανής. Καθώς επίσης
και στην επαναστατική αλληλογραφία με-
ταξύ των αγωνιστών οπλαρχηγών των Ελ-
λήνων. Το Τριαδικό Δόγμα που μνημονεύε-
ται στην Προμετωπίδα δεν είναι μόνο Ορθό-
δοξο, αλλά ευρύτερης αποδοχής ευρωπαϊ-
κό χριστιανικό δόγμα. Η Διακήρυξη της
Ανεξαρτησίας που έγινε στην Επίδαυρο και
ολόκληρο το «κεκτημένο» της ελληνικής
συνταγματικής ιστορίας συνοψίζει και ανα-
φέρεται στο προοίμιο της αυτοσυνειδησίας
μας για το σύγχρονο Σύνταγμα που έχει συ-
νείδηση της ιστορικής προέλευσής του και
ο κοινός νομοθέτης.

Καλό θα ήταν να ασχολούμαστε περισσό-
τερο με τη συνταγματική και ιστορική αυτο-
γνωσία μας και με την ανάδειξη των μεγά-
λων προσωπικοτήτων του γένους μας που
σφράγισαν με την παρουσία τους και το έρ-
γο τους για το σήμερα και το αύριο του Ελ-
ληνισμού, όπως και σημειώνω σε βιβλίο
μου: «Ευρωπαϊκοί Θεσμοί, έθνη κράτη και
παγκοσμιοποίηση».

Συζητήσεις αναθεώρησης του Συντάγματος 
και η θρησκευτική ουδετερότητα

του
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Ο
Μπενιαμίν Νετανιάχου διαβεβαί-
ωσε σε άνδρες των ενόπλων δυνά-
μεων χθες ότι «τα ισραηλινά στρα-

τεύματα θα μπουν στη Ράφα, θα ολοκλη-
ρώσουν την εξάλειψη των ταγμάτων της
Χαμάς, θα αποκαταστήσουν την ασφάλεια
και θα φέρουν την ολοκληρωτική νίκη
στον λαό του Ισραήλ και στο κράτος του Ισ-
ραήλ. Ασκείται διεθνής πίεση για να εμπο-
διστούμε να μπούμε στη Ράφα και να τε-
λειώσουμε τη δουλειά». Πρόσθεσε πως
απορρίπτει την πίεση και θα συνεχίσει να
το κάνει. Εναντίον της προοπτικής αυτής
έχει ταχθεί επανειλημμένως ο πρόεδρος
των ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν. Ήδη οι σχέσεις
του με τον Ισραηλινό πρωθυπουργό είναι
τεταμένες, την ώρα που οι νεκροί στη Γάζα
υπερβαίνουν τους 31.000, με χιλιάδες παι-
διά να είναι μεταξύ των θυμάτων.

Αμερικανικά μέσα, επικαλούμενα πη-
γές της Ουάσιγκτον, ανέφεραν το τελευ-
ταίο διάστημα πως ενδεχόμενη εισβολή
στη Ράφα θα είναι η σταγόνα που θα ξεχει-
λίσει το ποτήρι, με αποτέλεσμα το Ισραήλ
να χάσει τη στήριξη των ΗΠΑ. Σύμφωνα με
τη «Wall Street Journal», για τον Τζο
Μπάιντεν η χερσαία εισβολή στη συγκε-
κριμένη πόλη συνιστά ουσιαστικά κόκκινη
γραμμή. Ο ισραηλινός στρατός έχει ήδη
πραγματοποιήσει δεκάδες αεροπορικές
επιδρομές στην περιοχή για την εξάλειψη
στόχων της Χαμάς, αλλά όλοι προειδοποι-
ούν πως μια χερσαία επέμβαση θα σημα-
τοδοτήσει απόλυτη σφαγή. 

Έφτασε στη Γάζα το πλοίο
με τη βοήθεια από την Κύπρο

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο σε ψήφισμα
που εγκρίθηκε με 372 ψήφους υπέρ, 44
κατά και 120 αποχές καλεί το Ισραήλ να
επιτρέψει αμέσως και να διευκολύνει την

πλήρη παράδοση βοήθειας προς τη Λωρί-
δα της Γάζας μέσω όλων των υφιστάμενων
σημείων διέλευσης. Τόνισε ότι υπάρχει
επείγουσα ανάγκη για γρήγορη, ασφαλή
και απρόσκοπτη πρόσβαση της ανθρωπι-
στικής βοήθειας.

Οι ευρωβουλευτές επανέλαβαν την έκ-
κλησή τους για άμεση και μόνιμη κατά-
παυση του πυρός για την αντιμετώπιση του
διαφαινόμενου κινδύνου μαζικής λιμο-
κτονίας στη Γάζα, καθώς και για την άμεση
και άνευ όρων απελευθέρωση όλων των
ομήρων. Είναι κοινή παραδοχή ότι θα πρέ-
πει να δοθεί άμεσα στον Διεθνή Ερυθρό
Σταυρό πρόσβαση σε όλους τους Ισραηλι-
νούς ομήρους στη Γάζα και να τους παρά-
σχει ιατρική περίθαλψη.

Την ίδια ώρα, το πλοίο Open Arms, που
μεταφέρει περίπου 200 τόνους ανθρωπι-
στικής βοήθειας, έφτασε χθες στη Λωρίδα
της Γάζας. 

Αναμένεται να αναχωρήσει και δεύτερο
σκάφος των οργανώσεων Open Arms και
World Central Kitchen προς το ίδιο ση-
μείο. Θα αποτελέσουν πιλότο για τα προ-
βλήματα και τη συνεργασία των εμπλεκο-
μένων μερών ώστε να καταστεί δυνατή η
πλήρης ανάπτυξη του θαλάσσιου ανθρω-
πιστικού διαδρόμου με μεγαλύτερο όγκο
φορτίων και ένταση δρομολογίων. Το δεύ-
τερο πλοίο, με την ονομασία «Jennyfer»
θα μεταφέρει τουλάχιστον 500 τόνους
βοήθειας, κυρίως ζάχαρη, αλεύρι, μακα-
ρόνια και γάλα.

ΡΡωσία: Οι κάλπες έχουν
ανοίξει και ο Πούτιν έχει
κερδίσει τις εκλογές πριν 
από την καταμέτρηση

H νίκη του Βλαντίμιρ Πούτιν θε-
ωρείται σχεδόν βέβαιη και κάπως
έτσι μια ακόμη εξαετή θητεία
απλώνεται μπροστά του, ολοκλη-
ρώνοντας έτσι τρεις δεκαετίες
ηγεσίας είτε ως πρόεδρος είτε ως
πρωθυπουργός της Ρωσίας. Για το
«Economist» πρόκειται «για τον
μακροβιότερο δικτάτορα της χώ-
ρας μετά τον Στάλιν» και στην προ-
εκλογική κούρσα «τρέχει» δίχως
αντίπαλο, καθώς έχει αποκλειστεί
οποιαδήποτε αντιπολιτευτική φω-
νή. H ψηφοφορία ξεκίνησε χθες
και ολοκληρώνεται την Κυριακή.

Αντιμετωπίζει τρεις ασήμαν-
τους υποψηφίους, οι οποίοι δεν
αντιτίθενται ούτε στην επίθεση
στην Ουκρανία ούτε στην καταστο-
λή που εξάλειψε κάθε αντιπολί-
τευση και κορυφώθηκε με τον θά-
νατο στη φυλακή στα μέσα Φε-
βρουαρίου του κύριου πολέμιου
του Κρεμλίνου, του Αλεξέι Ναβάλ-
νι. Ο μόνος πολιτικός αντίπαλος
που επιχείρησε να θέσει υποψη-
φιότητα, ο Μπόρις Ναντέζντιν,
αποκλείστηκε από τις εκλογές,
καθώς η υποψηφιότητά του να
απορρίφθηκε. Λίγο πριν από την
έναρξη της ψηφοφορίας ο Βλαντί-
μιρ Πούτιν κάλεσε τους συμπα-
τριώτες του να μην «παρεκκλίνουν
από τον δρόμο» και να ψηφίσουν
«πατριωτικά» αυτούς τους «δύ-
σκολους» καιρούς. 
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«Θα μπούμε στη Ράφα και
θα τελειώσουμε τη δουλειά»

Αποφασισμένη είναι η Άγκυρα να τερματίσει την παρουσία
του PKK στην περιοχή έως το καλοκαίρι και επιδιώκει κοινή
δράση με τη Βαγδάτη. 

Σε κοινό ανακοινωθέν που δόθηκε στη δημοσιότητα για τις
επαφές υψηλόβαθμης τουρκικής αντιπροσωπείας, με επι-
κεφαλής τους υπουργούς Εξωτερικών και Άμυνας του Ιράκ,
επισημαίνεται η κοινή στάση ενόψει των περιφερειακών
εξελίξεων και διαφόρων προκλήσεων διμερούς ενδιαφέ-
ροντος. Οι συνομιλίες στη Βαγδάτη αποτελούσαν συνέχεια

ανάλογων συνομιλιών στην Άγκυρα τη 19η Δεκεμβρίου. Τα
δύο μέρη υπογράμμισαν ότι το PKK αποτελεί απειλή για την
ασφάλεια της Τουρκίας και του Ιράκ και σημείωσαν ότι η πα-
ρουσία του PKK στο ιρακινό έδαφος αποτελεί παραβίαση του
ιρακινού Συντάγματος. Η Τουρκία χαιρέτισε την απόφαση
του ιρακινού Συμβουλίου Εθνικής Ασφάλειας ότι το PKK εί-
ναι απαγορευμένη οργάνωση στο Ιράκ. 

Όπως αναφέρεται στο κοινό ανακοινωθέν, τα δύο μέρη συ-
ζήτησαν τα μέτρα που πρέπει να ληφθούν κατά της οργάνω-

σης και των παραφυάδων της που δρουν εναντίον της Τουρ-
κίας χρησιμοποιώντας ιρακινό έδαφος. 

Οι δύο αντιπροσωπείες συζήτησαν επίσης τις προετοιμα-
σίες για την προσεχή επίσκεψη του προέδρου της Τουρκίας
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στο Ιράκ, πιθανόν μετά το Ραμαζάνι.
Αποφασίστηκε επίσης να εντατικοποιηθούν οι εργασίες για
Μνημόνιο Συνεννόησης προκειμένου να δημιουργηθεί διαρ-
θρωτικό πλαίσιο σε διάφορους τομείς των διμερών σχέσεων
και να δημιουργηθούν μηχανισμοί τακτικών επαφών.

Χέρι χέρι ο Ερντογάν με το Ιράν στην επιχείρηση εξόντωσης του ΡΚΚ
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ανυποχώρητος ο Νετανιάχου - Παρά τις διεθνείς 
αντιδράσεις για κατάπαυση του πυρός είναι έτοιμος

να εξαπολύσει τη μεγάλη επίθεση



Σ
οκάρουν οι καταγεγραμμένες συνομι-

λίες των μελών της σπείρας που είχε

κλέψει περισσότερα από 40 οχήματα

στην Αττική. Τα μέλη της συμμορίας συνομιλού-

σαν για το πώς θα δράσουν αλλά και για τα χρή-

ματα που θα βγάλουν από τις κλοπές. Σε κάποια

από τις συνομιλίες δύο από τα μέλη της συμμο-

ρίας μιλούν για τα ανταλλακτικά δύο αυτοκινή-

των, λέγοντας πως θα ήταν καλό να τα παραδώ-

σουν σύντομα προκειμένου να πληρωθούν:
- Ένα χιλιάρικο παίρνουμε για αυτό το αυτοκίνητο.
- (Ακατάληπτο)... Οκτώ κατοστάρικα;
- Οκτώ παίρνουμε κόψιμο.
- Επτά παίρνουμε κόψιμο.
- Σε τέτοια αυτοκίνητα.
- Ααα. Πες μου τι να του πάρουμε.
- Δεν ξέρω.
-Θα τον γ@@@@@ τον @@@.
- Κανένα οκτακοσάρι θα του πάρουμε. Χίλια
έπρεπε να του παίρνω κανονικά.
- Του Ντάνι λέω.
- Ε, ένα οκτακοσάρι.
- Αφού είναι καλυμμένος, τα πατάει, τα πετάει.
Γιατί δεν έρχεται να βοηθήσει;

- Έρχεται-δεν έρχεται, τα νούμερα είναι αυτά, φί-
λε. Είναι αυτοκίνητο πολυτελείας, τέλος. Τέλος.
- Με τα ραμ και του fiat του στραπατσαρισμένου
τι θα κάνεις;
- Δεν νομίζω να τα θέλουμε.
- Εντάξει.
- Να σου πω...
- Λέγε.
- Εγώ είμαι γυρισμό. Έχει βγει τίποτα από το άλ-
λο το μπορντό;
- Τι ώρα έρχεσαι;
- Ε;
- Τι ώρα έρχεσαι, ρε;
- Εγώ σε μισή ώρα το πολύ είμαι εκεί. Φιλαδέλ-
φεια έχω φτάσει.
- Ε, εντάξει, άντε, έλα από εδώ και…
- Το άλλο είναι έτοιμο, δηλαδή, ε;

- Ναι, μωρέ.

- Βάλε τον άλλον να βάλει έναν ιμάντα, να το

φορτώσω κατευθείαν. Να προλάβουμε να πλη-

ρωθούμε και από τα δύο.

- Έλα, γεια.

- Καλά, θα σου έρθω εγώ από κει πέρα, σήμερα-

αύριο, γιατί έχω φορτωμένες κάτι μηχανούλες.

- Ωραία, ό,τι θες.

- Να φύγουν από την αποθήκη.

- Ωραία.

- Και είναι όλες καλές, μ@@@. Αμαρτία από τον

Θεό.

- Εντάξει.

- Λοιπόν, έχω ρίξει και κάτι άλλα πάνω τώρα, να

βγάλουμε τις μηχανές…

Τι δηλώνει ο ηθοποιός 
για το κύκλωμα

Μεταξύ των μελών της σπείρας συνελήφθη

και ένας ηθοποιός που έγινε γνωστός από το
σίριαλ «Κωνσταντίνου και Ελένης». Ο ίδιος,
σύμφωνα με πληροφορίες, φέρεται να είπε
στους αστυνομικούς για τη σχέση του με τον
φερόμενο ως αρχηγό της συμμορίας πως εδώ
και καιρό είχαν διαταραχθεί οι σχέσεις τους.
«Δεν θα το παίξω άγιος (...) αλλά εγώ δεν είμαι
κλέφτης αυτοκινήτων, δεν έχω κλέψει τίποτα»,
φέρεται να υποστήριξε ο ηθοποιός, ενώ, σύμ-
φωνα πάντα με πληροφορίες, είπε ότι το άτομο
αυτό (ο αρχηγός) τον είχε προσεγγίσει πριν
από δύο χρόνια και «μου ζήτησε να τον βοηθή-
σω με μερικά πλημμυρισμένα αυτοκίνητα, να
αλλάξω τις μηχανές». Μετά από κάποιο διά-
στημα όμως «δεν με πλήρωνε τα ποσά που εί-
χαμε συμφωνήσει» και αντιλήφθηκε ότι κάτι
συνέβαινε: «Αν έχω βλάψει κάποιον ιδιοκτήτη,
ζητάω συγγνώμη, το έχω μετανιώσει και ζητάω
συγγνώμη». 

Ο ηθοποιός και τα τέσσερα ακόμη από τα έξι μέ-

λη της συμμορίας που έκλεβε και «κλωνοποιού-

σε» αυτοκίνητα κρίθηκαν προφυλακιστέοι. 
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«Δεν θα το παίξω άγιος, αλλά εγώ δεν είμαι κλέφτης 
αυτοκινήτων», υποστηρίζει ο ηθοποιός

Αστυνομικός μετέφερε 100 κιλά χασίς με υπηρεσιακό όχη-

μα και προσπάθησε να ξεφύγει από έλεγχο που του έκαναν

συνάδελφοί του. Ακολούθησε τρελή καταδίωξη στην Ηγουμε-

νίτσα και τελικά ο ένστολος… ναρκέμπορος συνελήφθη!

Ακούγεται σαν σενάριο χολιγουντιανής ταινίας, όμως είναι

όσα έζησαν οι κάτοικοι της πόλης.

Όλα ξεκίνησαν τα ξημερώματα της Παρα-

σκευής, όταν οι κανονικοί αστυνομικοί παρα-

τήρησαν την ύποπτη πορεία του περιπολικού,

μέσα στο οποίο ήταν στοιβαγμένη τεράστια

ποσότητα «μαύρου». Όταν του έκαναν νόημα

να σταματήσει, εκείνος τους αγνόησε επιδει-

κτικά και άρχισε να προχωρά. Αυτό έβαλε σε

υποψίες τους αστυνομικούς, οι οποίοι τον ακολούθησαν.

Εκείνος άρχισε να αναπτύσσεται ταχύτητα μέσα στο προάστιο

της Ηγουμενίτσας και προσπάθησε να διαφύγει χωρίς να υπα-

κούει στα σήματα των συναδέλφων του που τον καλούσαν να

σταματήσει το όχημα για να ελεγχθεί.

Τότε ξεκίνησε η τρελή καταδίωξη, με αποτέλεσμα να προ-

κληθούν ζημιές σε σταθμευμένα αυτοκίνητα αλλά και στα δύο

υπηρεσιακά. Εντέλει, ο αρχιφύλακας, 41 ετών, έχασε τον

έλεγχο και το ύποπτο υπηρεσιακό όχημα προσέκρουσε σε

τρία σταθμευμένα οχήματα. Στον έλεγχο που ακολούθησε

διαπιστώθηκε πως μετέφερε 102,5 κιλά ακατέργαστης κάννα-

βης συσκευασμένα σε 19 διαφορετικά δέματα και σε σάκους.

Το πρώτο ερώτημα που τέθηκε άμεσα ήταν αν ο συγκεκριμέ-

νος ένστολος ήταν σε μυστική αποστολή. Όμως, από τη Διεύ-

θυνση Εσωτερικών υποθέσεων διαπιστώθηκε πως υπήρχαν

κάποιου είδους «επαφές» με Αλβανό έμπορο ναρκωτικών.

Πλέον διεξάγονται εξονυχιστικές έρευνες για να διαπιστωθεί τι

ακριβώς έχει συμβεί. Παράλληλα, οι Αρχές πέρασαν χειροπέ-

δες και σε έναν άλλον 50χρονο αστυνομικό, ο οποίος είχε αφή-

σει το υπηρεσιακό του όπλο μέσα στο περιπολικό που μετέφε-

ρε τα ναρκωτικά. Ο συγκεκριμένος άνδρας εντοπίστηκε σε κα-

φετέρια της περιοχής την ώρα που βρισκόταν σε υπηρεσία.

Οι δύο άνδρες αναμένεται να απολογηθούν ενώπιον του

ανακριτή και να δώσουν τις δικές τους εξηγήσεις αλλά και την

εκδοχή τους για όσα έγιναν. Η υπόθεση θυμίζει αρκετά το σε-

νάριο της ταινίας «Fast and Furious», στην οποία ο ηθοποιός

Πολ Γουόκερ υποδυόταν τον μυστικό αστυνομικό, ο οποίος

μπήκε σε μια συμμορία και τελικά εγκατάλειψε την υπηρεσία

του για να ακολουθήσει τους κακοποιούς και να ενταχθεί κα-

νονικά στην ομάδα τους. Εν προκειμένω, μένει να αποδειχτεί

στη δίκη που θα πραγματοποιηθεί αν και σε ποιο βαθμό εμ-

πλέκονται οι δύο αστυνομικοί με το κύκλωμα των εμπόρων

ναρκωτικών.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Η τρελή καταδίωξη και τα 100 κιλά 
χασίς στο όχημα της ΕΛΑΣ

Αστυνομικός-ναρκέμπορος είχε κάνει το περιπολικό... βαποράκι

«ΕΧΩ ΦΟΡΤΩΜΕΝΕΣ ΚΑΤΙ ΜΗΧΑΝΟΥΛΕΣ»

Οι αποκαλυπτικοί
διάλογοι της σπείρας
που έκλεβε αυτοκίνητα



Μ
ε τις αγορεύσεις των τριών συνηγό-
ρων προς υποστήριξη της κατηγο-
ρίας, οι οποίοι εκπροσωπούν τη

12χρονη στο δικαστήριο, συνεχίστηκε χθες η
δίκη για την ανήλικη στον Κολωνό. Σύμφωνα
με πληροφορίες, ζήτησαν από τους δικαστές
και τους ενόρκους να μην υιοθετήσουν την ει-
σαγγελική πρόταση ως προς το απαλλακτικό
σκέλος για τον βασικό κατηγορούμενο, τονί-
ζοντας παράλληλα ότι η 12χρονη στις καταθέ-

σεις της έχει πει ότι η κατηγο-
ρούμενη μητέρα της δεν ήξε-
ρε ότι το παιδί της είχε πέσει
θύμα σεξουαλικής εκμετάλ-
λευσης. Κατά την έναρξη της
χθεσινής συνεδρίασης στο
Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο οι
συνήγοροι υπεράσπισης των
κατηγορουμένων προχώρη-

σαν σε δήλωση ενώπιον της έδρας διαμαρτυ-
ρόμενοι για «στοχοποίηση» επειδή έχουν ανα-
λάβει τον ρόλο του υπερασπιστή στη δίκη. Κα-
τήγγειλαν ότι φορείς και πρόσωπα του δημό-
σιου βίου διατυπώνουν απόψεις οι οποίες
«καταλύουν το κράτος δικαίου και καταρρί-
πτουν το τεκμήριο της αθωότητας».

Όμως, για μια ακόμη μέρα δεν έλειψαν και οι
αντιδράσεις για το περιεχόμενο της εισαγγελι-
κής πρότασης. Από νωρίς έξω από τη δικαστι-
κή αίθουσα συγκεντρώθηκαν μέλη συλλογικο-
τήτων προκειμένου να διαμαρτυρηθούν. Πέριξ
του Εφετείου είχαν παραταχθεί ισχυρές αστυ-
νομικές δυνάμεις προκειμένου να αποφευχ-
θούν τυχόν έκτροπα. Η δίκη θα συνεχιστεί στις
19 Μαρτίου με τις αγορεύσεις των συνηγόρων
υπεράσπισης των κατηγορουμένων. Η διαδι-
κασία θα πρέπει να «τρέξει» με γοργούς ρυθ-
μούς και το δικαστήριο να εκδώσει την ετυμη-
γορία του σε σύντομο χρονικό διάστημα, κα-
θώς στις 7 Απριλίου λήγει το 18μηνο προσωρι-
νής κράτησης του βασικού κατηγορουμένου,
του 55χρονου ιδιοκτήτη mini market.

Ένωση Εισαγγελέων: Ασπίδα
προστασίας στη συνάδελφό τους

Στην αντεπίθεση πέρασαν οι εισαγγελείς

μετά τις αντιδράσεις που προκάλεσε η εισαγ-
γελική αγόρευση της εισαγγελέως Μαρίας
Ελένης Νικολού στη δίκη για τη σεξουαλική
εκμετάλλευση της 12χρονης από τον Κολω-
νό. Η Ένωση Εισαγγελέων Ελλάδος σήκωσε
ασπίδα προστασίας στην εισαγγελική λει-
τουργό στην κριτική που δέχεται αφενός
επειδή ζήτησε την απαλλαγή του 55χρονου
ιδιοκτήτη mini market από την κατηγορία του
βιασμού της ανήλικης και της διακεκριμένης
μαστροπείας, αφετέρου την καταδίκη της

μητέρας του κοριτσιού, κάνοντας λόγο για
«λεκτική βαρβαρότητα» από μερίδα ΜΜΕ,
δικηγόρων και πολιτικών προσώπων.

«Με αφορμή δημοσιεύματα με απαξιωτι-
κούς τίτλους, αλλά και δηλώσεις δικηγόρων
και πολιτικών προσώπων, που στρέφονται
σε βάρος εισαγγελικής λειτουργού για το
περιεχόμενο της πρότασής της σε δίκη που
βρίσκεται σε εξέλιξη, η Ένωση Εισαγγελέ-
ων Ελλάδος, χωρίς να υπεισέρχεται στην
ουσία της υπόθεσης, τονίζει ότι η καλόπιστη

κριτική προς τη δικανική κρίση των δικαστι-
κών και εισαγγελικών λειτουργών είναι
πάντοτε σεβαστή, πλην όμως δεν επιτρέπε-
ται, στον βωμό της ικανοποίησης της κοινής
γνώμης και του λαϊκού αισθήματος, να
υπερβαίνει κάθε μέτρο σεβασμού και ευ-
πρέπειας και να χρησιμοποιείται ως μοχλός
πίεσης και προσβολής του ελεύθερου και
ανεξάρτητου φρονήματός τους», αναφέρει
σε ανακοίνωσή της η Ένωση Εισαγγελέων
και καταλήγει ότι «εκφράζει για πολλοστή
φορά την ανησυχία της για τις τακτικές λε-
κτικής βαρβαρότητας σε βάρος των λει-
τουργών της Δικαιοσύνης, από όπου και αν
προέρχονται, και επισημαίνει ότι πρακτικές
αυτού του είδους δεν αρμόζουν σε ένα κρά-
τος δικαίου». 
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Ζήτησαν από τους δικαστές και τους ενόρκους 
να μην υιοθετήσουν την εισαγγελική πρόταση ως προς 
το απαλλακτικό σκέλος για τον ιδιοκτήτη μίνι μάρκετ

Κωλυσιεργία στη δίκη της Πισπιρίγκου καταγγέλλει ο δικηγόρος του Μάνου Δασκαλάκη
Την έντονη διαμαρτυρία του δικηγόρου του Μάνου Δασκαλά-

κη για «κωλυσιεργία» στη δίκη της Ρούλας Πισπιρίγκου για τον
θάνατο της Τζωρτζίνας προκάλεσαν οι αλλεπάλληλες διακοπές
των συνεδριάσεων προκειμένου να ολοκληρωθεί η αγόρευση
του συνηγόρου υπεράσπισης της κατηγορούμενης Αλέξη Κού-
για. Η σταγόνα που ξεχείλισε το ποτήρι για τον δικηγόρο Δημή-
τρη Γεωργακόπουλο, ο οποίος παρίσταται ως συνήγορος προς
υποστήριξη της κατηγορίας εκπροσωπώντας τον Μάνο Δασκα-
λάκη, ήταν η άδεια που έδωσε η έδρα να παρεμβληθεί η αγό-
ρευση της συνεργάτιδας του Αλ. Κούγια και να δοθούν ακόμη
δύο δικάσιμοι την ερχόμενη εβδομάδα ώστε να ολοκληρώσει

τη δική του αγόρευση ο γνωστός ποινικολόγος.
«Αποτελεί δυσάρεστη έκπληξη η ανοχή του δικαστηρίου στις

καθυστερήσεις εκ μέρους της υπεράσπισης», σημειώνει ο κ.
Γεωργακόπουλος, εκφράζοντας παράλληλα την άποψη ότι
υπάρχει «χαλαρότητα ως προς την ανάγκη έγκαιρης διεξαγω-
γής και ολοκλήρωσης της δίκης», επειδή έχει παραταθεί η προ-
σωρινή κράτηση της Ρούλας Πισπιρίγκου για ακόμη ένα εξάμη-
νο. Μάλιστα, ο δικηγόρος του Μάνου Δασκαλάκη αναφέρει και
περιστατικά όπου, όπως λέει, δόθηκε διακοπή, επειδή ο Αλ.
Κούγιας στις 21 Φεβρουαρίου ήθελε να παραβρεθεί σε ποδο-
σφαιρικό αγώνα. «Διαμαρτυρηθήκαμε εντονότατα στο δικαστή-

ριο για την κωλυσιεργία που διαπιστώνεται και αναμένουμε τις
επόμενες μέρες να ληφθούν οι κατάλληλες πρωτοβουλίες για
την πρόοδο και ολοκλήρωση της δίκης», καταλήγει ο κ. Γεωρ-
γακόπουλος. Αξίζει να σημειωθεί ότι οι επόμενες δύο δικάσι-
μοι, κατά τις οποίες η πρόεδρος του δικαστηρίου έχει ζητήσει
να ολοκληρωθεί η αγόρευση του Αλ. Κούγια, έχουν οριστεί για
τις 21 και 22 Μαρτίου. Όμως, στις 22 Μαρτίου έχει οριστεί και η
δικάσιμος για την υπόθεση θανάτου των άλλων δύο παιδιών της
κατηγορούμενης, όπου είναι η σειρά του Αλ. Κούγια να υποβά-
λει ερωτήσεις στον Μάνο Δασκαλάκη.

Λ. Κοντ.

«Αθώα η μάνα, ένοχος
ο βασικός κατηγορούμενος»

ΔΙΚΗΓΟΡΟΙ 12ΧΡΟΝΗΣ ΣΤΗΝ ΥΠΟΘΕΣΗ ΤΟΥ ΚΟΛΩΝΟΥ:

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Α
ναδρομικά κύριας σύνταξης για χιλιάδες
δικαιούχους με παράλληλη ασφάλιση
στο τέλος Μαρτίου, αλλά και για πρώην

εργαζομένους ΔΕΚΟ, τραπεζών και ΟΤΑ, λόγω
επανυπολογισμού της επικουρικής, δρομολογεί ο

ΕΦΚΑ. 
Σύμφωνα με υπολογισμούς, οι

δικαιούχοι αναδρομικών λόγω
παράλληλης ασφάλισης ανέρ-
χονται σε περίπου 85.000, ενώ το
ποσό που θα λάβουν ανέρχεται
στο 1 δισ. ευρώ. Σύμφωνα με τις
διαβεβαιώσεις που έχει δώσει η
υπουργός Εργασίας Δόμνα Μι-

χαηλίδου, έως το τέλος του μήνα και ενδεχομέ-
νως με την καταβολή της σύνταξης του Απριλίου,
οι δικαιούχοι θα δουν στους λογαριασμούς τους
τα σχετικά ποσά. Αυτό συμβαίνει γιατί συνταξιού-
χοι του ΗΣΑΠ, της Ολυμπιακής, Νομικών Προσώ-
πων Δημοσίου Δικαίου, αλλά και τραπεζών, δεν
είχαν δει τον επανυπολογισμό των συντάξεών

τους τόσο από τον νόμο Κατρούγκαλου όσο και
από τον νόμο Βρούτση, οπότε ο ΕΦΚΑ πρέπει να
ολοκληρώσει τη διαδικασία και να προχωρήσει
στη γρήγορη απονομή των συντάξεων, με βάση
τον σωστό και μη αμφισβητούμενο τρόπο που
προβλέπεται για τις συγκεκριμένες κατηγορίες
δικαιούχων.

Από την άλλη, αυξημένα ποσά από αναδρομικά
δικαιούνται χιλιάδες συνταξιούχοι των ΔΕΚΟ,
τραπεζών, δήμων, δημοσιογράφοι κ.λπ., καθώς
θα προχωρήσει η εκκαθάριση των εισφορών με
βάση το ποσοστό των κρατήσεων που τους έχουν
γίνει και όχι με το προηγούμενο οριζόντιο σύστη-
μα 6%. Σημειώνεται ότι πάνω από 50.000 συνταξι-
ούχοι είχαν επί σειρά ετών κρατήσεις, οι οποίες
ξεκινούσαν από 6,01% και έφταναν έως και το

14,75%, αλλά η τελική σύνταξη που τους απονεμή-
θηκε ήταν υπολογισμένη με κρατήσεις 6%. Βασι-
κός λόγος καθυστέρησης ήταν η έλλειψη λογισμι-
κού, καθώς από την 1η/1/2015 ισχύει ο διπλός
υπολογισμός των κρατήσεων για την επικουρική
σύνταξη. Αυτό σημαίνει ότι από το πρώτο ένσημο
του ασφαλισμένου έως τις 31/12/2014 ισχύει μη-
νιαίο ποσοστό αναπλήρωσης 0,45%, ενώ από την
1η/1/2015 και μετά λαμβάνονται υπ’ όψιν οι ει-
σφορές που καταβάλλει ο ασφαλισμένος σε συν-
δυασμό με την ηλικία στην οποία βρίσκεται όταν
καταθέτει αίτηση συνταξιοδότησης. 

Έτσι, η μηνιαία επικουρική σύνταξη αναμένεται
να αυξηθεί έως και 400 ευρώ για όσους είχαν πο-
λύ υψηλές κρατήσεις, οπότε θα πρέπει να επι-
στραφούν και όλα τα αναδρομικά, από τότε που
βγήκαν στη σύνταξη. Για συνταξιούχους που απο-
χώρησαν το 2015 από τις τράπεζες ή άλλα ταμεία
και πλήρωναν παραπάνω εισφορές, θεμελιώνουν
δικαίωμα για επιστροφή ποσών ακόμη και έως
4.800 ευρώ ετησίως, σε κάποιες περιπτώσεις!

ΕΥΤYΧΗΣ ΒΑΣΙΛAΚΗΣ 
Ο επιχειρηματίας 
που δίνει φτερά 
στην Aegean

EUROBANK
Πώς και γιατί 
έκανε «μπίνγκο» 
το 2023
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Από τότε που βγήκαν στη σύνταξη -
Ποιοι περιμένουν υψηλότερες
συντάξεις έως και 400 ευρώ

Έρχονται αναδρομικά 
για χιλιάδες συνταξιούχους

Έρχονται αναδρομικά 
για χιλιάδες συνταξιούχους

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Ε
υκαιρία για να φορτίσουν τις μπατα-
ρίες μέσα από μια σύντομη απόδρα-
ση αποτελούν τα δύο τριήμερα του

Μαρτίου για τους Έλληνες, καθώς σημει-
ώνεται αυξημένη ζήτηση στα αεροπορικά
εισιτήρια, κυρίως για προορισμούς στο
εξωτερικό.

Όσοι από τους εκδρομείς επέλεξαν να
ταξιδέψουν στο εξωτερικό φρόντισαν και
έκλεισαν τα εισιτήριά τους νωρίτερα, κα-

θώς ήδη έναν μήνα πριν από την Κα-
θαρά Δευτέρα οι πτήσεις για τις μέ-
ρες αυτές είχαν πληρότητα που υπε-
ρέβαινε το 50%, με ανάλογη την ει-
κόνα και για το τριήμερο της 25ης
Μαρτίου. Αντίθετα, στις πτήσεις

εσωτερικού καταγράφεται η τάση οι
εκδρομείς να προχωρούν στην κρά-

τηση αρκετά πιο κοντά στην ημερομηνία
της αναχώρησης.

Η Σμύρνη, η Βασιλεία, το Στρασβούργο,
το Ίνσμπρουκ, η Κολωνία, το Βελιγράδι, η
Λάρνακα, το Γερεβάν, το Μάντσεστερ, η
Ρώμη και το Παλέρμο αποτελούν τις κορυ-
φαίες επιλογές για τα μαρτιάτικα τριήμερα,
ωστόσο και το Κάιρο συγκαταλέγεται στις
επιλογές των εκδρομέων, ενώ αξιοσημεί-
ωτη προτίμηση συγκεντρώνει και το Μαρα-
κές, καθώς οι πτήσεις από και προς το αε-
ροδρόμιο της πόλης παρουσιάζουν πληρό-
τητα που υπερβαίνει το 95% κατά τις μέρες
υψηλού ενδιαφέροντος.

Τα ελληνικά νησιά
στις εγχώριες επιλογές

Όσοι παραμένουν «πιστοί» σε προορι-
σμούς «εντός των τειχών», τα ελληνικά νη-
σιά είναι στις βασικές επιλογές των εκδρο-
μέων, φέρνοντας το καλοκαίρι ολοένα και
πιο κοντά. Μάλιστα, οι περισσότεροι φαί-
νεται να επεκτείνουν τα εν λόγω τριήμερα
κατά μία ή ακόμη και δύο μέρες, αφού η κί-
νηση κατά μέσο όρο καταγράφεται από την
Πέμπτη έως και την Τρίτη και στις δύο πε-
ριπτώσεις.

Αναφορικά με το τριήμερο της Καθαράς
Δευτέρας, η κίνηση από τη βάση της Aege-
an στην Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη εμφα-
νίζεται πολύ ικανοποιητική με πληρότητες
που φτάνουν και ανά περίπτωση ξεπερ-
νούν το 75% - μην ξεχνάμε τις last minute
κρατήσεις, οι οποίες εξαντλούν και τις τε-
λευταίες διαθέσιμες θέσεις.

Όσοι αναχωρούν από την Αθήνα δεί-

χνουν μεγαλύτερη προτίμηση στις σύντο-
μες αποδράσεις στο εξωτερικό, σε ποσο-
στό 80% της συνολικής επιβατικής κίνησης
του τριημέρου, ενώ οι Θεσσαλονικείς πα-
ρουσιάζουν ίδια προτίμηση για προορι-
σμούς εξωτερικού και εσωτερικού.

Η κίνηση προς τους διεθνείς προορι-

σμούς από την Αθήνα και τη Θεσσαλονί-
κη ξεκίνησε κυρίως την Πέμπτη, 14 του
Μάρτη, και την Παρασκευή 15 Μαρτίου,
με επιστροφή ανήμερα την Καθαρά Δευ-
τέρα αλλά και την επομένη. Το τριήμερο
της Καθαράς Δευτέρας φαίνεται πως
αποτέλεσε αφορμή για κάποιους είτε να

ξεκινήσουν νωρίτερα είτε να παρατεί-
νουν τις διακοπές τους και να μείνουν
περισσότερες από τρεις μέρες στον προ-
ορισμό της αρεσκείας τους.

Αθηναίοι και Θεσσαλονικείς για το
εξωτερικό επέλεξαν το Όσλο, την Μπο-
λόνια, τη Γενεύη, το Άμστερνταμ, το Μό-
ναχο, ενώ αντίστοιχα στις εγχώριες πτή-
σεις αυξημένο το ενδιαφέρον ήταν μετα-
ξύ άλλων για Σκιάθο, Λέρο, Σητεία, Ηρά-
κλειο, Λήμνο, Κω.

Στο 70% η πληρότητα
στις πτήσεις της 25ης

Σε ό,τι αφορά το τριήμερο της 25ης Μαρ-
τίου, οι πληρότητες μέχρι την περασμένη
Πέμπτη άγγιζαν το 70% στις πτήσεις της Ae-
gean από τη βάση της Αθήνας και της Θεσ-
σαλονίκης. Όσοι θα αναχωρήσουν από την
Αθήνα έδειξαν μεγαλύτερη προτίμηση στις
σύντομες αποδράσεις στο εξωτερικό, ενώ
οι επιβάτες από τη Θεσσαλονίκη φαίνεται
να προτιμούν το ίδιο τους προορισμούς του
εξωτερικού και του εσωτερικού.

Για την 25η Μαρτίου, από την Αθήνα η κί-
νηση ξεκινάει την Πέμπτη 21 Μαρτίου και
κορυφώνεται την Παρασκευή 22 Μαρτίου
για τους διεθνείς προορισμούς, ενώ για
τους προορισμούς εσωτερικού ξεκινάει
την Παρασκευή έως και το Σάββατο. Η επι-
στροφή έχει προγραμματιστεί κυρίως για
τη Δευτέρα, ενώ σε κάποιες περιπτώσεις
διεθνών πτήσεων έχει προγραμματιστεί
για την Τρίτη 26 Μαρτίου.

Από τη βάση της Θεσσαλονίκης η κίνηση
προς τους διεθνείς προορισμούς παρατη-
ρείται κυρίως την Τετάρτη και την Πέμπτη,
με επιστροφή τη Δευτέρα και την Τρίτη και
προς προορισμούς εσωτερικού η κίνηση
συγκεντρώνεται την Παρασκευή, με επι-
στροφή κυρίως τη Δευτέρα 25 του Μάρτη.
Είναι σαφές πως οι Έλληνες συνηθίζουν
να παρατείνουν το ταξίδι τους ή να ξεκι-
νούν νωρίτερα από τον διαθέσιμο χρόνο
του τριημέρου. 

ΘΑ ΦΥΓΩ ΜΕ ΤΟΥΣ ΦΙΛΟΥΣ ΜΟΥ ΓΙΑ ΚΑΪΡΟ...

Οι Έλληνες πάνε
για άλλες πολιτείες

τα τριήμερα
του Μαρτίου

Ποιες είναι οι προτιμήσεις στις εκτός συνόρων 
αποδράσεις την Καθαρά Δευτέρα και την 25η Μαρτίου 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Κάιρο

Βασιλεία Σμύρνη



Ο
Ευτύχης Βασιλάκης, διευθύνων σύμβουλος
του Ομίλου Βασιλάκη, κατέκτησε τον τίτλο EY
Έλληνας «Επιχειρηματίας της Χρονιάς» για το

2023. Ο πρόεδρος της AEGΕΑΝ έχει κάθε λόγο να χα-
μογελά.  Η εισηγμένη αεροπορική εταιρεία πα-
ρουσίασε αποτελέσματα ρεκόρ, καταγράφον-
τας από τις καλύτερες επιδόσεις του κλάδου,
κάτι που επιβεβαιώνει τις στρατηγικές επιλο-
γές της διοίκησης και προσωπικά του Ευτύχη
Βασιλάκη.

Τα λειτουργικά κέρδη προ φόρων και τόκων
διαμορφώθηκαν στα 246,8 εκατ. ευρώ με αύ-
ξηση 68% το 2022, και τα κέρδη μετά από φό-
ρους έφτασαν στα 168,7 εκατ. ευρώ, 58% υψη-
λότερα σε σχέση με το 2022. Τα ταμειακά διαθέσιμα,
ισοδύναμα και λοιπές χρηματοοικονομικές επενδύ-
σεις διαμορφώθηκαν σε 709,3 εκατ. ευρώ στις
31/12/2023, ενώ τα ίδια κεφάλαια διαμορφώθηκαν σε
418,8 εκατ. ευρώ. Ο συνολικός δανεισμός της εται-
ρείας, εξαιρουμένων των μισθώσεων, διαμορφώθη-
κε στα 220,3 εκατ. ευρώ με σημαντική μείωση από το
2022, μετά και την αποπληρωμή των δανείων που εί-
χε λάβει κατά τη διάρκεια της πανδημίας. Το 2024 ο
όμιλος προγραμματίζει να διευρύνει τη δραστηριότη-
τά του κυρίως από τη βάση της Αθήνας, ενισχύοντας
τη συχνότητα των πτήσεων σε υφιστάμενα δρομολό-
για προς χώρες όπως Ηνωμένο Βασίλειο, Γερμανία,
Ισπανία, Πορτογαλία, Ιταλία και Ηνωμένα Αραβικά
Εμιράτα, προσφέροντας 7% περισσότερες θέσεις.

Γενναιόδωρο μέρισμα 
Έχοντας εξαγοράσει τα warrants του Δημοσίου και

χωρίς πλέον να υπάρχουν οι περιορισμοί που συνδέ-
ονταν με την κρατική συμμετοχή, η διοίκηση της
Aegean επανέρχεται σε γενναιόδωρη πολιτική αντα-
μοιβής των μετόχων, διανέμοντας το 40% των καθα-

ρών κερδών της χρήσης 2023.
Ειδικότερα, η διοίκηση θα προτείνει μέρι-

σμα 0,75 ευρώ ανά μετοχή, δηλαδή συνολικά
67,6 εκατ. ευρώ. Με βάση την τιμή κλεισίματος
στο τέλος του 2023, το μέρισμα αυτό διαμορ-
φώνει μια μερισματική απόδοση 6,7%.

Με το πείσμα και τη διορατικότητα που τον
διακρίνουν, ο Ευτύχης Βασιλάκης κατάφερε
να κλείσει τις πληγές που είχε ανοίξει στην εγ-
χώρια αεροπορική εταιρεία η πανδημία του

κορονοϊού.
Την περίοδο εκείνη οι αεροπορικές σε όλο τον κό-

σμο περνούσαν δύσκολες ώρες. Ο επικεφαλής της
Aegean κρατούσε χαμηλούς τόνους και ταυτόχρονα
εξέφραζε τη βεβαιότητα ότι, όταν τέλειωνε αυτή η πε-
ριπέτεια, η ελληνική αεροπορική εταιρεία θα κατα-
κτούσε πάλι τους αιθέρες, όπερ και εγένετο.

Το ταλέντο, τα ξενύχτα και το «δαχτυλίδι» 
Ο Ευτύχης Βασιλάκης όταν ήταν νεαρός ακόμα

έδειξε πως διαθέτει ένα εντυπωσιακό ταλέντο στη
διαχείριση επιχειρήσεων. Πάλεψε σκληρά και όπως
λένε όσοι τον γνωρίζουν, επάξια κέρδισε να ηγείται
του κολοσσού που δημιούργησε ο πατέρας του, ο αεί-
μνηστος Θεόδωρος Βασιλάκης. Εργαζόταν ατελεί-
ωτες ώρες στο γραφείο του που βρισκόταν στην οδού
Bιλτανιώτη, στην Κάτω Κηφισιά και ήταν πάντα τα-
κτοποιημένο.

Πεισματάρης και εύστροφος από τη νεαρή του ηλι-
κία, εξέπληττε εμπειρότερους μάνατζερ, καθώς διέ-
θετε την ικανότητα να ολοκληρώνει πρότζεκτ εντός
μίας ημέρας, την ώρα που άλλοι χρειάζονταν εβδο-
μάδες.

Με σοβαρότητα, τόλμη και αυτοπεποίθηση, ο Ευτύ-
χης Βασιλάκης ενέπνεε εμπιστοσύνη και σεβασμό. Οι
εργαζόμενοι της Aegean το κατάλαβαν αυτό στη
διάρκεια της πανδημικής κρίσης: Όταν οι άλλες αε-
ροπορικές απέλυαν κατά χιλιάδες τους εργαζομέ-
νους, η ελληνική αεροπορική διατήρησε σε πολύ με-
γάλο βαθμό το προσωπικό της, το οποίο μάλιστα στή-
ριξε με ποικίλους τρόπους. «H Aegean είμαστε
εμείς», ήταν το μότο που είχε εμπνευστεί ο Ευτύχης
Βασιλάκης για την αεροπορική και το τήρησε απα-
ρέγκλιτα όταν κατέστη ανάγκη. 

Όλα τα παραπάνω χαρακτηριστικά οδήγησαν τον
Ευτύχη Βασιλάκη στο να κάνει πραγματικότητα το
όραμα του πατέρα του για μια πανίσχυρη εισηγμέ-
νη, που μπορεί να ανταγωνίζεται διεθνείς κολοσ-
σούς. Και αποτέλεσε κίνηση ματ από τον Ευτύχη
Βασιλάκη η συγχώνευση της Aegean με την
Olympic, εγχείρημα που του έδωσε το «δαχτυλίδι»
της διαδοχής.
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Εργασιομανής, ταλαντούχος και
πεισματάρης, δεν πτοήθηκε από 

την πανδημία του κορονοϊού 
- Τα ξενύχτια και το «δαχτυλίδι»

που πήρε με το σπαθί του

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΕΥΤΥΧΗΣ  ΒΑΣΙΛΑΚΗΣ

Ο επιχειρηματίας 
που δίνει φτερά 
στην AEGEAN 
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Τ
ο κατασκευαστικό της πλάνο
για την ανάπτυξη και παροχή
ενός πανελλαδικού δικτύου

οπτικών ινών που φτάνει μέχρι το
σπίτι έως και το 2025 ανακοίνωσε η
θυγατρική της ΔΕΗ, η ΔΕH FiberGrid.
Σύμφωνα με το πλάνο, οι οπτικές ίνες
θα φτάσουν σε 1,7 εκατ. νοικοκυριά
και επιχειρήσεις.

Με το δίκτυο Fiber to the Home της
ΔΕH FiberGrid να έχει φτάσει ήδη σε
140.000 σπίτια σε 12 δήμους της Αττι-

κής, σε μόλις 10 μήνες, η εταιρεία
ανέθεσε με διαγωνιστική διαδι-
κασία σε 12 αναδόχους την κατα-
σκευή δικτύου Fiber to the Home
σε επιπλέον περιοχές στην Αττική
και σε Θεσσαλονίκη, Πάτρα, Ηρά-
κλειο, Βόλο, Καλαμάτα, Λάρισα,
Ιωάννινα, Κόρινθο, Τρίκαλα, Κο-
ζάνη, Βέροια και Μεγαλόπολη. Οι

περιοχές έχουν επιλεγεί με βάση με-
ταξύ άλλων την πληθυσμιακή κάλυψη
και την έλλειψη υποδομών FTTH.

Στόχος της ΔΕH FiberGrid είναι το
δίκτυο FTTH να φτάσει σε 500.000 νοι-
κοκυριά και επιχειρήσεις στο τέλος
του 2024 και σε 1,7 εκατ. το 2025 στις
παραπάνω περιοχές.

Συνολικά, ο στόχος του Ομίλου ΔΕΗ
είναι να προσφέρει κάλυψη με οπτική
ίνα μέχρι το σπίτι σε 3 εκατ. νοικοκυριά
και επιχειρήσεις σε όλη τη χώρα εντός
της επόμενης πενταετίας. Οι επενδύ-
σεις για την περίοδο 2024-2026 θα
ανέλθουν σε περίπου 680 εκατ. ευρώ.

Αξίζει να σημειωθεί ότι στην αρχιτε-
κτονική του δικτύου που κατασκευάζει

η ΔΕH FiberGrid αντιστοιχεί μία οπτική
ίνα ανά συνδρομητή μέχρι το σημείο
συγκέντρωσης (καμπίνα), εξασφαλί-
ζοντας τη μελλοντική επεκτασιμότητα

του δικτύου και δίνοντας στους παρό-
χους τη δυνατότητα υπηρεσίας σκοτει-
νής ίνας (dark fiber).

Η ΔΕH FiberGrid σκοπεύει να διαθέ-

σει μέσω χονδρικής το νέο δίκτυο με
δύο τρόπους. 

Ο πρώτος αφορά τη διάθεση χονδρι-
κής υπηρεσίας bitstream με ταχύτητες
που μπορούν να φτάνουν έως και τα 10
Gbps. O δεύτερος είναι με τη διάθεση
υπηρεσίας σκοτεινής ίνας (dark fiber),
με την οποία ο κάθε πάροχος μπορεί
να προσφέρει στον τελικό πελάτη του
ό,τι υπηρεσίες επιθυμεί.

Ο Κρίστιαν Χατζημηνάς, ιδρυτής και CEO της TH-
EON και ιδρυτής του EFA GROUP, αναδείχθηκε «Διε-
θνώς Αναπτυσσόμενος Επιχειρηματίας» στο πλαίσιο
του διαγωνισμού της EY, Έλληνας Επιχειρηματίας της
Χρονιάς 2023, στην τελετή απονομής που διεξήχθη
στις 13 Μαρτίου στο Μέγαρο Μουσικής. Ο διαγωνι-
σμός διοργανώθηκε στη χώρα μας για ένατη φορά από
την EY Ελλάδας, με στόχο να αναδείξει την επιχειρη-
ματική αριστεία και να τιμήσει τους επιχειρηματίες
που καινοτομούν και δημιουργούν μακροπρόθεσμη
αξία, επενδύοντας στην εξωστρέφεια, την καινοτομία,
τη βιώσιμη ανάπτυξη και το ανθρώπινο κεφάλαιο.

Οι υποψήφιοι επιχειρηματίες, που διακρίθηκαν για
τις υψηλές επιδόσεις τους, τον πρωτοποριακό τρόπο
σκέψης, τις ηγετικές ικανότητές τους, την αναπτυξια-
κή δυναμική τους, το καινοτόμο πνεύμα και την κοι-
νωνική ευαισθησία τους επιλέχτηκαν από την ανεξάρ-
τητη εννεαμελή κριτική επιτροπή του διαγωνισμού,
υπό την προεδρία του Βασίλειου Κάτσου, προέδρου
και συνιδρυτή της VNK Capital και EY Έλληνα «Επιχει-
ρηματία της Χρονιάς» 2008.

Ο Κρίστιαν Χατζημηνάς, ξεκινώντας το 1989 με την
ίδρυση της EFA VENTURES στην Αθήνα, που σύντομα
έγινε ένας από τους κορυφαίους προμηθευτές υπη-
ρεσιών βιομηχανικής συνεργασίας, ιδρύει κατόπιν το
1997 τη THEON, τη μοναδική ελληνική εταιρεία σχε-
δίασης και παραγωγής ηλεκτροοπτικών συστημάτων
νυχτερινής όρασης και θερμικής απεικόνισης, με
εφαρμογές στην άμυνα και την ασφάλεια που εξελίχ-
θηκε σε μία από τις σημαντικότερες εταιρείες στην
παγκόσμια αγορά. 

Σήμερα, η THEON έχει εξελιχθεί σε έναν όμιλο
εταιρειών που διαθέτει παγκόσμιο αποτύπωμα με
γραφεία, μεταξύ άλλων, στην Αθήνα, τη Λευκωσία, το
Άρλινγκτον, το Άμπου Ντάμπι, το Ντουμπάι και τη Σιγ-
καπούρη, καθώς και τρεις εγκαταστάσεις παραγωγής
στην Αθήνα, στο Βέτσλαρ (Γερμανία) και στο Πλίμουθ
(ΗΠΑ). Οι εξαγωγές του αντιπροσωπεύουν περισσό-
τερο από το 95% του συνολικού του τζίρου, σε 68 χώ-
ρες σε όλο τον κόσμο, ενώ μέχρι το 2023 η ΤΗΕΟΝ εί-
χε κατασκευάσει και διαθέσει περισσότερα από
150.000 συστήματα σε όλο τον κόσμο. 

Διαγωνισμός της EY: Ο Κρίστιαν Χατζημηνάς «Διεθνώς Αναπτυσσόμενος Επιχειρηματίας» 

Άνοιγμα σε επιπλέον περιοχές στην Αττική και 
σε Θεσσαλονίκη, Πάτρα, Ηράκλειο, Βόλο, Καλαμάτα, Λάρισα,
Ιωάννινα, Κόρινθο, Τρίκαλα, Κοζάνη, Βέροια και Μεγαλόπολη 

Οπτική ίνα σε 1,7εκατ. πελάτες 
με επενδύσεις €680 εκατ. 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΔΕH FIBERGRID

Ο πρόεδρος και
διευθύνων 
σύμβουλος 
της ΔΕΗ 
Γ. Στάσσης 
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ι παθογένειες του παρελθόντος

στον τρόπο παραγωγής των μεγά-

λων έργων υποδομής δεν είναι

άσχετες από τις μεγάλες καθυστε-

ρήσεις που χαρακτήρισαν στο πα-

ρελθόν την κατασκευή του μετρό

Θεσσαλονίκης και η διαιώνιση των

πρακτικών αυτών ενδεχομένως να

δημιουργήσει περαιτέρω καθυστε-

ρήσεις και προβλήματα στα έργα

που χρηματοδοτούνται από το Τα-

μείο Ανάκαμψης, δήλωσε κατά τη

διάρκεια συζήτησης στο συνέδριο «Greece

Talks Thessaloniki» ο αντιπρόεδρος του ΔΣ

και διευθύνων σύμβουλος της Intrakat

Αλέξανδρος Εξάρχου.

Ο επικεφαλής της Intrakat έκανε έκκλη-

ση να αντιμετωπιστεί αποφασιστικά αυτή η

αρνητική παρακαταθήκη μέσα από θεσμι-

κές μεταρρυθμίσεις που θα αλλάξουν τον

τρόπο με τον οποίο σχεδιάζονται και υλο-

ποιούνται τα μεγάλα έργα ώστε υπάρξει

επιτάχυνση του προγράμματος ανάπτυξης

υποδομών της χώρας συνολικά.

Να λυθεί το πρόβλημα
με τις εγγυητικές επιστολές

Ο κ. Εξάρχου πρότεινε να καταργηθούν

οι προκαταβολές στα δημόσια έργα (ώστε

να μην επιβαρύνεται και ο εργολάβος με

την έκδοση εγγυητικών) ή, αν είναι απαραί-

τητο, αυτές να χορηγούνται, να κατατίθενται

σε ειδικό, δεσμευμένο λογαριασμό, όπως

συμβαίνει και σε μεγάλα έργα του εξωτερι-

κού, με στόχο αυτές προκαταβολές να διο-

χετεύονται πραγματικά στα έργα εκείνα για

τα οποία είχαν αρχικά χορηγηθεί.

Επίσης, επισήμανε το γεγονός ότι

την ώρα που επίκεινται πολύ μεγάλα

έργα υποδομών του Ταμείου Ανάκαμ-

ψης, οι τράπεζες όλο και πιο συχνά

αδυνατούν να εκδώσουν εγγυητικές

επιστολές, ανεξάρτητα από τη χρημα-

τοοικονομική κατάσταση του εκάστο-

τε κατασκευαστή, κάνοντας έκκληση

να λυθεί το ζήτημα νομοθετικά.

Μάλιστα, σχολίασε ότι το πιο δύσκολο

πράγμα σήμερα είναι να εκδώσει κανείς

εγγυητική επιστολή, ενδεικτικά της τάξης

των 5 εκατ. ευρώ από συστημική τράπεζα,

διότι ο νόμος ταυτίζει την εγγυητική επιστο-

λή με δανεισμό, με αποτέλεσμα το αίτημα

να επηρεάζεται από το πολύ βαρύ ρυθμιστι-

κό πλαίσιο με το οποίο λειτουργεί ο συστη-

μικός τραπεζικός τομέας. Επιπλέον, ο κ.

Εξάρχου τόνισε ότι είναι απαραίτητο να

δούμε σοβαρά όχι μόνο πώς θα απορροφη-

θούν τα κονδύλια αλλά κυρίως και το πώς

θα εκτελεστούν τα έργα.

Τα εύσημα για
το μετρό Θεσσαλονίκης

Αναφερόμενος στο έργο του μετρό Θεσ-

σαλονίκης, ο κ. Εξάρχου επισήμανε ότι η

κυβέρνηση και όλοι οι εμπλεκόμενοι φο-

ρείς κάνουν ό,τι μπορούν για να βοηθήσουν

το έργο και υπογράμμισε ότι το μετρό ολο-

κληρώνεται - και αυτό οφείλεται στη συ-

νεργασία μεταξύ της κατασκευάστριας κοι-

νοπραξίας, της ελληνικής κυβέρνησης και

της Ελληνικό Μετρό.

Επίσης, τοποθετήθηκε και για την επόμε-

νη μέρα των συγκοινωνιών της Θεσσαλονί-

κης, σημειώνοντας ότι χρειάζονται περισσό-

τερα μέσα σταθερής τροχιάς και επεκτάσεις

του μετρό τόσο προς τα δυτικά όσο και προς

το αεροδρόμιο «Μακεδονία». Ενώ επιβεβαί-

ωσε ότι έως το καλοκαίρι του 2025 η Άκτωρ

θα ολοκληρώσει την επέκταση της Καλαμα-

ριάς και παρατήρησε πως ο σταθμός «Βενι-

ζέλου» της κύριας γραμμής θα είναι μοναδι-

κός στην Ευρώπη και ένα ζωντανό μουσείο

λόγω των σπάνιων αρχαιοτήτων του.

Πώς κατέστη δυνατό
ένα δύσκολο εγχείρημα

Παράλληλα, μιλώντας με την ιδιότητα

του Partner της Thrivest Holdings, η

οποία επενδύει στον τραπεζικό τομέα

στην Ελλάδα με στόχο τη δημιουργία του

5ου τραπεζικού πυλώνα, ο κ. Εξάρχου τό-

νισε ότι στην αρχή, όταν οι μέτοχοι της

Thrivest ξεκινούσαν το εγχείρημα, αυτό

φάνταζε εξαιρετικά δύσκολο και πρό-

σθεσε ότι μόνο χάρη στην υποστήριξη της

ελληνικής κυβέρνησης και την επανεισα-

γωγή του προγράμματος «Ηρακλής» τε-

λικά κατέστη εφικτό και σύντομα θα ολο-

κληρωθεί.

«Να καταργηθούν 
οι προκαταβολές 
στα δημόσια έργα»

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Τι είπε ο αντιπρόεδρος του ΔΣ και διευθύνων σύμβουλος
της Intrakat για τον πέμπτο τραπεζικό πυλώνα

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΕΞΑΡΧΟΥ: 
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Πώς και γιατί 
έκανε «μπίνγκο» το 2023
Πώς και γιατί 
έκανε «μπίνγκο» το 2023

Η
έκρηξη των εσόδων από τόκους που οδήγησε σε
εκτίναξη των οργανικών εσόδων, καθώς και η υψηλή
απόδοση των ιδίων κεφαλαίων αποτέλεσαν τα «κλει-

διά» για τη διατήρηση των κερδών της Eurobank άνω του 1
δισ. ευρώ το 2023. Τα καθαρά κέρδη του ομίλου διαμορφώ-
θηκαν στο 1,14 δισ. ευρώ και παρά το γεγονός ότι ήταν μει-
ωμένα κατά 15% σε σχέση με το 2022 (είχαν διαμορφωθεί στο

1,347 δισ. ευρώ), εντούτοις, είναι αρκετά για μια «επι-
θετική» μερισματική πολιτική, της τάξης του 25%,
όπως ανακοίνωσε σχετικά ο διευθύνων σύμβουλος
της τράπεζας Φωκίων Καραβίας. Τα μεγέθη υπερέβη-
σαν τις αρχικές προσδοκίες και συγκεκριμένα δια-
μορφώθηκαν ως εξής:

1. Τα καθαρά έσοδα από τόκους αυξήθηκαν κα-
τά 46,9% έναντι του 2022 και διαμορφώθηκαν σε
2,17 δισ. ευρώ, λόγω κυρίως των εσόδων από χο-

ρηγήσεις, ομόλογα, παράγωγα προϊόντα και των δραστη-
ριοτήτων στο εξωτερικό. Το καθαρό περιθώριο επιτοκίου
ενισχύθηκε σε ετήσια βάση κατά 84 μονάδες βάσης και
ανήλθε σε 2,75%.

2. Τα οργανικά κέρδη προ προβλέψεων αυξήθηκαν
κατά 58,6% σε ετήσια βάση στο 1,816 δισ. ευρώ, ενώ τα συ-
νολικά κέρδη προ προβλέψεων ενισχύθηκαν κατά 2,3%
έναντι του 2022, φτάνοντας το 1,902 δισ. ευρώ.

3.Τα οργανικά λειτουργικά κέρδη προ φόρων αυξήθη-
καν κατά 69,4% το 2023 σε 1,471 δισ. ευρώ, ενώ τα προ-
σαρμοσμένα κέρδη προ φόρων διαμορφώθηκαν σε 1,55
δισ. ευρώ και τα προσαρμοσμένα καθαρά κέρδη αυξήθη-
καν κατά 6,6% το 2023 σε 1,256 δισ. ευρώ. 

4. Τα κέρδη ανά μετοχή διαμορφώθηκαν σε 0,31 ευρώ
και η απόδοση των ενσώματων ιδίων κεφαλαίων ανήλθε
σε 18,1%. 

5. Οι προβλέψεις επισφαλών απαιτήσεων αυξήθηκαν
κατά 24,7% έναντι του 2022 σε 345 εκατ. ευρώ και αντι-
στοιχούσαν σε 85 μονάδες βάσης επί των μέσων χορηγή-
σεων.

6.Οι δραστηριότητες στο εξωτερικό ήταν κερδοφόρες,
με τα προσαρμοσμένα καθαρά κέρδη να ενισχύονται σε
468 εκατ. ευρώ το 2023, από 211 εκατ. ευρώ το 2022 και να
συνεισφέρουν κατά 37,3% στη συνολική κερδοφορία του
ομίλου.

7. Οι λειτουργικές επιδόσεις σε Κύπρο και Βουλγαρία
εμφάνισαν προσαρμοσμένα καθαρά κέρδη 258 εκατ. ευ-
ρώ.

8. Ο δείκτης των μη εξυπηρετούμενων δανείων υπο-
χώρησε στο 3,5% από 5,2% το 2022. 

9. Τα μη εξυπηρετούμενα δάνεια μειώθηκαν στα 644
εκατ. ευρώ σε σχέση με το 2022 και διαμορφώθηκαν σε
1,5 δισ. ευρώ ή 200 εκατ. ευρώ μετά από προβλέψεις. Η
κάλυψη των NPEs από τις σωρευτικές προβλέψεις ενι-

σχύθηκε από 75,5% το 2022 σε 86,4% το 2023. Από την άλ-
λη πλευρά, τα ενήμερα δάνεια ενισχύθηκαν οργανικά κα-
τά 1,8 δισ. ευρώ το 2023. Τα συνολικά υπόλοιπα χορηγή-
σεων (προ προβλέψεων) διαμορφώθηκαν σε 42,8 δισ.
ευρώ, περιλαμβανομένων των ομολόγων υψηλής και μέ-
σης διαβάθμισης ύψους 4,5 δισ. ευρώ. Τα επιχειρηματικά
δάνεια ανήλθαν σε 25 δισ. ευρώ, τα στεγαστικά σε 9,9 δισ.
ευρώ και τα καταναλωτικά σε 3,4 δισ. ευρώ.

10. Ο δείκτης συνολικής κεφαλαιακής επάρκειας δια-
μορφώθηκε στο 20,2%. 

11. Τα ίδια κεφάλαια ανά μετοχή διαμορφώθηκαν σε
2,07 δισ. ευρώ στο τέλος του 2023 και ήταν αυξημένα κα-
τά 21,1% έναντι του 2022. 

12. Το σύνολο του ενεργητικού διαμορφώθηκε σε
79,8 δισ. ευρώ και το σταθμισμένο ενεργητικό σε 43,2 δισ.
ευρώ.

13. Οι καταθέσεις αυξήθηκαν κατά 1,8 δισ. ευρώ και
ανήλθαν σε 57,4 δισ. ευρώ, ενώ ο δείκτης χορηγήσεων
προς καταθέσεις διαμορφώθηκε σε 72,3% και ο δείκτης
κάλυψης ρευστότητας σε 178,6%.

14. Η χρηματοδότηση από το ευρωσύστημα μειώθηκε
κατά 5 δισ. ευρώ σε ετήσια βάση και διαμορφώθηκε στα
3,8 δισ. ευρώ στο τέλος του 2023.

Σύμφωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Eu-
robank Φωκίωνα Καραβία, το 2023 ήταν μια εξαιρετική
χρονιά για την τράπεζα, καθώς ο συνδυασμός των υψη-
λότερων επιτοκίων και του ευνοϊκού περιβάλλοντος
στις χώρες όπου δραστηριοποιείται συνέβαλαν ώστε να
ξεπεραστούν οι αρχικοί στόχοι και να υλοποιηθούν ση-
μαντικές στρατηγικές ενέργειες. 

Η Eurobank είναι έτοιμη να αξιοποιήσει τις ευνοϊκές
συνθήκες της αγοράς και να υποστηρίξει τους υψηλούς
ρυθμούς ανάπτυξης της ελληνικής οικονομίας, ενώ,
σύμφωνα με το επιχειρηματικό πλάνο της τριετίας
2024-2026, προωθούνται η πλήρης ενσωμάτωση της
Ελληνικής Τράπεζας Κύπρου, η αύξηση της απόδοσης
κεφαλαίων στο 18% φέτος και 15% την περίοδο 2025-
2026, ενώ οι εργασίες εκτός Ελλάδας θα συνεισφέρουν
περίπου το 50% των συνολικών οργανικών λειτουργι-
κών κερδών.

Στο 1,14 δισ. ευρώ τα κέρδη 
και γενναίο μέρισμα 25% ανακοίνωσε

ο διευθύνων σύμβουλος 
της τράπεζας Φωκίων Καραβίας
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Σύμφωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο της

Eurobank Φωκίωνα Καραβία, το 2023 ήταν

μια εξαιρετική χρονιά για την τράπεζα, 

καθώς ο συνδυασμός των υψηλότερων 

επιτοκίων και του ευνοϊκού περιβάλλοντος

στις χώρες όπου δραστηριοποιείται 

συνέβαλε ώστε να ξεπεραστούν οι αρχικοί

στόχοι και να υλοποιηθούν σημαντικές

στρατηγικές ενέργειες
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τις τρεις πρώτες θέσεις σε αξία στό-
λου παγκοσμίως βρίσκονται Ιαπω-
νία, Κίνα και Ελλάδα. Σύμφωνα με

τον ετήσιο κατάλογο με τους δέκα κορυ-
φαίους στόλους στον κόσμο που παρου-
σίασε η VesselValues της Veson Nautical,
η Ιαπωνία καταλαμβάνει την πρώτη θέση
σε αξία στόλου με 206,3 δισ. δολάρια ΗΠΑ
σε περιουσιακά στοιχεία, η Κίνα τη δεύτε-
ρη με τρέχουσα αξία 204 δισ. δολάρια και η
Ελλάδα την τρίτη θέση με στόλο αξίας 169
δισ. δολάρια.

Ο ελληνικός στόλος δεξαμενόπλοιων
έχει την υψηλότερη αξία με 69,5 δισ. δολά-
ρια, ξεπερνώντας τη δεύτερη Κίνα κατά
22,1 δισ. δολάρια, που ωστόσο κατέχει πε-
ρισσότερα δεξαμενόπλοια.

Η Ελλάδα είναι επίσης ο ιδιοκτήτης του
δεύτερου μεγαλύτερου στόλου LNG, με
143 πλοία και αξία στόλου 31,1 δισ. δολά-
ρια. Η Ιαπωνία που καταλαμβάνει την πρώ-
τη θέση έχει πραγματοποιήσει σημαντικές
επενδύσεις στον τομέα των δεξαμενόπλοι-
ων με την προσθήκη σχεδόν 100 πλοίων
στον στόλο, αυξάνοντας τη συνολική αξία
κατά 15,5% περίπου. Επιπλέον, οι αξίες του
τομέα αυτού συνέχισαν να ενισχύονται
σχεδόν σε όλους τους επιμέρους τομείς
και τις ηλικιακές κατηγορίες κατά το τε-
λευταίο έτος.

Στα εξειδικευμένα τμήματα των πλοίων
μεταφοράς υγροποιημένου φυσικού αερί-
ου και υγραερίου, οι στόλοι της Ιαπωνίας
διαθέτουν αξίες 37,8 δισ. δολαρίων και
13,4 δισ. δολαρίων, επιβεβαιώνοντας την
κυριαρχία της με 202 πλοία μεταφοράς
υγροποιημένου φυσικού αερίου και 344
πλοία μεταφοράς υγραερίου. Επιπλέον, η
Ιαπωνία ηγείται της αγοράς μεταφορέων
οχημάτων με 334 πλοία, συνολικής αξίας
22,9 δισ. δολαρίων. Η Κίνα διατηρεί την πα-
ρουσία της με τον μεγαλύτερο σε αριθμό
στόλο, μετρώντας 6.084 πλοία συνολικής
αξίας 204 δισεκατομμυρίων δολαρίων.

Πρώτη στα τάνκερ
με 1.576 η Κίνα

Η Κίνα κατέχει επίσης τον μεγαλύτερο
αριθμό δεξαμενόπλοιων και εμπορευμα-
τοκιβωτίων. Ο στόλος των δεξαμενόπλοι-
ων αποτελείται από 1.576 πλοία συνολικής
αξίας 47,4 δισ. δολαρίων και ο στόλος των
εμπορευματοκιβωτίων 1.011 πλοία, αξίας
42,6 δισ. δολαρίων.

Οι Ηνωμένες Πολιτείες παραμένουν ση-
μαντικός παίκτης, διατηρώντας την τέταρ-
τη θέση με συνολική αξία στόλου 99,9 δι-
σεκατομμύρια δολάρια, με άξονα την ηγε-
τική τους θέση στον τομέα της κρουαζιέ-
ρας αξίας 49 δισεκατομμυρίων δολαρίων.

Οι δύο κορυφαίες εταιρείες κρουαζιέ-
ρας, Carnival και Royal Caribbean, έχουν

την έδρα τους στις ΗΠΑ. Παρά τη μείωση
της αξίας του στόλου κατά συνολικά 4,7
δισ. δολάρια ΗΠΑ από την τελευταία έκθε-
ση, οι ΗΠΑ διατηρούν την κυριαρχία τους
στον κλάδο της κρουαζιέρας.

Οι ΗΠΑ είναι επίσης ένας εξέχων ιδιο-
κτήτης στον τομέα των RoRo, με τον μεγα-
λύτερο στόλο από πλευράς αξίας, 2,5 δισ.
δολάρια.

Η Σιγκαπούρη και η Νότια Κορέα ακο-
λουθούν στην 5η και την 6η θέση αντίστοι-
χα. Η αξία του στόλου της Σιγκαπούρης
φθάνει στα περίπου 85,7 δισ. δολάρια
ΗΠΑ.

Ο στόλος εμπορευματοκιβωτίων της
Σιγκαπούρης είναι ο τρίτος πιο πολύτιμος
παγκοσμίως, αξίας 22,1 δισ. δολαρίων
ΗΠΑ, αντιπροσωπεύοντας σχεδόν το ένα
τέταρτο της αξίας ολόκληρου του στόλου.

Οι βελτιώσεις στον τομέα των LPG και οι
ισχυρότερες αξίες έχουν προκαλέσει αύ-
ξηση της δραστηριότητας πώλησης και
αγοράς για τη Σιγκαπούρη.

Η τρέχουσα αποτίμηση του στόλου
υγραερίου ανέρχεται σε 9,3 δισ. δολάρια
ΗΠΑ, σημειώνοντας σημαντική αύξηση
57% από την τελευταία έκθεση.

Η αύξηση αυτή ανεβάζει τη Σιγκαπούρη

στη δεύτερη θέση όσον αφορά την αξία
στον τομέα των υγραερίων. Η Νότια Κορέα
διατήρησε τη θέση της στην 6η θέση φέτος
και η αξία του στόλου της ανέρχεται πλέον
σε 67 εκατ. δολάρια ΗΠΑ, σημειώνοντας
αύξηση λίγο πάνω από 1 δισ. δολάρια ΗΠΑ
από την τελευταία έκθεση που ολοκληρώ-
θηκε. Ωστόσο, η χώρα απομακρύνθηκε
από την πρώτη δεκάδα όσον αφορά τον
αριθμό των πλοίων που διαθέτει, καθώς
την ξεπέρασαν νεοεισερχόμενες χώρες
όπως τα ΗΑΕ, η Ρωσία και οι Κάτω Χώρες.

Η πρόοδος της Νορβηγίας
Η Νορβηγία σημειώνει πρόοδο, ανεβαί-

νοντας στην έβδομη θέση με αξία στόλου
59,3 δισ. δολάρια, ξεπερνώντας τη Γερμα-
νία. Αυτό οφείλεται κυρίως στις επενδύ-
σεις στους τομείς του φυσικού αερίου και
η αξία του νορβηγικού στόλου ΥΦΑ αυξή-
θηκε κατά 16,7% περίπου από την τελευ-
ταία έκθεση, από 12,2 δισ. δολάρια ΗΠΑ σε
14,2 δισ. δολάρια ΗΠΑ. Η αξία του στόλου
υγραερίου αυξήθηκε κατά 55% περίπου
από 2,9 δισ. δολάρια σε 4,5 δισ. δολάρια,
λόγω της αύξησης των πωλήσεων μετα-
χειρισμένων και των παραγγελιών νέων
πλοίων. Κατά τη διάρκεια του 2023, η Νορ-

βηγία πρόσθεσε 10 πλοία LPG στο παγκό-
σμιο βιβλίο παραγγελιών.

Το Ηνωμένο Βασίλειο ανέβηκε και πάλι
στην 8η θέση με αξία 53,8 δισ. δολάρια
ΗΠΑ. Υπήρξαν αξιοσημείωτες επενδύσεις
στον τομέα του υγραερίου και η αξία αυτού
του στόλου έχει αυξηθεί από 2,9 δισ. δολά-
ρια ΗΠΑ στην τελευταία έκθεση σε 5 δισ.
δολάρια ΗΠΑ σήμερα, δηλαδή αύξηση κα-
τά περίπου 30%.

Η Γερμανία παρουσίασε πτώση στην
παγκόσμια κατάταξή της, πέφτοντας από
την 7η στην 9η θέση φέτος. Σημαντικό μέ-
ρος του στόλου της αποτελείται παραδο-
σιακά από πλοία μεταφοράς εμπορευμα-
τοκιβωτίων, όπου η Γερμανία κατέχει σή-
μερα τη δεύτερη θέση όσον αφορά τον
αριθμό των πλοίων. Η αξία του στόλου της
Γερμανίας έχει μειωθεί από 32,1 δισ. δολά-
ρια ΗΠΑ στην τελευταία έκθεση σε 17,8
δισ. δολάρια ΗΠΑ, γεγονός που αντιπρο-
σωπεύει μείωση περίπου 45%.

Το Χονγκ Κονγκ είναι νεοεισερχόμενο
στη λίστα με συνολική αξία στόλου 44,7
δισ. δολάρια ΗΠΑ. Ειδικότερα, οι σημαντι-
κές επενδύσεις του στον τομέα των χύδην
πλοίων ανέβασαν το Χονγκ Κονγκ στην 5η
θέση της πρώτης δεκάδας. Μόνο αυτός ο
τομέας συνεισφέρει πάνω από το ένα τέ-
ταρτο της συνολικής αξίας του στόλου, πε-
ρίπου το 29%, που ανέρχεται σε 13 δισ. δο-
λάρια ΗΠΑ.

Δεύτεροι σε όρους DWT
Στη δεύτερη θέση μετά την Κίνα τοποθε-

τείται σε όρους DWT (μονάδα μέτρησης
που ορίζει το βάρος του φορτίου που επι-
τρέπεται να κουβαλήσει ένα πλοίο) η ελλη-
νόκτητη ναυτιλία, ενώ την τρίτη θέσει κα-
ταλαμβάνει η Ιαπωνία.

O κινεζικός στόλος σε όρους DWT συγ-
κεντρώνει συνολική χωρητικότητα
420.064.563 εκατ. τόνους έναντι
403.955.270 εκατ. τόνους του ελληνόκτη-
του στόλου, που καταλαμβάνει τη δεύτερη
θέση. Σύμφωνα με τα στοιχεία της Veson
Nautical, στην τρίτη θέση είναι η Ιαπωνία
με 294.890.188 εκατ. DWT και ακολουθούν
η Σιγκαπούρη με 133.401.900 DWT και η
Νότια Κορέα με 98.153.450 εκατ. DWT.

Η Ελλάδα με $169 δισ. βρίσκεται στην πρώτη τριάδα 
του κόσμου μαζί με την Ιαπωνία και την Κίνα, 

ενώ σε ό,τι αφορά τα δεξαμενόπλοια είναι 
στην κορυφή με αξία $69,5 δισ. 

Πρωτοπόροι
στην παγκόσμια

πλοιοκτησία
σε αξία στόλου

Πρωτοπόροι
στην παγκόσμια

πλοιοκτησία
σε αξία στόλου

Πρωτοπόροι
στην παγκόσμια

πλοιοκτησία
σε αξία στόλου
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Α
υξάνει την τιμή-στόχο (TP) στα 46 ευρώ (από 41 ευρώ
προηγουμένως) για τη Mytilineos η Pantelakis Χρημα-
τιστηριακή, δίνοντας upside >30, και πλέον εντάσσεται

στο γκρουπ των αναλυτών που δίνουν στη Mytilineos τιμή-στό-
χο άνω των 45 ευρώ, μαζί με τις Morgan Stanley, Citi, NBG, Eu-
robank, EUROXX, Optima και EDISON. Είναι χαρακτηριστικό
πως η μέση τιμή-στόχος της Mytilineos πλέον διαμορφώνεται
από το σύνολο των αναλυτών που καλύπτουν την εταιρεία στα
46 ευρώ (μεταξύ 43,1 και 50 ευρώ).

Το γεγονός ότι, σε ένα τόσο μεγάλο αριθμό αναλυτών, το εύ-
ρος της τιμής-στόχου περιορίζεται μόλις στα 7 ευρώ, υποδηλώ-
νει τόσο ότι το σύνολο της επενδυτικής κοινότητας προσβλέπει
σε σημαντικό upside το επόμενο διάστημα, όσο και την εμπι-
στοσύνη της αγοράς στα ισχυρά θεμελιώδη της Mytilineos που
διαχρονικά έχουν δημιουργήσει σημαντικές υπεραξίες για τους
μετόχους. Για την Pantelakis, η Mytilineos αποτελεί μια μοναδι-
κή επιλογή κυρίως λόγω των δυνατών συνεργειών μεταξύ
ενέργειας και μετάλλων, που επιτρέπουν στη Mytilineos να κα-
τοχυρώνει σταθερά, νέα, συνεχώς υψηλότερα επίπεδα κερδο-
φορίας.

Entersoft: Το 90,99% 
στη Verdalite Limited -
Προχωράει σε έξοδο από το ΧΑ

Ο Όμιλος Olympia ανακοίνωσε ότι μέσω
της συνδεδεμένης του εταιρείας Verdalite
Limited κατέχει το 37,26% των μετοχών
της Entersoft. Μετά την ολοκλήρωση της
διαδικασίας υποχρεωτικής δημόσιας πρό-
τασης, που ανακοινώθηκε, θα επιδιωχθεί
η διαγραφή των μετοχών της Entersoft και
η έξοδός της από το Χρηματιστήριο Αθη-
νών. Υπενθυμίζεται ότι στην εταιρεία
Verdalite Limited συμμετέχει εξίσου η
εταιρεία Rucio Investment Sàrl. Συμπερι-
λαμβανομένου του ποσοστού των βασικών
μετόχων της Entersoft που έχουν δεσμευ-
τική συμφωνία για την πώληση του 53,73%,
το ποσοστό της Verdalite Limited φτάνει
στο 90,99% των μετοχών της Entersoft.

Τέταρτο ξενοδοχείο στη Ρόδο
απέκτησε η Interlife

Σε μια νέα στρατηγική επένδυση στον
κλάδο των τουριστικών ακινήτων προχώ-
ρησε η Interlife ΑΑΕΓΑ με την απόκτηση
του ξενοδοχείου 4 αστέρων «Elite» στη
Ρόδο. Το ξενοδοχείο βρίσκεται στην καρ-
διά της Ρόδου, μόλις λίγα μέτρα από την
κοσμοπολίτικη παραλία Elli Beach και τη
μαγευτική πλατεία 100 Χουρμαδιές, ενώ
σε μικρή απόσταση βρίσκεται η μεσαι-
ωνική πόλη. Πολυτελούς κατασκευής
και πλήρως ανακαινισμένο, το ξενοδο-
χείο αναπτύσσεται σε 6 ορόφους, διαθέ-
τει 46 δωμάτια και 2 σουίτες, συνολικής
χωρητικότητας 104 κλινών, ενώ λειτουρ-
γεί όλο τον χρόνο. Το Elite αποτελεί το τέ-
ταρτο κατά σειρά ξενοδοχείο που αποκτά
η Interlife στην πόλη της Ρόδου.

Μονάδα παραγωγής
οργανικών μπαταριών στήνει
στην Ελλάδα η CMBlu Energy

Στο πρώτο βήμα για την ίδρυση μονά-
δας παραγωγής και εμπορίας των καινο-
τόμων οργανικών μπαταριών στερεάς
ροής στην Ελλάδα προχωρά η γερμανική
εταιρεία CMBlu Energy με τη σύσταση
θυγατρικής στη χώρα μας. Η σχεδιαζόμε-
νη επένδυση, ύψους 70 εκατ. ευρώ, θα
δημιουργήσει αρκετές νέες θέσεις εργα-
σίας υψηλής ειδίκευσης και παράλληλα
θα συμβάλει καθοριστικά στην ανάδειξη
της Ελλάδας ως πρωτοπόρου χώρας στον
τομέα της παραγωγής και αποθήκευσης
ενέργειας από ανανεώσιμες πηγές. Η θυ-
γατρική εταιρεία στην Ελλάδα συστάθηκε
με την επωνυμία CMBlu Energy AE ενώ η
μονάδα παραγωγής αναμένεται να λει-
τουργήσει το 2025.

H Intralot ανακοίνωσε στο χρηματιστήριο ότι υπέγρα-
ψε συμφωνία υπεργολαβίας με τη FanDuel, έναν από
τους βασικούς παρόχους υπηρεσιών αθλητικού στοι-
χήματος στις ΗΠΑ, και σχετική τροποποίηση της σύμ-
βασης με τη Λοταρία της Washington DC για τις σχετι-
κές υπηρεσίες μέσω του δικτύου λιανικής και μέσω
του διαδικτύου. Με βάση τη συμφωνία με την Intralot, η
FanDuel αναλαμβάνει τελικά όλα τα κόστη μετάβασης
στο σύστημά της που θα καταβληθούν στη Λοταρία, κα-
θώς και λειτουργικά κόστη που προηγούμενα επιβά-
ρυναν τη Λοταρία. Η συμφωνία προβλέπει εγγυημένο

ελάχιστο ετήσιο έσοδο για τη Λοταρία και την Intralot και χρήση όλων των εργαλείων υπεύθυνου παιχνιδιού
της FanDuel. Η συμφωνία αποσκοπεί στην καλύτερη ανάπτυξη των διαδικτυακών πωλήσεων μέσω της εμ-
πειρίας της FanDuel σε εθνικό επίπεδο αλλά και σε γειτονικές πολιτείες και, σύμφωνα με την ανακοίνωση
της Λοταρίας, αναμένεται αύξηση του εσόδου για τη Washington DC και για τις τοπικές επιχειρήσεις.

Pantelakis: Αυξάνει την τιμή-στόχο 
για τη Mytilineos στα 46 ευρώ

Χρηματιστήριο Αθηνών: Στις top 20 
ηγέτιδες της WFE η Σμαράγδα Ρηγάκου

Η διευθύντρια Νομικών, Ρυθμιστικών Υπηρεσιών &
Κανονιστικής Συμμόρφωσης και νομική σύμβουλος
του Ομίλου Χρηματιστηρίου Αθηνών (ATHEX Group)
Σμαράγδα Ρηγάκου διακρίθηκε στις 20 κορυφαίες
ηγέτιδες (Women Leaders) της Παγκόσμιας Ομο-
σπονδίας Χρηματιστηρίων (Word Federation of Exch-
anges - WFE) για το 2024, όπως ανακοινώθηκε την
Παρασκευή 8/3/2024, Παγκόσμια Ημέρα της Γυναί-
κας. Όπως αναφέρει σχετική ανακοίνωση, η πρωτο-
βουλία Women Leaders της WFE έχει ως στόχο να
αναδείξει τον ρόλο και τις ηγετικές ικανότητες γυναι-
κών του κλάδου.

Eurobank Asset Management: 
Για 16η χρονιά στην κορυφή 
των διαχειριστών κεφαλαίων

Η Eurobank Asset Management (ΑΕΔΑΚ), η μεγα-
λύτερη εταιρεία στον κλάδο της σε όρους ενεργητικού
και κεφαλαίων υπό διαχείριση, παρέμεινε το 2023, για
16η χρονιά, ηγέτιδα στον χώρο διαχείρισης των Αμοι-
βαίων Κεφαλαίων (Α/Κ) και θεσμικών χαρτοφυλακίων
με υπό διαχείριση κεφάλαια αξίας 5,38 δισ. ευρώ. Με
μερίδιο αγοράς 26,47% και ενεργητικό 4,18 δισ. ευρώ
στα Αμοιβαία Κεφάλαια (Α/Κ), η Eurobank Asset Ma-
nagement ανταποκρίθηκε στις προσδοκίες των επεν-
δυτών, πετυχαίνοντας για ακόμα μία χρονιά αξιοση-
μείωτες αποδόσεις.

Intralot: Συμφωνία υπεργολαβίας με FanDuel 
για τη λοταρία της Ουάσιγκτον
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Και το κουίζ της ημέρας! Ποιος πρώην
δήμαρχος στην Αττική, αν και κατέχει
άλλο θεσμικό ρόλο, μαθαίνουμε πως
ενδιαφέρεται στις αυτοδιοικητικές
εκλογές του 2028 να επανακάμψει στον
δήμο όπου εκλεγόταν - όχι απαραίτητα
ως επικεφαλής παράταξης. Βέβαια, ο
πολιτικός χρόνος μέχρι τις επόμενες
εκλογές είναι μακρύς και οι σκέψεις
μπορεί να αλλάξουν, αλλά αυτήν τη
στιγμή, όπως μαθαίνει ο Ωτακουστής,
είναι αποφασισμένος να το πράξει. 

Από τη θέση του
δημάρχου...
συμπαραστάτης
του δημότη

Τον πρώην δήμαρχο Νέας Ιωνίας
Ηρακλή Γκότση πρότεινε ο νυν δή-
μαρχος της πόλης Παναγιώτης Μα-
νούρης για τη θέση του Συμπαρα-
στάτη του Δημότη, ενός θεσμού
που, αν και υπήρχε, δεν είχε ενερ-
γοποιηθεί σχεδόν σε κανέναν δήμο,
αλλά επιχειρείται τώρα η... επανεμ-
φάνισή του. Ο κ. Γκότσης σε σχετι-
κή ψηφοφορία έλαβε τις ψήφους
της δημοτικής αρχής και της Ενότη-
τας, καθώς οι παρατάξεις Δύναμη
Προοπτικής και Αλλαγή για τη Νέα
Ιωνία καταψήφισαν την υποψηφιό-
τητά του. Η Λαϊκή Συσπείρωση
απείχε της ψηφοφορίας. Πάντως,
όπως μαθαίνει ο Ωτακουστής, η επι-
λογή της δημοτικής αρχής δεν
έμεινε καθόλου ασχολίαστη από
την τέως, που χαρακτήρισε αυτή
την επιλογή του δημάρχου ως
«προεκλογικό γραμμάτιο». 

Α
πό την ορκωμοσία του κιόλας ως νέου
περιφερειάρχη Αττικής, ο Νίκος Χαρδα-
λιάς έδειξε πως ύψιστος στόχος του εί-

ναι να καταστήσει τη Δυτική Αττική πρωταγωνί-
στρια, λύνοντας διαχρονικά προβλήματα που
επικρατούν στην περιοχή. 

Οι βασικοί άξονες του ολιστικού αναπτυξια-
κού προγράμματος για τη Δυτική Αττική, συνο-
λικού προϋπολογισμού 546,3 εκατ. ευρώ, πα-
ρουσιάστηκαν από τον περιφερειάρχη Αττικής
στους δημάρχους των πέντε δήμων της περιο-
χής σε κοινή σύσκεψη, με στόχο την εξειδίκευ-
ση επιπρόσθετων έργων που θα βελτιώσουν
την καθημερινότητα των πολιτών. Να υπενθυμί-
σουμε ότι μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα
τρεις φορές ο Νίκος Χαρδαλιάς έχει βάλει στο
επίκεντρο τη Δυτική Αττική και μάλιστα τις δύο εξ αυτών με την πα-
ρουσία του στην περιοχή. Αρχικά πραγματοποίησε το πρώτο
«εκτός έδρας» περιφερειακό συμβούλιο στον Ασπρόπυργο, όπου
παρουσίασε τον σχεδιασμό του. Τη δεύτερη φορά συνόδευσε τον

πρωθυπουργό κατά την επίσκεψή του στον Ασπρόπυργο. Όπως
έμαθε ο Ωτακουστής, έρχεται και τέταρτη φορά, το πιθανότερο τον
Μάιο, όταν σε ειδική εκδήλωση στη Δυτική Αττική αναμένεται η
αναλυτική παρουσίαση του προγράμματός του για την περιοχή. 

Ανεξαρτητοποίηση από την παράταξη 
Παπαχρήστου στον Δήμο Σαρωνικού

Την απόφαση να ανεξαρτητοποιηθεί από
την παράταξη του δημάρχου Σαρωνικού Δη-
μήτρη Παπαχρήστου ανακοίνωσε με δήλωσή
της η κοινοτική σύμβουλος και πρώην πρό-
εδρος της Κοινότητας Σαρωνίδας Άλκηστη
Παπαδογεωργή. Μάλιστα, στην ανακοίνωσή
της επισημαίνει ότι «για τη διοικούσα παρά-
ταξη η διαφωνία, η διαφοροποίηση, είναι
άγνωστες λέξεις». Μάλιστα, η κυρία Παπαδο-
γεωργή δεν προτίθεται να παραδώσει την
έδρα της. Όπως μαθαίνει ο Ωτακουστής, μπο-
ρεί ο κ. Παπαχρήστου να αντιμετώπισε αυτή
την ενδοπαραταξιακή κρίση, ωστόσο η ομάδα

του είναι συμπαγής. Το βασικότερο όλων όμως είναι ότι χαίρει της εμπιστοσύνης τον δημο-
τών του, που ήδη έχουν διαπιστώσει αλλαγές στην εικόνα της πόλης. Αποχώρηση τριών

παρατάξεων από 
το Δημοτικό Συμβούλιο 
του Δήμου Νέας
Φιλαδέλφειας-
Νέας Χαλκηδόνας

Με την αποχώρηση τριών παρατάξεων αλλά
και υψηλούς τόνους σημαδεύτηκε το τελευ-
ταίο δημοτικό συμβούλιο του Δήμου Νέας Φι-
λαδέλφειας-Νέας Χαλκηδόνας. Να υπενθυμί-
σουμε ότι είχε προηγηθεί το περασμένο Σάβ-
βατο επεισοδιακή ενημερωτική εκδήλωση
από τη Δημοτική Αρχή του Γιάννη Τομπούλο-
γλου για το έργο στη ΣΚΡΑ, όπου και εκεί το
θερμόμετρο έπιασε κόκκινο. 

Οι παρατάξεις του πρώην δημάρχου Γιάννη
Βούρου και των κυρίων Γατσούλη και Τζέλη
αποχώρησαν, καταγγέλλοντας τον δήμαρχο
και απαιτώντας την αποπομπή του αντιδημάρ-
χου Τάκη Αθανασόπουλου.

Με μεγάλη επιτυχία και ιδι-

αίτερα θερμά σχόλια από το

σύνολο των συμμετεχόντων

ολοκληρώθηκε η τακτική

άσκηση πεδίου δασικής πυρ-

καγιάς με την ονομασία «ΑΙ-

ΝΕΙΑΣ 2024 - Βάρη Βούλα

Βουλιαγμένη» που διοργάνωσε

ο δήμος σε συνεργασία με την

Αυτοτελή Διεύθυνση Πολιτικής

Προστασίας της Περιφέρειας

Αττικής. Η άσκηση πεδίου κα-

ταστολής δασικής πυρκαγιάς και διαχείρισης των επιπτώσεων αυ-

τής προσομοίωσε ένα ιδιαίτερα απαιτητικό σενάριο. Το σενάριο

της άσκησης περιελάμβανε πυρκαγιά εν μέσω δυσμενών καιρι-

κών συνθηκών σε τρία σημεία

της πόλης με μικρή χρονική

διαφορά μεταξύ τους, και όλα

αυτά σε συνθήκες μεγάλης

συγκέντρωσης κόσμου στην

πόλη. 

Όπως πληροφορείται ο Ωτα-

κουστής, ο δήμαρχος της πόλης

Γιάννης Κωνσταντέλλος δεν

άφησε τίποτα στην τύχη του και

οργάνωσε τα πάντα, από πλευ-

ράς δήμου, μέχρι την τελευταία

λεπτομέρεια. Είναι ήδη γνωστό ότι ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος

έχει επενδύσει τα μέγιστα στην Πολιτική Προστασία, θέλοντας να

«θωρακίσει» την πόλη του από το ενδεχόμενο κάθε κινδύνου. 

Το                    της μέρας!

Σε πρώτο πλάνο η Δυτική Αττική για τον Νίκο Χαρδαλιά

Άσκηση υψηλών απαιτήσεων και με άριστο συντονισμό
στον Δήμο Βάρης-Βούλας-Βουλιαγμένης
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Η
Lidl Official Partner του UEFA Euro 2024 λανσά-
ρει την καμπάνια «Lidl Kids Team», ένα πρόγραμ-
μα που δίνει την ευκαιρία σε πάνω από 1.100 παι-

διά σε όλη την Ευρώπη να γίνουν επίσημοι συνοδοί παι-
κτών του UEFA Euro 2024, που θα διεξαχθεί στη Γερμανία
από 14 Ιουνίου έως 14 Ιουλίου. Μέσω της ενέργειας οι γο-
νείς μπορούν να συμμετάσχουν για να διεκδικήσουν μια
θέση στο «Lidl Kids Team» για το παιδί τους ηλικίας από 6
έως 10 ετών, ανεξαρτήτως φύλου, καταγωγής και σωματι-
κών ή πνευματικών ικανοτήτων, καθώς η εταιρεία καλύ-
πτει τα έξοδα της ταξιδιωτικής εμπειρίας και πρόσβαση
σε αγώνα του Euro 2024 στη Γερμανία για κάθε τυχερό γο-
νέα και το παιδί του. Οι γονείς και οι κηδεμόνες αρκεί να
συμπληρώσουν τη σχετική φόρμα συμμετοχής που θα

βρουν μέσω της εφαρμογής Lidl Plus. Οι νικητές θα ανα-
δειχτούν μέσω κλήρωσης, ενώ ο διαγωνισμός για το «Lidl
Kids Team» διαρκεί από τις 7 Μαρτίου έως 1 Μαΐου.

Ο Martin Brandenburger, CEO και πρόεδρος του Διοι-
κητικού Συμβουλίου της Lidl Ελλάς, δήλωσε μεταξύ άλ-
λων: «Σε συνεργασία με την UEFA είμαστε πολύ χαρού-
μενοι που μπορούμε να προσφέρουμε στους πελάτες μας
τέτοιες μοναδικές εμπειρίες με το πρόγραμμα “Lidl Kids
Team”. Θέλουμε να δείξουμε στους πελάτες μας ότι είμα-
στε στην ίδια ομάδα. Είτε πρόκειται για την προσφορά της
καλύτερης σχέσης ποιότητας - τιμής με τα πιο φρέσκα
φρούτα και λαχανικά, είτε παρέχοντας πρόσβαση σε μια
από τις μεγαλύτερες ποδοσφαιρικές διοργανώσεις -
φροντίζουμε για αυτούς».

Το υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης προχωρά
στη διενέργεια ανοικτού ηλεκτρονικού διαγωνισμού
για τη σύναψη σύμβασης για το έργο «Παροχή υπηρε-
σιών δημοσιότητας του Προγράμματος “Χρηστή Διακυ-
βέρνηση, Θεσμοί και Διαφάνεια” του ΧΜ ΕΟΧ 2014-
2021». Συγκεκριμένα, οι υπηρεσίες θα περιλαμβάνουν:
1) Επικαιροποίηση/εξειδίκευση στρατηγικού σχεδίου
επικοινωνίας και πλάνο προβολής σε ΜΜΕ, Ηλεκτρονι-
κά ΜΜΕ, Μέσα Κοινωνικής Δικτύωσης (ΜΚΔ) και στο
διαδίκτυο (Media Plan), 2) Δημιουργικό σχεδιασμό και
παραγωγή οπτικοακουστικού και κειμενικού προωθη-
τικού και λοιπού διαφημιστικού, ενημερωτικού υλικού,
αγορά προωθητικού υλικού, 3) Προβολή του οπτικοα-
κουστικού και κειμενικού υλικού που παράχθηκε σε

τηλεόραση, ραδιόφωνο, διαδίκτυο και στα μέσα κοινω-
νικής δικτύωσης με καμπάνιες, μέτρηση της επίδρα-
σης, 4) Επικοινωνιακή κάλυψη εκδηλώσεων σε περιε-
χόμενο, οπτική ταυτότητα, ροή προγράμματος κοκ, 5)
Λειτουργία Γραφείου Τύπου, 6) Διεξαγωγή ερευνών
αναγνωρισιμότητας και αντιλήψεων κοινού. Η εκτιμώ-
μενη αξία της σύμβασης ανέρχεται στο ποσό των
150.000 ευρώ συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ, με διάρ-
κεια της σύμβασης μέχρι την 30η Νοεμβρίου. Η κατα-
ληκτική ημερομηνία παραλαβής των προσφορών είναι
η Παρασκευή 29/3.

Spec δημοσιότητας 
€150.000 από το υπουργείο 

Ψηφιακής Διακυβέρνησης

� Το πρόγραμμα ανάπτυξης ταλέντων Vodafone Discover

Graduate Program, το οποίο συμπληρώνει φέτος 12 χρόνια

από την έναρξή του, δίνει κάθε χρόνο την ευκαιρία σε νέα άτομα,

χωρίς προηγούμενη εργασιακή εμπειρία, να ξεκινήσουν το

επαγγελματικό τους ταξίδι μέσα στη Vodafone. Μέχρι σήμερα

συνολικά 400 άτομα έχουν αποφοιτήσει από το πρόγραμμα, απο-

κτώντας εργασιακή εμπειρία δίπλα σε έμπειρους επαγγελματίες

και έχοντας εξελίξει την καριέρα τους μέσα σε διαφορετικά τμή-

ματα της Vodafone Ελλάδας.

� Στον αέρα βρίσκεται νέο επεισόδιο της πλατφόρμας επικοινω-

νίας που δημιούργησε η DDB Athens για το My ΔΕΗ. Η καμπά-

νια αφορά τα νέα προϊόντα και τις υπηρεσίες που μπορούν να απο-

κτήσουν οι πελάτες της ΔΕΗ μέσα

από το My ΔΕΗ, τον ολοκληρωμένο

ψηφιακό κόσμο του παρόχου. «Στο

My ΔΕΗ χωρέσαμε έναν ολόκληρο

ψηφιακό κόσμο. Όλα τα προϊόντα

της ΔΕΗ είναι εδώ. Αποκτάς το προ-

ϊόν που σου ταιριάζει μαζί με πρόσθετες υπηρεσίες και κάνεις τα

πάντα από εδώ», αναφέρει μεταξύ άλλων ο εκφωνητής του σποτ. Η

επικοινωνία θα «τρέξει» σε όλα τα Μέσα. Την παραγωγή του τηλεο-

πτικού σποτ ανέλαβε η TopCut Modiano. 

� Με τρία βραβεία -ένα Gold, ένα Silver και ένα Bronze- δια-

κρίθηκε η ΑΒ Βασιλόπουλος στα φετινά Influencer Market-

ing Awards, στις κατηγορίες «Best in Retail», «Best Use of S-

mall Budget» και «Best Multichannel Marketing Experience

with Influencers» αντίστοιχα, για την ενέργεια «Εξερευνούμε

τον Ωκεανό», ένα άλμπουμ που παρουσιάζει τρόπους προστα-

σίας του θαλάσσιου κόσμου μέσα από «μπλε» ιστορίες, με δια-

φορετικό ήρωα κάθε φορά. Η πρωτοβουλία υλοποιήθηκε με τη

συμβολή του WWF Ελλάς και εντάσσεται στις δεσμεύσεις και

προσπάθειες της εταιρείας για μείωση του περιβαλλοντικού της

αποτυπώματος. 

� Στην υποστήριξη της Ελληνικής Παραολυμπιακής Επιτροπής

για το 2024 προχώρησε η Lamda Development ενόψει της φε-

τινής Ολυμπιακής και Παραολυμπιακής χρονιάς. Στο πλαίσιο αυτό,

η εταιρεία προχωρά σε συνεργασία με την ΑΜΚΕ «Με Άλλα Μάτια».

Από τον Φεβρουάριο και καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους θα υλοποι-

ηθούν έως και 60 εκπαιδευτικά προγράμματα σε σχολεία των Δή-

μων Ελληνικού-Αργυρούπολης, Αλίμου και Γλυφάδας. Στόχος είναι

η ευαισθητοποίηση και εξοικείωση των μαθητών με ζητήματα ατό-

μων με αναπηρία, η μεταλαμπάδευση των αξιών του κινήματος του

Παραολυμπισμού και η μετάδοση γνώσης σχετικά με τα Παραολυμ-

πιακά αθλήματα μέσω γνωριμίας με Παραολυμπιακούς αθλητές.

Mικρά - μικρά

Το μεγαλύτερο μέχρι στιγμής έργο της Δ. Μασούτης ΑΕ
στην Αττική αδειοδοτήθηκε και ξεκινά άμεσα να υλοποι-
είται σε ιδιόκτητο χώρο 5 στρεμμάτων στην περιοχή Τρεις
Γέφυρες. Το συγκεκριμένο real estate project της Μα-
σούτης αποτελεί τη σημαντικότερη έως τώρα επένδυση
της εταιρείας στην Αττική, καθώς αναμένεται να ξεπερά-
σει τα 30 εκατ. ευρώ, αλλά και το μεγαλύτερο project που
βρίσκεται σε εξέλιξη στον Δήμο Αθηναίων αυτή την πε-
ρίοδο. Περιλαμβάνει τη δημιουργία του νέου Grand Μα-
σούτης στην Αθήνα και παράλληλη ανέγερση στον ίδιο
δύο εννιαώροφων πολυκατοικιών. Το Grand Μασούτης
στις 3 Γέφυρες, το δεύτερο στην Αττική μετά το Grand κατάστημα στη Γλυφάδα, θα αναπτύσσεται σε 2.000 τμ, ενώ οι δύο
δίδυμες εννιαώροφες πολυκατοικίες που θα ανεγερθούν ακριβώς από πάνω θα φιλοξενήσουν 110 διαμερίσματα διαφο-
ρετικών εμβαδών. Το συγκρότημα θα διαθέτει και δύο υπόγεια πάρκινγκ, το ένα για τη στάθμευση οχημάτων του κατα-
στήματος, ενώ το δεύτερο σε διαφορετικό επίπεδο θα εξυπηρετεί τη στάθμευση οχημάτων των κατοίκων των δύο συγ-
κροτημάτων. Στο οικόπεδο θα κατασκευαστεί και πρατήριο βενζίνης. Ο πρόεδρος και δ/νων σύμβουλος της Δ. Μασούτης
ΑΕ Γιάννης Μασούτης δήλωσε πως η ανάπτυξη στην περιοχή Τρεις Γέφυρες θα ενισχύσει την ήδη δυναμική διείσδυση
της αλυσίδας στην αγορά της Αττικής, που ήδη αριθμεί 58 καταστήματα, ενώ στόχος είναι να έχει ολοκληρωθεί η κατα-
σκευή των δύο υπογείων, του ισογείου και του 1ου ορόφου, έως το τέλος του 2024.

Δ. ΜΑΣΟΥΤΗΣ ΑΕ
Ξεκινά real estate project άνω των €30 εκατ. στην Αττική

Η Lidl λανσάρει την καμπάνια 
του UEFA Euro 2024 «Lidl Kids Team»
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Με τον ΣΚΑΪ να στρέφεται στην ενημέρω-
ση την επόμενη σεζόν, η Μαρία Μπακοδή-
μου έχει ήδη από καιρό ξεκινήσει τις επαφές
της εκτός Φαλήρου. Η προσέγγιση από τον
όμιλο Alpha - Star θεωρείται κάτι παραπάνω
από σίγουρη, καθώς πρόκειται για μια πα-
ρουσιάστρια που ταιριάζει με το προφίλ των
δύο καναλιών.

Το γεγονός ότι η Μαρία Μπακοδήμου έχει
παρουσιάσει με επιτυχία τόσο ζωντανές εκ-
πομπές ψυχαγωγίας όσο και μαγνητοσκο-
πημένα πρότζεκτ με συγκεκριμένο κόνσεπτ

δημιουργεί και πολλά σενάρια για το τι πρό-
κειται να αναλάβει την ερχόμενη χρονιά.

Με δεδομένο ότι το Star πρόκειται να επα-
ναφέρει τη «Φάρμα» στο πρόγραμμά του το
ερχόμενο φθινόπωρο, μια και τα έχει όλα

έτοιμα από τον περσινό κύκλο, φαίνεται ότι η
Μαρία Μπακοδήμου είναι ένα από τα υπο-
ψήφια πρόσωπα για την παρουσίαση και μά-
λιστα, η υποψηφιότητά της είναι αρκετά
ισχυρή. Βέβαια, σε περίπτωση που το deal
της παρουσιάστριας με τον όμιλο οριστικο-
ποιηθεί και επισημοποιηθεί, το σίγουρο είναι
ότι δεν θα τη δούμε μόνο σε ένα εποχιακό
πρότζεκτ όπως η «Φάρμα». Σε κάθε περί-
πτωση, θα μιλάμε για μια επιστροφή στα πα-
λιά της τηλεοπτικά λημέρια που θα έχει ιδιαί-
τερο ενδιαφέρον.

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Alpha, Mega και ANT1 ήταν τα τρία κανά-
λια που φάνηκε να διεκδικούν το τελευ-

ταίο διάστημα τον Νίκο Μουτσινά. Και ενώ η
Φαίη Σκορδά ανέφερε στον αέρα πως ο Νί-
κος Μουτσινάς μπορεί να επιστρέψει με τον
ΣΚΑΪ, από το ρεπορτάζ μας προκύπτει πως
μέχρι στιγμής δεν έχει γίνει κάποια επαφή
του παρουσιαστή με το κανάλι του Φαλήρου
για επάνοδό του. Μάλιστα, από τον σταθμό
λέγεται χαρακτηριστικά πως δεν υπάρχει κά-
ποιο πρότζεκτ στο οποίο θα μπορούσε να
συμμετέχει και άρα, για την ώρα δεν υπάρχει
κανένα ενδεχόμενο επιστροφής.

� Συνεχίζονται οι διαπραγματεύ-
σεις ανάμεσα στον ΑΝΤ1 και την

εταιρεία παραγωγής Ι. Καραγιάννη για
το μέλλον που θα έχει η σειρά «Μάγισ-
σα». Η πρόθεση και των δύο πλευρών εί-
ναι να συνεχίσει και με επόμενο κύκλο,
ωστόσο καθοριστικό ρόλο για την τελική
απόφαση θα παίξει το ύψος του κό-
στους. Το κανάλι πιέζει για να χαμηλώ-
σει το μπάτζετ,
κάτι όμως που
θα προκαλέ-
σει και σχετική
υπ ο χ ώρ ησ η
στην ποιότητα
του προϊόντος. Αυτό είναι κάτι που δεν
επιθυμούν επ’ ουδενί οι συντελεστές και
αναζητείται η χρυσή τομή. Σύμφωνα με
τις πληροφορίες μας, αν και οι κουβέν-
τες βρίσκονται σε καλό δρόμο, τον λευκό
καπνό θα πρέπει να τον αναμένουμε πε-
ρί τα τέλη του μήνα.

� Ανανέωσε και επίσημα τη συνεργασία
του με τον ΑΝΤ1 ο Γρηγόρης Αρναούτο-

γλου. Όπως χαρακτηριστικά ανέφερε η ανα-
κοίνωση του σταθμού: «Ο χαρισματικός πα-
ρουσιαστής θα βρίσκεται και πάλι στο τιμόνι
των αγαπημένων τηλεοπτικών προγραμμά-
των του σταθμού “Ποιος θέλει να γίνει εκα-
τομμυριούχος;” και “The 2Night Show”. Ο
Γρηγόρης Αρναούτογλου, με το διαχρονικό
ταλέντο του, θα βάλει την υπογραφή του και
σε ένα νέο ταξιδιωτικό πρότζεκτ του ΑΝΤ1,
αφήνοντας και πάλι το δικό του μοναδικό
αποτύπωμα στην ψυχαγωγία της ελληνικής
τηλεόρασης».

� Μπήκε στην πρώτη δεκάδα των
στοιχημάτων για τη Eurovision η

Μαρίνα Σάττι, μία εβδομάδα μετά την πα-
ρουσίαση του τραγουδιού με το οποίο θα
εκπροσωπήσει την Ελλάδα στον διαγωνι-
σμό, «Ζάρι». Το συγκεκριμένο κομμάτι, το
οποίο δίχασε τις πρώτες μέρες κυκλοφο-
ρίας του το ελληνικό κοινό, φαίνεται πως
κερδίζει σταδιακά το κοινό της Ευρώπης
και βάζει πλώρη για μία από τις πρώτες
θέσεις στον Τελικό της 11ης Μαΐου. 

Το Star «φλερτάρει» με Μπακοδήμου για τη «Φάρμα»

Λιάγκας και Αναστασοπούλου 
οι επόμενες υπογραφές στον ΑΝΤ1

Ο χορός της ανανέωσης των συμβολαίων ξεκίνησε στον ΑΝΤ1 και
πρόκειται να συνεχιστεί με ιδιαίτερο ενδιαφέρον το ερχόμενο διάστημα.
Ο Γρηγόρης Αρναούτογλου ήταν το πρώτο πρόσωπο που ανακοινώθηκε
και επίσημα από τον σταθμό αυτή την εβδομάδα και έπονται και άλλοι.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, τις επόμενες δύο εβδομάδες θα
ανακοινωθούν τα ονόματα ακόμα δύο σημαντικών παρουσιαστών του
ΑΝΤ1. Ο Γιώργος Λιάγκας και η Μαρία Αναστασοπούλου ανανεώνουν με
τη σειρά τους τη συνεργασία τους με το κανάλι και οι ανακοινώσεις θα γίνουν διαδοχικά.

Ο Γιώργος Λιάγκας, όπως προκύπτει από το ρεπορτάζ, παρά τα όσα ακούγονταν το προηγούμενο διά-
στημα, συνεχίζει κανονικά στον ΑΝΤ1 με το «Πρωινό». Μάλιστα, οι αλλαγές που θα γίνουν στην εκπομπή
θα είναι πολύ λίγες και αυτό γιατί και στο θέμα συνεργατών και στο θέμα περιεχομένου το «Πρωινό» δια-
νύει φέτος, εκ του αποτελέσματος, μία από τις καλύτερες χρονιές του.

Όσον αφορά τη Μαρία Αναστασοπούλου, η δημοσιογράφος ήρθε για να μείνει στο Μαρούσι. Πλέον,
θεωρείται ένα από τα βασικά πρόσωπα του καναλιού και η ανανέωση του συμβολαίου της θα περιλαμ-

βάνει και το «Καλημέρα Ελλάδα» με τον Γιώργο Παπαδάκη και τη δική της βραδινή εκπομπή «Αρένα».

Προς ενημέρωση βαδίζει ο ΣΚΑΪ για την
επόμενη τηλεοπτική σεζόν και αυτό είναι
κάτι που έχει προβληματίσει έντονα τα
πρόσωπα της ψυχαγωγίας του σταθμού,
αλλά και το ίδιο το κανάλι. Με κάποιες από
τις μεταγραφές που έγιναν την τελευταία
χρονιά να μην έχουν αποδώσει τα προσδο-
κώμενα, αυτή τη στιγμή η ακριβής θέση κά-
ποιων πρότζεκτ στο πρόγραμμα για την
επόμενη χρονιά φαντάζει θολή.

Από τη μία, η διάθεση του σταθμού να
επαναφέρει την ενημέρωση στο σύνολο
της πρωινής του ζώνης, τόσο τις καθημερι-
νές όσο και το Σαββατοκύριακο, έχει γεν-
νήσει κάποια μεγάλα ερωτήματα, καθώς σε

αυτή τη ζώνη βρίσκονται τα τελευταία χρό-
νια η Φαίη Σκορδά και η Μαρία Μπακοδή-
μου. Αν και το καθοριστικό ραντεβού δεν
έχει γίνει ακόμα με καμία από τις δύο κυ-
ρίες, η ανανέωση της συνεργασίας τους με
τον ΣΚΑΪ βαδίζει σε ένα μονοπάτι δύσκο-
λων διαπραγματεύσεων με άγνωστο απο-
τέλεσμα.

Από την άλλη, όσον αφορά τη μεσημε-
ριανή-απογευματινή ζώνη, για την οποία
σε πρώτη φάση έχει αποφασιστεί να συ-
νεχίσει ως έχει, δεν πρέπει να θεωρηθεί
σίγουρο ότι έτσι θα γίνει τελικά. Αρχικά,
το «My Style Rocks» δίνει καθημερινά
εξετάσεις τηλεθέασης και με βάση τον

τελικό μέσο όρο θα ληφθεί και η απόφα-
ση για τη συνέχεια του ή μη το ερχόμενο
φθινόπωρο.

Αναφορικά με τον Μάρκο Σεφερλή και
τον Χρήστο Φερεντίνο, οι οποίοι έχουν ανα-
νεώσει το συμβόλαιό τους και το πλάνο λέει
πως θα συνεχίσουν με τα ίδια πρότζεκτ, οι
χαμηλές πτήσεις στους πίνακες τηλεθέα-
σης έχουν προκαλέσει μουρμούρα. Αν και
πρόκειται να πέσουν όλα επί τάπητος πριν
την οριστική απόφαση για τη σεζόν 2024-
25, στις συγκεκριμένες δύο περιπτώσεις
μιλάμε για ενίσχυση των εκπομπών τους
ώστε να γίνουν πιο ανταγωνιστικές και όχι
για διακοπή της προβολής τους. 

Προβληματίζει τον ΣΚΑΪ η ψυχαγωγία
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Αποφασισμένη να βάλει ένα τέλος στις αθρόες εισαγωγές ηλεκτρικών αυτοκι-
νήτων από την Κίνα είναι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία μετά την έρευνα που
διεξάγει για παράνομες επιδοτήσεις των BEV οχημάτων από χώρα της Ασίας, τώ-
ρα έδωσε εντολή σε όλα τα κράτη-μέλη να καταγράφουν τις εισαγωγές νέων
ηλεκτρικών οχημάτων από την Κίνα.

Σύμφωνα με τον νέο κανονισμό, αν από την έρευνα προκύψουν ευρήματα που

θα οδηγήσουν στην επιβολή αντισταθμιστικών δασμών, οι εν λόγω δασμοί θα
μπορούν να επιβληθούν αναδρομικά στις καταγεγραμμένες εισαγωγές, σύμφω-
να με τις εφαρμοστέες νομικές διατάξεις!

Σε αυτό το στάδιο της έρευνας δεν είναι ακόμη δυνατό να εκτιμηθεί με ακρί-
βεια το ποσό της επιδότησης, με αποτέλεσμα η Κομισιόν να μη θεωρεί σκόπιμο
να παράσχει ένα εκτιμώμενο ποσό μελλοντικής υποχρέωσης.

Τι ετοιμάζει η Κομισιόν για τα κινεζικά ηλεκτρικά ΙΧ;

Μ
ε το C40 η Volvo κάνει ένα βήμα προς τον
πλήρη εξηλεκτρισμό της. Τώρα το εντυ-
πωσιακό coupé-SUV της Volvo, με τις

εκρηκτικές επιδόσεις, την τετρακίνηση και τους
δύο ηλεκτροκινητήρες, επανέρχεται στο προσκή-
νιο με νέα μπαταρία και μεγαλύτερη αυτονομία
για να προσφέρει μοναδική οδηγική απόλαυση
που διαρκεί περισσότερο.

Η τιμή πώλησης του προσθιοκίνητου Volvo C40
Recharge ξεκινά από τις 55.924 ευρώ, ενώ του τετρακί-
νητου Twin Engine της δοκιμής μας από τις 63.364 ευ-
ρώ, με το απολύτως κορυφαίο πακέτο εξοπλισμού στην
κατηγορία του. Σε αυτές τις τιμές δεν περιλαμβάνεται η
κρατική επιδότηση ύψους 8.000 ευρώ μέσω του προ-
γράμματος «Κινούμαι Ηλεκτρικά 2».

Στις παροχές της ελληνικής αντιπροσωπείας περι-
λαμβάνονται 3 χρόνια δωρεάν σέρβις, 5 χρόνια εγγύη-
ση (η μπαταρία έχει οκτώ χρόνια εγγύηση ή 160.000
χλμ.), δυνατότητα μεικτής ασφάλισης για τρία χρόνια
και ευνοϊκή χρηματοδότηση με χαμηλό επιτόκιο.

Μοναδική σχεδίαση
Η άφιξη του νέου μοντέλου του C40 Recharge Twin

δεν έρχεται να ανατρέψει τα πάντα στο κορυφαίο μον-
τέλο με τους 408 ίππους, αλλά η σουηδική εταιρεία κα-
τάφερε να το βελτιώσει σε κάποιους τομείς όπου είχε
καταγραφεί κάποια υστέρηση, προσδίδοντας έτσι μια
πιο ολοκληρωμένη εικόνα.

Αν ψάξετε για σχεδιαστικές διαφορές στο μοντέλο
του 2024, θα τις ανακαλύψετε πολύ δύσκολα και μάλι-
στα θα λέγαμε ότι οι εμφανείς αλλαγές περιορίζονται
στους νέους τροχούς!

Στο εμπρός μέρος υπάρχει και πάλι η κλειστή μάσκα
του XC40 Recharge και νέα φωτιστικά σώματα, τα

οποία διαθέτουν μια εξελιγμένη τεχνολογία Pixel LED,
χρησιμοποιούν μία κάμερα στο παρμπρίζ και προσαρ-
μόζουν τη φωτεινότητα ανάλογα με τις συνθήκες του
δρόμου.

Την εικόνα συμπληρώνουν τα καίρια τοποθετημένα
σκουρόχρωμα προστατευτικά αμαξώματος και φυσικά
οι νέες ζάντες αλουμινίου, οι οποίες ανήκουν στον βα-
σικό εξοπλισμό.

Hitech αλλά πολυτελές εσωτερικό
Περνώντας τώρα στο εσωτερικό, συναντάμε τη στάν-

ταρ γυάλινη πανοραμική οροφή που διαθέτει όλα τα
απαραίτητα φίλτρα UV για να είναι ενεργειακά επαρ-
κής, η οποία ωστόσο δεν συνοδεύεται από κάποια συ-
ρόμενη κουρτίνα.

Ο ψηφιακός πίνακας οργάνων των 12,3 ιντσών και η
κάθετη οθόνη αφής των 9 ιντσών για το infotainment
αναγράφουν τις βασικές πληροφορίες, με αποτέλεσμα
ο οδηγός να μην πελαγώσει από την πολλή τεχνολογία.
Μάλιστα έχει προστεθεί και η ένδειξη της εναπομένου-
σας αυτονομίας στον πίνακα οργάνων, ενώ το λογισμικό
αποτελεί προϊόν εξέλιξης σε συνεργασία με την
Google, προσφέροντας όλες τις λειτουργίες της εται-
ρείας που θα βρίσκαμε και σε μια smartphone συ-
σκευή.

408 ίπποι!
Κάτω από το καπό του C40 Recharge Twin δεν κρύ-

βεται κάποιος κινητήρας εσωτερικής καύσης αλλά
ένας επιπλέον αποθηκευτικός χώρος!

Το σύστημα κίνησης περιλαμβάνει δύο ηλεκτροκινη-
τήρες, έναν με ισχύ 183 kW (248,8 ίπποι) στον πίσω άξο-
να και έναν νέο ασύγχρονο δεύτερο ηλεκτροκινητήρα
117 kW (159,1 ίπποι) στον εμπρός άξονα. Η συνολική
απόδοση παραμένει στους 408 ίππους, ενώ κατά 10 Nm

έχει αυξηθεί η ροπή, φτάνοντας αισίως τα 670 Nm! Όλα
τα παραπάνω μεταφράζονται σε επιτάχυνση 0-100 σε
μόλις 4,7 δευτερόλεπτα και τελική ταχύτητα 180 km/h
με τον ιλιγγιώδη ρυθμό…

Η μπαταρία 82 kWh προσδίδει αυξημένη αυτονομία
που φτάνει τα 507 χλμ., από 451 χλμ. στο παρελθόν,
σύμφωνα με τη μέτρηση WLTP.

Απίστευτη δύναμη
Το Volvo C40 Recharge Twin πραγματικά θα εντυπω-

σιάσει τον οδηγό του από τα πρώτα κιόλας μέτρα κίνη-
σης μαζί του, με τη δύναμη να είναι πραγματικά απί-
στευτη και αστείρευτη!

Για το καλό όλων η Volvo έχει περιορίσει ηλεκτρονι-
κά τη μέγιστη ταχύτητα κίνησης στα 180 χλμ./ώρα! Άλ-
λωστε όποια στιγμή και αν πιέσει ο οδηγός το πεντάλ
του γκαζιού προς το πάτωμα, το σώμα του θα κολλήσει
κυριολεκτικά στην πλάτη του καθίσματος.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο, καλό θα είναι ο οδηγός
να είναι συνετός, καθώς η αυτονομία μειώνεται αισθητά
αν κινηθεί κανείς στα όρια, ωστόσο οι μεγάλοι τροχοί με
τα ελαστικά χαμηλού προφίλ ανεβάζουν ακόμα ψηλό-
τερα τον πήχη της πρόσφυσης.

Μέσα στην πόλη, ο οδηγός θα απολαύσει την ηρεμία
που προσδίδει η ηχομόνωση της καμπίνας αλλά και η
μη ύπαρξη θορύβων από κάποιον κινητήρα εσωτερικής
καύσης, ενώ παράλληλα θα εκτιμήσει ιδιαίτερα την
ευελιξία του σουηδικού μοντέλου. Επίσης μέσα στην
πόλη δεν υπάρχει και το άγχος της ανεύρεσης φορτι-
στή, καθώς υπάρχει διαθέσιμος σχεδόν παντού.

Εκτός δρόμου, η ύπαρξη τετρακίνησης κάνει την κί-
νηση σε χώμα ή άμμο παιχνιδάκι, ωστόσο χρειάζεται
προσοχή, καθώς το αυτοκίνητο ζυγίζει πάνω από 2 τό-
νους και βέβαια η λειτουργία της τετρακίνησης μειώνει
την αυτονομία…

Δοκιμάζουμε το Volvo C40 
Recharge Twin με 408 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Η
τύχη χαμογέλασε στον ΠΑΟΚ και γύρισε την πλά-
τη στον Ολυμπιακό στην κλήρωση των προημιτε-
λικών και ημιτελικών του Conference League. Οι

«ερυθρόλευκοι», που διέλυσαν 6-1 τη Μακάμπι Τελ Αβίβ
στην παράταση και προκρίθηκαν, διά χειρός Βασίλη
Τσιάρτα, ο οποίος έκανε την κλήρωση, θα αντιμετωπί-

σουν σε πρώτη φάση τη Φενερμπαχτσέ
και, αν προκριθούν, στον ημιτελικό θα τους
περιμένει ο νικητής του ζευγαριού Άστον
Βίλα - Λιλ. Δύσκολα τα πράγματα. Ο «δικέ-
φαλος του Βορρά», που προκρίθηκε με το
ανεπανάληπτο 5-1 σε βάρος της Ντιναμό
Ζάγκρεμπ, στον προημιτελικό θα βρεθεί
αντιμέτωπος με τη βελγική Κλαμπ Μπριζ,
η οποία είναι στα μέτρα του. Και αν προ-

κριθεί, θα τον περιμένει ο νικητής του ζευγαριού Βικτό-
ρια Πλζεν - Φιορεντίνα.

Η Φενερμπαχτσέ, την οποία την τελευταία φορά που
έπαιξε μαζί της ο Ολυμπιακός διέλυσε 3-0 μέσα στην Πό-
λη, είναι ίσως η πιο πλούσια ομάδα της Τουρκίας. Ο μεγα-
λύτερος φαν της, ο πρόεδρος Ερντογάν. Ιδιοκτήτης της, ο
Αλί Κοτς, από τα μεγαλύτερα πορτοφόλια της Τουρκίας.
Μάλιστα, πρόσφερε στον Μουρίνιο 30 εκατ. ευρώ για
συμβόλαιο δύο χρόνων. Έχει αρκετά καλά ονόματα, όπως
οι αειθαλείς Μπονούτσι και Ντζέκο, ο Μπατζουαγί, ο
Φρεντ και ο Τάντιτς.

Η Κλαμπ Μπριζ δεν μπορεί να φοβίζει τον ΠΑΟΚ. Είναι
η δεύτερη σε μέγεθος και διακρίσεις ομάδα του Βελγίου

μετά την Άντερλεχτ, αλλά δεν είναι κάτι το ανησυχητικό.
Μεγάλα ονόματα δεν έχει στο ρόστερ της, είναι μια ομάδα
που στηρίζεται στην ομαδικότητα. Πρόσφατα είχε ζητή-
σει από τον ΠΑΟΚ τον Κουλιεράκη. Οι προημιτελικοί θα
διεξαχθούν 11 και 18 Απριλίου και οι ημιτελικοί 2 και 9
Μαΐου. Ο τελικός στις 29 Μαΐου στην «ΟΠΑΠ Arena».

Στο Champions League όλα είναι μεγάλα ματς, αλλά το
σημαντικότερο είναι αυτό της Ρεάλ Μαδρίτης με τη Μάν-
τσεστερ Σίτι. Τα πρώτα παιχνίδια των προημιτελικών θα
γίνουν στις 9, 10 Απριλίου και οι ρεβάνς στις 16, 17 Απριλί-
ου. Όπως βλέπετε στον σχετικό πίνακα, έγινε και η κλή-
ρωση για τους ημιτελικούς, που είναι προγραμματισμένοι
για τις 30 Απριλίου, 1η Μαΐου και οι ρεβάνς στις 7, 8 Μαΐ-
ου. Ο τελικός στο Λονδίνο την 1η Ιουνίου.

Στο Europa League κληρώθηκαν δύο ιταλικές μαζί. Η
Μίλαν θα αντιμετωπίσει τη Ρόμα, η Λίβερπουλ την Αταλάν-
τα. Ισορροπημένα τα ζευγάρια στους ημιτελικούς. Οι προ-
ημιτελικοί θα διεξαχθούν 11 και 18 Απριλίου και οι ημιτελι-
κοί 2 και 9 Μαΐου. Ο τελικός στις 22 Μαΐου στο Δουβλίνο.

Την Κλαμπ Μπριζ θα αντιμετωπίσει
ο «δικέφαλος του Βορρά» στους 8

του Conference League, ενώ ο Ολυμπιακός
έπεσε με τη Φενερμπαχτσέ του... Ερντογάν

που θέλει προπονητή τον Μουρίνιο

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Champions League
Προημιτελικά

Άρσεναλ - Μπάγερν
Ατλέτικο - Ντόρτμουντ
Ρεάλ - Μάντσεστερ Σίτι
Παρί - Μπαρτσελόνα

Ημιτελικά
Παρί/Μπαρτσελόνα - Ατλέτικο/Ντόρτμουντ 
Ρεάλ/Μάντσεστερ Σίτι - Άρσεναλ/Μπάγερν

Europa League
Προημιτελικά 
Μίλαν - Ρόμα

Λίβερπουλ - Αταλάντα
Λεβερκούζεν - Γουέστ Χαμ

Μπενφίκα - Μαρσέιγ

Ημιτελικά
Μπενφίκα/Μαρσέιγ - Λίβερπουλ/Αταλάντα

Μίλαν/Ρόμα - Λεβερκούζεν/Γουέστ Χαμ

Conference League
Προημιτελικά

Κλαμπ Μπριζ - ΠΑΟΚ
Ολυμπιακός - Φενερμπαχτσέ

Άστον Βίλα - Λιλ 
Πλζεν - Φιορεντίνα

Ημιτελικά
Άστον Βίλα/Λιλ – Ολυμπιακός/Φενερμπαχτσέ

Πλζεν/Φιορεντίνα - Κλαμπ Μπριζ/ΠΑΟΚ

Τυχερός ο ΠΑΟΚ, 
«γκαντέμης» ο Θρύλος
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Ο Οδυσσέαςτου σερφ είναι γυναίκα...
Η

Ειρήνη Τσαρπαλή είναι μια ασημαντότητα στο

σύμπαν του αθλητισμού, γιατί ποτέ δεν έχει εν-

τοπιστεί από τον Τύπο που θα της έδινε τη διά-

σταση που αξίζει σε ένα κορίτσι το οποίο είναι μέλος της

Εθνικής ομάδας σερφ, που είναι πλέον ολυμπιακό άθλη-

μα, και κουβαλάει άπειρους μαθηματικούς τύπους στο

κεφάλι του. Με δυο κουβέντες, η Ειρή-

νη είναι μια πανέμορφη κοπέλα που

κυβερνάει τα κύματα με μια σανίδα

αλλά και τα μυαλά των μαθητών της

στο φροντιστήριο μαθηματικών.

Η 34χρονη σέρφερ, που έχει συμ-

μετάσχει σε τρία παγκόσμια πρωτα-

θλήματα, ασχολείται με το σερφ τα τε-

λευταία δέκα χρόνια και δηλώνει πως

το ανακάλυψε τυχαία, αλλά... κόλλησε! Σε ένα κυκλαδίτι-

κο νησί, όπου τότε περνούσε τις καλοκαιρινές της διακο-

πές, έκανε τα πρώτα της μαθήματα και από τότε δεν έχει

φύγει από το αγαπημένο της άθλημα. Δηλώνει άλλωστε

πως όταν βρίσκεται πάνω στη σανίδα αισθάνεται τη σκέ-

ψη της να αδειάζει. Νιώθει την απόλυτη ελευθερία.

Οι Ολυμπιακοί Αγώνες του Τόκιο ήταν οι πρώτοι που το

σερφ εντάχθηκε στα ολυμπιακά αθλήματα. Η σύσταση

της Εθνικής μας ομάδας για τους προκριματικούς έγινε

το 2018 και στην αρχή είχε μόνο δύο άνδρες, ενώ στους

αγώνες που έδωσε στο Λος Άντζελες τον Σεπτεμβρίου

2022, όπου συμμετείχε στο παγκόσμιο πρωτάθλημα, η

ομάδα «έκλεισε», αφού αποφασίστηκε να συμπεριλάβει

για πρώτη φορά και γυναίκες όπως την Ειρήνη Τσαρπαλή

και την Αλεξάνδρα Κόλλα. Η Ειρήνη ήταν μάλιστα η ση-

μαιοφόρος της Ελλάδας, μη μπορώντας να κρύψει τη

συγκίνησή της καθ’ όλη τη διάρκεια της τελετής, καθώς

ήταν περιτριγυρισμένη από τους καλύτερους σέρφερ

όλων των χωρών.

Στους Ολυμπιακούς Αγώνες το 2024 οι αγώνες σερφ

θα διεξαχθούν στην Ταϊτή της Γαλλικής Πολυνησίας. Σε

αυτούς θα δώσουν το «παρών» μόνο 10 άνδρες και 10 γυ-

ναίκες από όλο τον κόσμο. Η ίδια, αν και αντιλαμβάνεται

τη δυσκολία να βρεθεί εκεί, συμμετείχε στους παγκόσμι-

ους αγώνες που διεξήχθησαν στο Πουέρτο Ρίκο στη δεύ-

τερη φάση των προκριματικών για να εξασφαλίσει βαθ-

μούς για την ελληνική ομάδα και τα κατάφερε, από τη

στιγμή που η Εθνική σκαρφάλωσε στην 36η θέση της

παγκόσμιας κατάταξης. Στο Πουέρτο Ρίκο η Ελλάδα συμ-

μετείχε με πέντε αθλητές (Αλεξάνδρα Κόλλα, Ειρήνη

Τσαρπαλή, Ματέο Χριστοδούλου, Πέρρυς Σιγανός και

Δημήτρης Παπαβασιλείου) και ανέβηκε στην παγκόσμια

κατάταξη 12 θέσεις: από την 48η στην 36η. Στην Ευρώπη

είναι στην 7η θέση. 

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

Η μαθηματικός Ειρήνη 
Τσαρπαλή είναι μέλος 
της Εθνικής ομάδας σερφ
με πολλές διακρίσεις 
σε παγκόσμια πρωταθλήματα,
σε ένα άθλημα 
που έγινε ολυμπιακό
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Μ
αγική βραδιά Τέχνης στην γκαλερί
«Αργώ» για την πολυαναμενόμενη
ομαδική και εμπνευσμένη έκθεση

κορυφαίων Ελλήνων δημιουργών «Broken
Mirror». Το φιλότεχνο κοινό γέμισε ασφυ-
κτικά την αίθουσα αλλά και τον προαύλιο
χώρο, με τη ζωγράφο Εβίτα Κανέλλου και
την οικοδέσποινα της γκαλερί Αλέξια Σερέ-
ζη να υποδέχονται τους υψηλού κύρους κα-
λεσμένους με λαμπερά χαμόγελα. Εβίτα Κανέλλου, Κώστας Βαρώτσος, Αλέξια Σερέζη

Ζαχαρούλα Μουκριώτου-Αγρογιάννη, 
Κατερίνα Ριμπατσιού, Μιχάλης Κατρίνης

Υψηλή προσέλευση
στα εγκαίνια 

του «Broken Mirror»

Δημήτρης Δουφεξής, 
Εβίτα Κανέλλου, Μαρίτσα Τραυλού

Κατερίνα Ριμπατσιού, 
Λουίζα Καραπιδάκη

Μαρίτσα Τραυλού, 
Νίκος Σταγόπουλος

Δέσποινα Σαββοπούλου, 
Μάγια Γάκη, Κατερίνα Μαυρολέων

Τάνια Δρογώση, Μάνος Στεφανίδης, 
Εβίτα Κανέλλου, Μαρία Αποστόλου-Νικολοπούλου

Ξ
εκίνησαν οι πολυαναμενόμενες εμφα-
νίσεις της too hot Κατερίνας Λιόλιου
στο «Lux» με τις πρώτες δύο βραδιές

sold out! 
Στην πρεμιέρα, η λαμπερή τραγουδίστρια

δέχτηκε απέραντα κύματα αγάπης και θαυμα-
σμού από φίλους και συνεργάτες της, καθώς
και από θαυμαστές που ακολουθούν πιστά κά-
θε της εμφάνιση.

Κατερίνα Λιόλιου:
Λαμπερή πρεμιέρα

στη νυχτερινή Αθήνα
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Στέφανος Πιτσίνιαγκας, Κατερίνα Λιόλιου, DJ Deleasis, Γιάννης Αρβανιτίδης

Κυριάκος Τζανέας, Γιώργος Αρσενάκος, 
Ελένη Γιαννατσούλια, Σοφία Μπεκιάρη

Έλενα Κώνστα, Χρήστος Σαντικάι Θανάσης Παπαγεωργίου, Αφροδίτη Γραμμέλη Νίκος Κώτσης, Μπάγια Αντωνοπούλου Μίνα Αρναούτη, Θάνος Πετρέλης
Σοφία Μπεκιάρη, 

Κατερίνα Λιόλιου, Χάρης Σιανίδης
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Μ
ε τεράστια επιτυχία, το Κέντρο Πολιτισμού «Ελληνι-

κός Κόσμος» εγκαινίασε την ατομική έκθεση της

Ντένης Θεοχαράκη με τίτλο «Assembling Memo-

ries» σε μια λαμπερή βραδιά, παρουσία επιφανών εκπροσώ-

πων της επιχειρηματικής, καλλιτεχνικής και κοινωνικής ζωής.

Εγκαίνια για 
την Ντένη Θεοχαράκη

Επ
ιμ

έλ
ει

α:
 Δ

ήμ
ητ

ρα
 Δ

άρ
δα

Φ
ω

το
γρ

αφ
ίε

ς:
 S

TU
D

IO
 P

A
N

O
U

LI
S

Κ
Ο
Σ
Μ
ΙΚ
A

Βασιλική
και Δημήτρης
Εφραίμογλου, 
Σοφία
Κουνενάκη-
Εφραίμογλου,
Ντένη 
Θεοχαράκη, 
Λάζαρος 
Εφραίμογλου

Μαρίνα Θεοχαράκη, Αλίκη και Χριστίνα Παπακωνσταντίνου Ντένη Θεοχαράκη, Αντιγόνη Θεοχαράκη-ΠαπαδοπούλουΒασίλης και Ντένη Θεοχαράκη

Βασίλης Καίσαρης, Άννα Κουμπά Ρένια Παπανικολάου, Πέγκυ ΦιλίππουΝτένη Θεοχαράκη, Ιωάννα Βαρδινογιάννη Κωστής και Φλώρα Γεωργίου

Ελένη Αγιοστρατίτη, Ελένη Γιόκαρη, Χρυσούλα ΚέροςΣτέλιος Μιχαλόπουλος, Γκρέτα Μιχαλοπούλου Αριστείδης και Ξένια Πίττα



Η
κολονοσκόπηση είναι απαραίτητη εξέτα-
ση για τη διάγνωση των παθήσεων του πα-
χέος εντέρου. Θεωρείται μάλιστα αναντι-

κατάστατη μέθοδος έγκαιρης και έγκυρης διά-
γνωσης νοσημάτων του παχέος εντέρου, διότι δί-
νει τη δυνατότητα άμεσης όρασης στον εκπαιδευ-
μένο ενδoσκόπο ανεύρεσης, αξιολόγησης και θε-
ραπευτικής αντιμετώπισης.

Οι πολύποδες είναι προκαρκινωματώδεις αλ-
λοιώσεις που αναπτύσσονται μέσα στον αυλό του
παχέος εντέρου. Μεγαλώνουν σχετικά αργά αλλά
ο ασθενής δεν θα παρουσιάσει συμπτώματα παρά
μόνο αν αυξηθούν πολύ σε μέγεθος.

«Πολύ χρήσιμο λοιπόν είναι να γίνεται προλη-
πτικά η κολονοσκόπηση, αφού μπορεί να ανι-
χνεύσει πολύποδες σε πρώιμο στάδιο (πριν εξε-
λιχθούν σε καρκίνο και πριν εμφανιστούν συμ-
πτώματα). Με τον προληπτικό έλεγχο σε ασυμ-
πτωματικούς ασθενείς ο καρκίνος του παχέος εν-
τέρου είναι δυνατόν να βρεθεί σε πρώιμο στάδιο,
οπότε η αντιμετώπισή του είναι ευκολότερη και
με καλύτερα αποτελέσματα - πιθανόν και ίαση.
Παράλληλα με την εξέταση μπορούν να εφαρμο-
στούν τεχνικές ανάδειξης ακόμη και πολύ μικρών
αλλοιώσεων στον βλεννογόνο του παχέος εντέ-
ρου (χρωμοενδοσκόπηση), όπου είτε ψηφιακά με
τους επεξεργαστές υψηλής ανάλυσης είτε χρω-
ματίζοντας το έντερο με χρωστικές ουσίες λαμ-
βάνουμε μια εικόνα του εντέρου που βασίζεται
στην αντίθεση. Αυτός άλλωστε είναι ο λόγος που η
κολονοσκόπηση θεωρείται ως η εξέταση εκλογής
για την πρόληψη και διάγνωση του καρκίνου του
παχέος εντέρου (gold standard) και που αποδε-

δειγμένα παγκοσμίως έχει μειώσει την επίπτωση
του καρκίνου του παχέος εντέρου. Η εκπαίδευση
και η προσεκτική παρατήρηση του ενδοσκόπου
παίζουν σε αυτό το σημείο μεγάλο ρόλο, καθώς
μπορεί στον ίδιο χρόνο να ανακαλύψει, να αξιο-

λογήσει, να χαρακτηρίσει με βάση ειδικές ενδο-
σκοπικές ταξινομήσεις και να κρίνει αν η βλάβη
μπορεί να αφαιρεθεί στον ίδιο χρόνο ή πρέπει να
ακολουθηθεί άλλη θεραπευτική προσέγγιση»,
αναφέρει ο γαστρεντερολόγος Ιωάννης Καλλιακ-
μάνης.

Η πανδημία Covid-19 είχε αρχικά ως αποτέλε-
σμα οι περισσότερες διαδικασίες πρόληψης να
ανασταλούν με αποτέλεσμα πολλοί άνθρωποι να
μην υποβληθούν σε έλεγχο για κακοήθειες και
συγκεκριμένα για έλεγχο καρκινώματος παχέος
εντέρου (ΚΠΕ). O καρκίνος του παχέος εντέρου
είναι ο τρίτος πιο συχνός καρκίνος στον δυτικό
κόσμο και για τα δύο φύλα (4,4% για άνδρες και
4,1% για γυναίκες). Ο μεγαλύτερος παράγοντας
κινδύνου για το ΚΠΕ είναι η ηλικία, με το 99% των
περιπτώσεων να διαγιγνώσκεται σε άτομα άνω
των 40 ετών. Ωστόσο, πρόσφατα δεδομένα υπο-
στηρίζουν τη διάγνωση σε ολοένα και μικρότερες
ηλικίες. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι το 10% των
ΚΠΕ ανευρίσκεται, σύμφωνα με πρόσφατη μελέ-
τη, σε ηλικία μεταξύ 30 και 50 ετών.
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Πρόληψη: Διατροφή
και άθληση 
«Η πρωτογενής πρόληψη αφορά τους περι-
βαλλοντικούς και διατροφικούς παράγον-
τες. Η σωματική άσκηση 150 λεπτά ανά
εβδομάδα, μέτρια έως έντονη, και η αποφυ-
γή κατανάλωσης επεξεργασμένου κόκκι-
νου κρέατος περισσότερες από δύο φορές
την εβδομάδα θεωρείται ότι βοηθούν στην
πρόληψη της εμφάνισης του ΚΠΕ. Η δευτε-
ρογενής πρόληψη έχει δύο βασικούς άξο-
νες: ένας είναι η ανεύρεση προκαρκινωμα-
τώδων αλλοιώσεων και η εξάλειψή τους και
ο άλλος είναι η βελτίωση της πρόγνωσης
του ΚΠΕ όταν αυτός διαγνωστεί σε πρώιμο
στάδιο, γεγονός που οδηγεί σε έγκαιρη και
πιο αποτελεσματική θεραπεία και μικρότε-
ρη θνητότητα σε σχέση με το ΚΠΕ που διαγι-
γνώσκεται μετά την εμφάνιση των συμπτω-
μάτων. Οι περισσότερες περιπτώσεις ΚΠΕ
αποτελούν εξαλλαγή από αδενωματώδεις
πολύποδες, ενώ η εξέλιξη των πολυπόδων
σε καρκίνο είναι προοδευτική και απαιτεί
ένα χρονικό διάστημα περίπου 10 ετών»,
καταλήγει ο κ. Καλλιακμάνης. 

Ιωάννης Καλλιακμάνης,
γαστρεντερολόγος 

Με τον προληπτικό έλεγχο 
σε ασυμπτωματικούς ασθενείς 
ο καρκίνος του παχέος εντέρου είναι
δυνατό να βρεθεί σε πρώιμο στάδιο,
οπότε η αντιμετώπισή του 
είναι ευκολότερη και με καλύτερα
αποτελέσματα

Γιατί να κάνω ενώ
δεν έχω συμπτώματα

Γιατί να κάνω ενώ
δεν έχω συμπτώματα

ΚΟΛΟΝΟΣΚΟΠΗΣΗ
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Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

Η Καθαρά Δευτέρα για την Ορθόδοξη Εκκλησία 
σημαίνει την έναρξη της Σαρακοστής και ταυτό-
χρονα το τέλος των Αποκριών. Γιορτάζεται 48 
ημέρες πριν από το Πάσχα και ονομάστηκε έτσι 

γιατί οι Χριστιανοί «καθαρίζονται» πνευματικά και σωματικά, 
ενώ αποτελεί μέρα νηστείας και αργίας. Πέρα όμως από 
τις θρησκευτικές παραδόσεις, η Καθαρά Δευτέρα αποτελεί 
καλή ευκαιρία για μια τριήμερη απόδραση για όλους αυ-
τούς που δεν δουλεύουν το Σαββατοκύριακο και μπορούν 
να «ξεκλέψουν» μερικές στιγμές μακριά από τη ρουτίνα της 
Αθήνας! Και όσο εσείς διασκεδάζετε εκτός της πόλης, το 
«Upper Stories» θα σας μεταφέρει όσα συνέβησαν αυτή 
την εβδομάδα. 
Ο φωτογραφικός φακός πέτυχε την κριτή του «My Style 
Rocks» Έβελυν Καζαντζόγλου να κάνει τα ψώνια της και την 
Έλενα Ράπτη να τρέχει στον Ημιμαραθώνιο της Αθήνας.
Στα κοσμικά τώρα, η Οδύσσεια Κωνστάντουρα είχε γενέ-
θλια και αποφάσισε να τα γιορτάσει παρέα με καλούς φί-
λους στο νυχτερινό κέντρο Nox. 
Με επιτυχία πραγματοποιήθηκε η επίσημη παρουσίαση της 
China Daily Voice, του νέου ψηφιακού μέσου ενημέρωσης 
που δημιούργησε ο όμιλος ΜΜΕ της One Voice. Σκοπός 
είναι η δημιουργία μιας γέφυρας επικοινωνίας ανάμεσα 
στην Ελλάδα και την Κίνα, που θα προσφέρει ευκαιρίες 
ανάπτυξης στις ελληνικές επιχειρήσεις οι οποίες επιθυμούν 
να αξιοποιήσουν την κινεζική αγορά.

Η πρόεδρος του Ομίλου για την UNESCO Νοτίων Προ-
αστίων Σούλα Κοκολέτσου και το Δ.Σ. διοργάνωσαν μια 
μοναδική εκδήλωση για την κοπή της πρωτοχρονιάτικης 
πίτας, στο Golf της Γλυφάδας. Τα έσοδα διατέθηκαν για 
τη χρήζουσα άμεσης επισκευής αίθουσα πολυχώρου του 
ΠΙΚΠΑ Βούλας.
H περιφερειακή σύμβουλος Αττικής, εντεταλμένη σύμβου-
λος Πάρκων & Αλσών και Υγείας των Ζώων, Ρίτα Μωραϊ-
τάκη-Πικρού, διοργάνωσε εκδήλωση αφιερωμένη στα ζώα 
συντροφιάς, στην αίθουσα του Συλλόγου Αποφοίτων του 
Κολλεγίου Αθηνών. Στο πάνελ συμμετείχαν διακεκριμένοι 
ομιλητές από τον χώρο της φιλοζωίας, ενώ τη συζήτηση συ-
ντόνισε η δικηγόρος και γραμματέας του Δημοτικού Συμ-
βουλίου του δήμου Φιλοθέης - Ψυχικού, Φαίνη Χατζηαθα-
νασιάδου.
Η Julie Abadie άφησε το στίγμα της στον χώρο της μόδας 
με τον σχεδιασμό των εμβληματικών μαντηλιών για τον οίκο 
Hermès που αναδεικνύουν θέματα από την ελληνική ιστο-
ρία. Προς τιμήν της, το Παράρτημα του Ελληνικού Ινστιτού-
του Πολιτιστικής Διπλωματίας στο Παρίσι και η πρόεδρός 
του, Γεωργία Κούβελα, διοργάνωσαν εκδήλωση υπό την 
αιγίδα της Ελληνικής Πρεσβείας. 
Τέλος, Ο οργανισμός Lifeline Hellas διοργάνωσε φιλαν-
θρωπικό αποκριάτικο gala, υπό την αιγίδα της ΑΒΥ πρι-
γκίπισσας Αικατερίνης, στον υπέροχο χώρο Fondazione 
Aficionados στην Κηφισιά, με θέμα «Old Hollywood».

Ζήσης
Μπουκουβάλaς

Aνθή Ιωαναννίδου
Εditor in ChiefUPPER FOCUS

6-7
UNESCO  
Νοτίων  

Προαστίων
Κοπή πρωτοχρονιάτικης 

πίτας

Σούλα
Κοκολέτσου

11
JULIE ABADIE

Εκδήλωση  
προς τιμήν  

της Ελληνίδας  
σχεδιάστριας

10
Οδύσσεια 

Κωνστάντουρα
Λαμπερά γενέθλια  
με φίλους στο Nox
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ΜΕΓΚΑΝ ΜΑΡΚΛ

Αποκαλύψη για bullying 
ενώ ήταν έγκυος

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: INSTAGRAM

Γ ια τους κινδύνους των μέσων κοινωνικής δικτύωσης μί-
λησε η Μέγκαν Μαρκλ κατά τη διάρκεια της ομιλίας της 
για τις γυναίκες στο South by Southwest στο Austin του 

Τέξας. Όπως αποκάλυψε μάλιστα, και η ίδια έχει υπάρξει 
αποδέκτης μηνυμάτων μίσους και έχει δεχτεί διαδικτυακό 
bullying στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης ενώ ήταν έγκυος 
στα παιδιά της, Archie και Lilibet. 
Στη συνέντευξή της στην Όπρα Γουίνφρεϊ το 2021 είχε πει 
ότι είχε αυτοκτονικές τάσεις μετά τον γάμο της το 2018 εξαι-
τίας των όσων γράφονταν για εκείνη στον βρετανικό Τύπο.

«Σίγουρα, όταν είσαι έγκυος, με νεογέννητο, όλες εμείς οι 
μαμάδες το ξέρουμε πως είναι μια τόσο τρυφερή και ιερή 
περίοδος», είπε σχολιάζοντας πως είναι πολύ επώδυνο. 
«Επειδή ήμουν έγκυος, το μητρικό ένστικτο απλώς μπήκε σε 
λειτουργία. Κάνεις τα πάντα για να προστατέψεις το παιδί 
σου και, ως εκ τούτου, να προστατέψεις και τον εαυτό σου. 
[Η πλατφόρμα] παρακινεί τους ανθρώπους να δημιουργούν 
σελίδες για να δημοσιεύουν σχόλια και θεωρίες συνωμοσί-
ας που έχουν τεράστιο αντίκτυπο στην ψυχική υγεία και την 
ασφάλεια», κατέληξε.
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ΕΒΕΛΥΝ ΚΑΖΑΝΤΖΟΓΛΟΥ

Σε βόλτα για ψώνια  
η κριτής  

του «My Style Rocks»
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

F ashion & beauty blogger, μοντέλο, ραδιοφωνική πα-
ραγωγός, παρουσιάστρια και με λογαριασμό στο 
Instagram που μετρά 187.000 followers, η Έβελυν 

Καζαντζόγλου θεωρείτε ένα από τα it girls της χώρας μας. 
Ξεκίνησε να ασχολείται με το μόντελινγκ μόλις στα 16 της 
χρόνια, σπούδασε Styling & Image Makingστο Λονδίνο, 
ενώ έχει συνεργαστεί με μεγάλα ονόματα στον χώρο της 
μόδας, μεταξύ των οποίων ο Jean Paul Gaultier, η Agent 
Provocateur και η Diesel. 
Η καλλονή με το 1,79 ύψος και τα κατακόκκινα μαλλιά, 
που φέτος βλέπουμε σε ρόλο κριτή στον νέο κύκλο του «My 
Style Rocks», σίγουρα δεν περνάει απαρατήρητη. Όπως 
στην πρόσφατη βόλτα της για ψώνια σε γνωστό εμπορικό 
κέντρο των βορείων προαστίων, όπου τη «συνέλαβε» ο φω-
τογραφικός φακός.

UPPER FOCUS



ΕΛΕΝΑ ΡΑΠΤΗ

Έτρεξε  
στον Ημιμαραθώνιο 

της Αθήνας
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Ο 12ος Ημιμαραθώνιος της Αθήνας ξεκίνησε 
το πρωί της Κυριακής δίνοντας μια ξεχωριστή 
νότα στο κέντρο της πρωτεύουσας. Χιλιάδες 

δρομείς κάθε ηλικίας κατέκλυσαν τους δρόμους για 
να συμμετάσχουν στις τρεις κατηγορίες: στην απόστα-
ση των 21 χιλιομέτρων, στον αγώνα των 5 χιλιομέ-
τρων ΟΠΑΠ και στο Family Run, όπου έτρεξαν παιδιά 
με συνοδεία ενηλίκων.
Ανάμεσα στους επώνυμους που πήραν μέρος ήταν και 
η Έλενα Ράπτη! Η υφυπουργός Τουρισμού έβαλε τα 
αθλητικά της, κατέβηκε στο κέντρο της πόλης και φα-
νερά ευδιάθετη συνομίλησε με τους πολίτες και έτρε-
ξε στον αγώνα του Ημιμαραθωνίου, μαζί με τη μητέρα 
της, Φωτεινή.

5

UPPER FOCUS
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UNESCO ΝΟΤΙΩΝ ΠΡΟΑΣΤΙΩΝ

Κοπή πρωτοχρονιάτικης πίτας
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Η πρόεδρος του Ομίλου για την UNESCO Νοτίων Προαστίων Σούλα 
Κοκολέτσου και το Δ.Σ. ετοίμασαν μια ξεχωριστή εκδήλωση για την 
κοπή της πρωτοχρονιάτικης πίτας. Το event πραγματοποιήθηκε στο Golf 

της Γλυφάδας και τα έσοδα διατέθηκαν για τη χρήζουσα άμεσης επισκευής 
αίθουσα πολυχώρου του ΠΙΚΠΑ Βούλας. Στο πλαίσιο της διοργάνωσης, η Αλίς 

Συνέχεια στην κάτω σελίδα

Σούλα Κοκολέτσου 
Σοφία Ζαχαράκη

Γιώργος Κοκολέτσος

Πριάδα Καρμίρη 
Μάρι Κουσιαρή 

Λαμπρινή Προνίου 
με τα μοντέλα της Mary K

Νάντια Ιγγλέζη

Ευριδίκη  
Μπενοπούλου  

Μαίη Ρίγα 
Αλίς Δικαίου
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Δικαίου επιμελήθηκε καλλιτεχνικά επίδειξη μόδας για την παρουσίαση της συλ-
λογής All Time Classic της Mary K.
Στο τέλος της βραδιάς, η κα Κοκολέτσου απένειμε τιμητική πλακέτα στη 
ζωγράφο και επιχειρηματία Νίκη Παπαθεοχάρη, για την προσφορά του 
δείπνου στο Golf, καθώς και για την πολυετή προσφορά της, αλλά και στον 
Κωνσταντίνο Κιολέογλου, πρόεδρο της κατασκευαστικής εταιρείας η οποία 
προσφέρει την ανακαίνιση της αίθουσας του ΠΙΚΠΑ Βούλας.

Φανή Μισαϊλίδου (DR PRINOU) 
Λαμπρινή Προνίου  

(Sales Manager Voi & Noi)

Νταϊάνα Τζελάλη  
με τα μοντέλα της

Ναταλία Λάζου
Μάσα Φασούλα 

Μαρία Γαλάνη 
Βασίλης Σταύρου

Νίκη 
Παπαθεοχάρη

Σωτήρης 
Ανδρώνης 

Ντίνα Κωνσταντέλου 
Γρηγόρης Κωνσταντέλος

Γιώργος Καλιακμάνης 
Βάλμαρη Σταματιάδου
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LIFELINE HELLAS

Φιλανθρωπικό gala  
για την ενίσχυση του 

«Αττικόν»
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/ ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ

Ο οργανισμός Lifeline Hellas διοργάνωσε φιλανθρωπι-
κό αποκριάτικο gala, υπό την αιγίδα της ΑΒΥ πριγκί-
πισσας Αικατερίνης, στον υπέροχο χώρο Fondazione 

Aficionados στην Κηφισιά, με θέμα «Old Hollywood». Η εκ-
δήλωση είχε ως σκοπό τη συνέχιση της προσφοράς ιατρικού 
εξοπλισμού στο Νεογνολογικό Τμήμα του Πανεπιστημιακού 
Γενικού Νοσοκομείου «Αττικόν».
Ο πρόεδρος του Lifeline Hellas, Δρ. Ζήσης Μπουκουβάλας, 
καλωσόρισε και ευχαρίστησε τους παρευρισκόμενους, τους 
χορηγούς και τους υποστηρικτές της βραδιάς, ενώ μετέφερε 
τις ευχές της πριγκίπισσας Αικατερίνης που λόγω των υποχρε-
ώσεών της στο εξωτερικό δεν κατάφερε να παρευρεθεί. Η 
αντιπρόεδρος Δρ. Άλκηστις Πρίνου αναφέρθηκε στο έργο 
του οργανισμού και στην αφοσίωση της πριγκίπισσας Αικατε-
ρίνης στους φιλανθρωπικούς σκοπούς του.
Παρόντες στο gala ήταν ο γιος της πριγκίπισσας, David 
Andrews, με τη σύζυγό του, Δρ. Άντζη Μαργαρίτη-Andrews 
–επίτιμη αντιπρόεδρο του Lifeline Hellas– και τον γιο τους Αλέ-
ξανδρο, ο οποίος τραγούδησε για το Lifeline Hellas με την 
ευκαιρία των δέκατων έκτων γενεθλίων του.

Άλκηστις  
Πρίνου  
Ζήσης  

Μπουκουβάλας

Ιωάννης Μανιός 
Έβελιν Μανιού 

Βασίλης Σαβράμης 
Αλεξία Σαβράμη

Ζωή Κρονάκη 
Μαντώ Γαστεράτου 
Μαρία Γεωργάκαινα

Θεοδώρα 
Μιχαλολιάκου 

Βούλα Σαραντάρη, Έμυ Γκέκα
Μαρία Φουντουκοπούλου

Δέσποινα Πορτοκάλη 
Ιωάννα Μάνδρου

Όλγα  
Μπορνόζη
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ΟΜΙΛΟΣ ONE VOICE

Παρουσίαση  
της China Daily Voice, 

του νέου ψηφιακού μέσου 
ενημέρωσης

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

Μ ε επιτυχία πραγματοποιήθηκε η επίσημη παρουσία-
ση της China Daily Voice, του νέου ψηφιακού μέ-
σου ενημέρωσης που δημιούργησε ο όμιλος ΜΜΕ 

της One Voice. Σκοπός είναι η δημιουργία μιας γέφυρας 
επικοινωνίας ανάμεσα στην Ελλάδα και την Κίνα, που θα 
προσφέρει ευκαιρίες ανάπτυξης στις ελληνικές επιχειρήσεις 
οι οποίες επιθυμούν να αξιοποιήσουν την κινεζική αγορά.
Την παρουσίαση, με κεντρικό ομιλητή τον πρέσβη της Κίνας 
στην Ελλάδα Σιάο Τζουντσένγκ, παρακολούθησε η αφρόκρε-
μα της ελληνικής επιχειρηματικής κοινότητας. Οι παρευρισκό-
μενοι είχαν την ευκαιρία να ενημερωθούν από τον πρέσβη 
για τη δυναμική της κινεζικής οικονομίας και τις συνέργειες 
που μπορούν να αξιοποιήσουν οι ελληνικές επιχειρήσεις.
Από την πλευρά τους, ο εκδότης της One Voice Νίκος Μα-
νεσιώτης και ο γνωστός δημοσιογράφος Σταύρος Μονεμβα-
σιώτης, που είναι και ο επικεφαλής της China Daily Voice, 
παρουσίασαν στους leaders της ελληνικής οικονομίας το νέο 
ψηφιακό μέσο επικοινωνίας, το οποίο φιλοδοξεί να καλύψει 
το κενό στην καθημερινή, εξειδικευμένη ενημέρωση του επι-
χειρηματικού κόσμου στην Ελλάδα.

Τάκης Θεοχαράκης 
Νίκος Θεοχαράκης 

Xiao Junzheng
Μάριος Ηλιόπουλος 
Νίκος Μανεσιώτης 

Σταύρος Μονεμβασιώτης 

Γιώργος Σκορδίλης 
Νίκος Μαυρίκος

Γιάννης Καλλίγερος 
Κυριάκος Κοφινάς

Γιάννης Κωνσταντινίδης, Ηλίας Μπόμπολος 
Χρήστος Μπαλάσκας

Δήμος Βατικιώτης 
Έφη Κουτσουρέλη 

Αριστοτέλης Καρυτινός
Σταύρος Ιωάννου

Αντώνης 
Βαρθολομαίος 
Αριστοτέλης 
Καρυτινός 
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ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΑΦΙΕΡΩΜΕΝΗ  
ΣΤΑ ΖΩΑ ΣΥΝΤΡΟΦΙΑΣ

Από τη Ρίτα  
Μωραϊτάκη - Πικρού

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Η περιφερειακή σύμβουλος Αττικής, εντεταλμένη σύμ-
βουλος Πάρκων & Αλσών και Υγείας των Ζώων, Ρίτα 
Μωραϊτάκη-Πικρού, διοργάνωσε εκδήλωση αφιε-

ρωμένη στα ζώα συντροφιάς, στην αίθουσα του Συλλόγου 
Αποφοίτων του Κολλεγίου Αθηνών. Στο πάνελ συμμετείχαν 
διακεκριμένοι ομιλητές από τον χώρο της φιλοζωίας, ενώ τη 
συζήτηση συντόνισε η δικηγόρος και γραμματέας του Δημο-
τικού Συμβουλίου του δήμου Φιλοθέης - Ψυχικού, Φαίνη Χα-
τζηαθανασιάδου.
Η εκδήλωση ξεκίνησε με χαιρετισμό της κας Μωραϊτακη-Πι-
κρού, η οποία αναφέρθηκε στη σπουδαιότητα που έχει το 
θέμα των ζώων συντροφιάς και στο προσωπικό ενδιαφέρον 
που δείχνει για αυτό ο περιφερειάρχης Νίκος Χαρδαλιάς, 
αφού για πρώτη φορά με την ανάληψη των καθηκόντων του 
έδωσε αρμοδιότητες σε εντεταλμένο σύμβουλο για τα ζώα. 
Στη συνέχεια, ανακοίνωσε πως αυτή είναι η απαρχή πολλών 
άλλων εκδηλώσεων που θα ακολουθήσουν σε όλους τους 
δήμους για την ενημέρωση των πολιτών, αλλά και σε συνερ-
γασία με τα σχολεία για την ευαισθητοποίηση των παιδιών 
και γενικότερα της νέας γενιάς.
Τέλος, η Ίρις Κουρουκλή-Καλφοπούλου και η Κατερίνα Καλ-
φοπούλου, ραδιοφωνικοί παραγωγοί της εκπομπής «Σαν τον 
Σκύλο με τη Γάτα», μίλησαν για τη σπουδαιότητα του εθελοντι-
σμού καθώς και για το παράνομο εμπόριο ζώων συντροφιάς.

Οδύσσεια  
Κωνστάντουρα  

Ιωάννα Ευθυμίου 
Σόφη Χαϊδεμένου

 Μαργαρίτα 
Χαμπηλομάτη 

Σμάρω Ιγκλέση

Οδύσσεια Κωνστάντουρα 
Γιόλα Δημοπούλου 

Γιώργος Δημοπούλος

Ελίζα Γιακουμάκη, Ρίτα Πικρού Μωραϊτάκη  
Φαίνη Χατζηαθανασιάδου  

Τζίνα Θανοπούλου, Μάρσα Δημοπούλου

Σεραφίνα  
Αβραμίδου 

Νίκη Τηλιακού 
Μαρία 

Χαραλαμποπούλου

Μαρία 
Ορφανουδάκη  

Σίσσυ 
Παπαγεωργείου

ΟΔΥΣΣΕΙΑ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΥΡΑ

Λαμπερά γενέθλια  
με φίλους στο Nox
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / 
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Τ α γενέθλιά της είχε πρόσφατα η Οδύσ-
σεια Κωνστάντουρα, η οποία αποφάσι-
σε να τα γιορτάσει παρέα με καλούς 

φίλους.
Η ενδοκρινολόγος - διαβητολόγος που έχει 
θέσει τον εαυτό της στην υπηρεσία των συ-
νανθρώπων της, είναι άκρως παθιασμένη με 
τη δουλειά της, ενώ ενημερώνεται συνεχώς 
για τις εξελίξεις που έχουν να κάνουν με το 
αντικείμενό της. Πέρα όμως από τις επαγγελ-
ματικές επιτυχίες, είναι ένας ολοκληρωμένος 
άνθρωπος, που απολαμβάνει την οικογενεια-
κή και κοινωνική ζωή. Μια σύγχρονη γυναί-
κα με άψογη εικόνα, που εφαρμόζει πρώτα 
η ίδια όσα πρεσβεύει, με απόλυτη συνέπεια 
λόγων και πράξεων.
Για την ημέρα των γενεθλίων της οργάνω-
σε ένα μοναδικό γλέντι μέχρι το πρωί, στο 
Nox, το νυχτερινό κέντρο όπου εμφανίζεται 
ο Αντώνης Ρέμος και η Ελένη Φουρέιρα, ενώ 
οι δύο καλλιτέχνες ξεσήκωσαν τους καλε-
σμένους μέχρι τελικής πτώσεως.
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JULIE ABADIE

Εκδήλωση προς τιμήν  
της Ελληνίδας 
σχεδιάστριας

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS 

Η Julie Abadie άφησε το στίγμα της στον χώρο της μό-
δας με τον σχεδιασμό των εμβληματικών μαντηλιών 
για τον οίκο Hermès που αναδεικνύουν θέματα από 

την ελληνική ιστορία.
Προς τιμήν της, το Παράρτημα του Ελληνικού Ινστιτούτου Πο-
λιτιστικής Διπλωματίας στο Παρίσι και η πρόεδρός του, Γε-
ωργία Κούβελα, διοργάνωσαν εκδήλωση υπό την αιγίδα της 
Ελληνικής Πρεσβείας. Στον φιλόξενο χώρο της Πρεσβείας 
εορτάστηκαν τα 40 χρόνια εξαιρετικής συμβολής της Ελλη-
νίδας σχεδιάστριας στον γαλλοελληνικό πολιτισμό, σε ένα 
επιτυχημένο event που εξυμνούσε τη δημιουργικότητα και την 
ιστορία της γαλλο-ελληνικής φιλίας, επιβεβαιώνοντας τη δύ-
ναμη των δεσμών των δύο λαών.\

Αλέξης Τσίπρας 
Ντόρα Μπακογιάννη 
Δημήτρης Ζεβελάκης 
(Πρέσβης της Ελλάδος 

στη Γαλλία) 
Ευριπίδης Στυλιανίδης

Γεωργία Βασιλειάδη 
Julie Abadie 

Pierre-Alexis Dumas 
Όλγα Καραβερβέρη

Γεωργία Κούβελα 
Γιώργος Παπανδρέου

Γεώργιος Κοντός 

Hedva Ser 
Χρήστος 

Ανδριόπουλος 
Κωνσταντίνα 

Πιλάφα 

José-Emmanuel 
Lamarque 

Estelle Piquet-Kouvela

Κοντογιάννη 
Κωνσταντίνο 
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Μεγάλη επιτυχία  
για το «Poor Things»  

του Λάνθιμου

Oscars  
2024

T έσσερα από τα έντεκα βραβεία για τα οποία ήταν 
υποψήφιο απέσπασε το «Poor Things» του Γιώργου 
Λάνθιμου στην 96η τελετή απονομής των Όσκαρ, 
που πραγματοποιήθηκε στο Dolby Theatre του Λος 

Άντζελες, με οικοδεσπότη τον Τζίμι Κίμελ.
Αν και έχασε το Όσκαρ Καλύτερης Ταινίας και το Όσκαρ 
Σκηνοθεσίας, η ταινία διακρίθηκε στη μεγάλη κατηγορία 
Α’ Γυναικείου Ρόλου με νικήτρια την Έμα Στόουν, για την 
ερμηνεία της στον ρόλο της Μπέλα Μπάξτερ, ενώ κέρδισε 
επίσης και στις κατηγορίες Μακιγιάζ και Κομμώσεων, Σκη-
νικών και Κοστουμιών και ο Έλληνας σκηνοθέτης θεωρείται 
ένας από τους μεγάλους κερδισμένους της βραδιάς.
Το «Οπενχάιμερ» του Κρίστοφερ Νόλαν σάρωσε αφού 
έφυγε από την τελετή με συνολικά επτά αγαλματίδια: Α’ 
Ανδρικού Ρόλου (Κίλιαν Μέρφι), Β’ Ανδρικού Ρόλου (Ρό-
μπερτ Ντάουνι Τζούνιορ), Μοντάζ, Φωτογραφίας, Μουσι-
κής, Σκηνοθεσίας και φυσικά Καλύτερης Ταινίας. 
Να σημειώσουμε ότι η Έμα Στόουν επικράτησε των Λίλι Γκλά-
ντστοουν («Οι Δολοφόνοι του Ανθισμένου Φεγγαριού»), 
Σάντρα Χούλερ («Ανατομία μιας Πτώσης»), Κάρεϊ Μάλιγκαν 
(«Maestro») και Ανέτ Μπένινγκ («Nyad»). «Γιώργο σ’ ευχα-
ριστώ για αυτή την ταινία, για αυτόν τον ρόλο που άλλαξε τη 
ζωή μου. Ξέρω ότι δεν έχω χρόνο, αλλά επιτρέψτε μου να 
κλέψω λίγο ακόμα και να ευχαριστήσω την οικογένειά μου 
– τη μητέρα μου, τον άντρα μου, την κόρη μου που γίνεται 
τριών σε λίγες μέρες και έχει κάνει τη ζωή μου πολύχρωμη 
και σινεμασκόπ…», είπε η 35χρονη ηθοποιός εμφανώς συ-
γκινημένη, παραλαμβάνοντας το βραβείο. Αυτή είναι η δεύ-
τερη πρωταγωνίστρια του Γιώργου Λάνθιμου που κερδίζει 
Όσκαρ Α’ Γυναικείου Ρόλου, μετά την επικράτηση της Ολίβια 
Κόλμαν για την «Ευνοούμενη», το 2019.
Η πιο συγκινητική στιγμή της βραδιάς ήταν ο φόρος τιμής 
που αποδόθηκε σε όσους καλλιτέχνες έφυγαν από τη ζωή 
τη χρονιά που μας πέρασε, με τον Αντρέα Μποτσέλι και τον 
γιο του Ματέο να μαγεύουν το κοινό του Dolby Theatre με 
τις φωνές τους.



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο δεν θα έχει τη δράση που
θα θέλατε, είναι ανατρεπτικά ήσυχο για
εσάς και μπορεί να σας δημιουργήσει έντο-
νη την τάση της ενδοσκόπησης και της μο-
ναχικότητας. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Όλα συνηγορούν να αφήσετε για λίγο τις
καταστάσεις που σας στενοχωρούν, γιατί
σίγουρα δεν θα βρείτε το δίκιο σας, ακόμη
και αν αντιδράτε σε ό,τι σας ενοχλεί. Το σί-
γουρο είναι ότι θα πρέπει να προσέχετε
περισσότερο τα έξοδα που θα κάνετε αυ-
τές τις μέρες. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Λίγο η ψυχολογία σας, λίγο κάποια πρόσω-
πα που προσπαθούν να σας περιπλέξουν,
μπορεί και ο τρόπος που διαχειρίζεστε τις
καταστάσεις, ένα είναι σίγουρο, θα είστε
αρκετά μπερδεμένοι με ό,τι συμβαίνει γύ-
ρω σας. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Αν πρέπει να διαλέξετε αυτό το διήμερο
πού θα θέλατε να βρεθείτε, είναι σίγουρο
ότι θα αποφασίζατε να είστε με τα πρόσωπα
που σας συνδέουν συναισθηματικοί δε-
σμοί. 

Λέων
(23/7-22/8)
Αν θα πρέπει να κάνετε μια επαγγελματι-
κή κίνηση αυτό το διήμερο, είναι απαγο-
ρευτικό και σίγουρα δεν θα έχει την επι-
τυχία που θέλετε. Προσοχή στις οικονο-
μικές συναλλαγές. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Αυτό το διήμερο τα πράγματα στον επαγ-
γελματικό και προσωπικό σας τομέα έχουν
κάποιες στιγμές σύγχυσης. Δεν θα σας επι-
τραπεί να καταλάβετε τις προθέσεις των
άλλων, όσο και να το προσπαθήσετε. Επη-
ρεάζεστε περισσότερο αρνητικά εσείς των
τελευταίων ημερών. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Το Σαββατοκύριακο είναι αρκετά περίεργο
για εσάς, όπου κάποιες καταστάσεις, κυ-
ρίως επαγγελματικές, έχουν ένα πέπλο μυ-
στηρίου και ανησυχίας. Ασχοληθείτε με
πράγματα χαλαρά και γιατί όχι γευτείτε τις
Απόκριες μακριά από τα καθημερινά και τα
τετριμμένα.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Είναι μέρες που δεν σας ταιριάζουν το
αυστηρό καθημερινό πρόγραμμα και η
εργασία. Ντυθείτε με χαρούμενα χρώμα-
τα μέσα σας και έξω, απολαμβάνοντας τις
στιγμές, χωρίς να έχετε τύψεις για τα λίγο
παραπάνω έξοδα που θα κάνετε. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Η σύνοδος Ηλίου με Ποσειδώνα σάς ρί-
χνει αρκετά την ψυχολογία, ενώ η Σε-
λήνη από τους Διδύμους στρέφει την
προσοχή σας στις στενές σας σχέσεις
και τα πρόσωπα που παίζουν κυρίαρχο
ρόλο στη ζωή σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Αυτό το διήμερο θα πιεστείτε αρκετά με κα-
θημερινά θέματα, ενώ η Σελήνη θα ενεργο-
ποιήσει κάποιες επαγγελματικές σας ανα-
σφάλειες. Δεν χρειάζεται τώρα να κάνετε
και να αποφασίσετε σημαντικά πράγματα.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Το Σαββατοκύριακο θα επηρεαστεί από τη
σύνοδο Ήλιου - Ποσειδώνα, που θα σας γε-
μίσει με συναισθηματικές ανασφάλειες.
Προσοχή στα οικονομικά σας και γενικότε-
ρα σε επενδύσεις.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Ο Ήλιος σε σύνοδο με τον Ποσειδώνα στο
δικό σας ζώδιο δημιουργεί μια σύγχυση
σε κάθε κατεύθυνση της ζωής σας. Δεν
είναι η πιο καλή περίοδος για να πάρετε
σοβαρές αποφάσεις. 
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Στο μεγαλύτερο μέρος αυτού του διημέρου, η Σελήνη θα
βρίσκεται στο ζώδιο των Διδύμων, όπου θα υπάρχει
γενικότερα η τάση για μετακινήσεις. Βέβαια ο Ήλιος, ο

Κρόνος και ο Ποσειδώνας εναντιώνονται στην καλή της πορεία,
οπότε και κάποια πράγματα χρειάζονται προσοχή ανάλογα το
ζώδιο που ανήκουμε. Την Κυριακή, ο Ήλιος σε σύνοδο με τον
Ποσειδώνα, είναι ένδειξη μιας περιόδου με έντονη τάση κρυφών
ενεργειών, συγκάλυψης, με ψέματα και την ανάγκη να
αποφύγουμε την κατά μέτωπο αντιμετώπιση των καταστάσεων. 
* Για εσάς που έχετε γενέθλια 16 Μαρτίου, η προσωπική σας
χρονιά θα έχει κάποιες ανατροπές τον Μάρτιο και τον Απρίλιο.
Από τον Μάιο σάς περιμένει άνοδος, κοινωνική και
επαγγελματική. 
* Όσοι έχετε γεννηθεί 17 Μαρτίου, θα έχετε μια πολύ
ενδιαφέρουσα προσωπική χρονιά, όπου θα νιώσετε έντονα
συναισθήματα για κάποιο μέλος της οικογένειάς σας. Φροντίστε
την υγεία σας.
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Κοιμηθείτε ήσυχοι, 
παρουσιάστηκε…

Η
πατρίδα κοιμάται ήσυχη. Ο Στέφανος πήγε επιτέλους στο Πυροβολικό. Για 20 μέρες θα πάρουν

φωτιά τα κανόνια. Το μόνο σπαραχτικό είναι ότι θα πρέπει να αποχωριστεί τη σκυλίτσα τη Φάρλι

για την ολιγοήμερη θητεία του, αν και θα έχει επισκεπτήριο ως νεοσύλλεκτος. Θα τη βλέπει στο

εντευκτήριο, ευτυχώς… 


